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Jászboldogházát bemutató, „imázs” film készült 

Tucatnyi forgatási alkalom, számtalan egyeztetés és 
szervezés után elkészült a településünk nevezetessé-
geit, intézményeit, helyi értékeinket és a Jász látoga-
tóközpontot bemutató kisfilmünk, a TOP-1.2.1-16-
JN1-2019-00011 azonosítószámú „Jász látogatóköz-
pont kialakítása Jászboldogházán a térség természeti 
értékeinek bemutatására, 
valamint turisztikai vonzere-
jének fejlesztésére” c. pro-
jekt keretein belül. A kisfilm 
elérhető településünk hon-
lapján, Facebook-oldalán, 
valamint az alábbi QR kód 
beolvasásával. Fogadják sok 
szeretettel! 

90. születésnapján köszöntöttük Dalmadi Tiborné 
Incike nénit 
Dalmadi Tibornét köszöntöttük augusztus 22-én, 90. 
születésnapján szerető családja körében. Incike néni 
a kezdeti meghatódottság után örömmel mesélt 
unokáiról, dédunokáiról, akikhez a mai napig szíve-
sen elutazik, de ők is gyakran látogatják meg őt ott-
honában. Isten éltesse még nagyon sokáig Incike né-
nit egészségben, boldogságban gyönyörű családja 
körében! 

„Helybe visszük a szűrővizsgálatokat” program 

Augusztus 30-án az Országos Kórházi Főigazgatóság 
jóvoltából a „Helybe visszük a szűrővizsgálatokat” 
program keretében a Piactéren, ingyenes alap 
cardiovascularis szűrések (koleszterin, vércukor és 
vérnyomásmérés), kockázatfelmérések, kérdőívek, 
InBody készülék (testzsír vizsgálat), valamint bőr-
gyógyászati, anyajegy vizsgálatok igénybevételére 
nyílt lehetősége a lakosoknak.  

Barátságos edzőmeccs Jászboldogháza és Jászágó 
csapatainak részvételével 
Augusztus 16-án barátságos edzőmeccsen látta ven-

dégül sportegyesületünk Jászágó 13 év kihagyás után 
most újra szerveződött focicsapatát.  
A meccsen Mozsár Lászlónéval, Jászágó polgármester 
asszonyával együtt szurkoltunk a csapatoknak. 

Nyári karbantartási munkák elvégzése 
Kicserélésre és pótlásra kerültek a piac és az Erzsébet 
park melletti korlátok, valamint a Tápiógyörgye felől 
érkezőket üdvözlő tábla beszállításra került az Pol-
gármesteri Hivatal udvarára. Sajnos az idő már na-
gyon megviselte, balesetveszélyessé vált, ezért dön-
töttünk a lebontás mellett, természetesen csak ideig-
lenesen. Lefestésre kerültek a kerékpártárolók több 
helyszínen. A nyári karbantartási időszakban, amíg az 
óvoda, bölcsőde, iskolakonyha és az iskola is zárva 
volt, elvégeztük azokat a karbantartási, felújítási 
munkálatokat, amik az új nevelési, tanítási év zökke-
nőmentes kezdéséhez szükségessé váltak, figyelem-
be véve az intézményvezetők jelzéseit és kéréseit. Az 
iskolakonyhán megtörtént a tisztasági festés, kicseré-
lésre kerültek a megrepedt járólapok, pótlásra kerül-
tek a gyermekétkeztetésben használt tányérok, evő-
eszközök, valamint nagyobb főzőedények beszerzé-
sére is sor került.  
Az óvodában kicseréltük a csúszdát, lefestettük az 
udvari játékokat, a homokozóban és a játékok alatt 
teljesen kicseréltük a homokot. Továbbá új ágyak 
kerültek beszerzésre, és a megnövekedett létszám-
nak megfelelően kis asztalok, székek vásárlására és 
öltöző szekrények, fogasok kihelyezésére került sor. 
A bölcsőde folyosója szintén tisztasági festésen esett 
át.  
Az iskolában az egyik tanterem leválasztását végez-
tük el gipszkarton fal kiépítésével.  

Rendkívüli zöldhulladék szállítást végeztünk 
A júniusban településünkön lesújtó óriási erejű vihar 
után rendkívül nagy mennyiségben keletkezett zöld-
hulladék elszállításán önkormányzatunk munkatársai 
heteket dolgoztak. Hatalmas segítséget jelentett 
azonban a Jászberényi Vagyonkezelő és Városüze-
meltető Zrt. felajánlása és közbenjárása, ugyanis 
négy zöldhulladékot szállító autó is érkezett települé-
sünkre a szokásos egy helyett. A rakodásban termé-
szetesen önkormányzatunk dolgozói is közreműköd-
tek, hogy minél gyorsabban megtisztíthassuk telepü-
lésünket a zöldhulladéktól. Köszönetemet szeretném 
kifejezni a segítségért Horgosi Zsolt vezérigazgató 

Polgármesteri tájékoztató 
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Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester 

úrnak, Horti Ádám szállításvezetőnek és munkatár-
sainak! 

Új ügyeleti rendszer lép életbe szeptember 1. nap-
jától Jász-Nagykun-Szolnok vármegyében 
Szeptember 1. napjától bevezetik vármegyénkben is 
az új ügyeleti rendszert, amelyről a részletes tájé-
koztatást a Boldogházi Hírek ezen számában, illetve 
településünk minden háztartásához eljuttatott szó-
rólapon is megtalálják.  

Jászsági Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat működé-
se településünkön 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat képviselő-
testületének döntése alapján 2023. július 1. napjától 
újabb lehetőséggel bővült a településen elérhető és 
igénybe vehető szolgáltatások köre. A Jászsági Szen-
vedélybeteg-segítő Szolgálat jelenleg tíz településen 
áll a lakosság rendelkezésére, az Alsó-Jászság terüle-
tén. 2023. július 1-től Jászboldogházán is megnyitot-
ták a lehetőséget a szolgáltatások iránt érdeklődők 
számára. 
A nyitva álló helyiségben (Polgármesteri Hivatal 
földszinti irodája) a szolgáltatás minden kedden 
13:00-16:00 óráig vehető igénybe. 
Előzetes időpont egyeztetés lehetséges a  

06-30/164-2313-as telefonszámon és a 
 jaszsagiszsz13@gmail.com e-mail címen. 

Szeretettel várják az élethelyzetükben elakadt, ne-
hézségekkel küzdő személyeket, illetve hozzátarto-
zóikat. Bátran forduljanak hozzájuk! Segítséget kér-

ni, az első lépés a változás felé vezető úton. Szolgál-
tatásuk anonim módon történik, és ingyenesen ve-
hető igénybe bárki számára.  
Kérem, keressék őket bátran és bizalommal! 

Az iskolakonyha ebédlőjében klíma készülék került 
felszerelésre 
A képviselő-testület egyhangú döntése alapján, egy, 
az önkormányzat tulajdonában lévő telek értékesí-
tése során befolyt összegből kettő darab 5 kW telje-
sítményű hűtő-fűtő klíma került felszerelésre és be-
üzemelésre az iskolakonyha ebédlőjében. Az étkező-
ben és a konyhában a nyári meleget még fokozta a 
konyhából kiáradó hő, így az óvodás, iskolás és tá-
borozó gyerekek már sokszor elviselhetetlen meleg-
ben kellett, hogy étkezzenek. Nem beszélve arról, 
hogy a konyhán dolgozó munkatársak még ennél is 
melegebb környezetben főztek nap mint nap a tűz-
helyek mellett.  
Szeptembertől várhatólag 280-290 adag étel készül 
a bölcsiseknek, ovisoknak, iskolásoknak, szociális 
étkezésben részesülő időseknek és a vendégétkezők 
számára. Ezzel a mennyiséggel a konyha el is érte a 
maximálisan kiszolgálható adagszámot, így sajnos 
újabb étkezőket már nem tud fogadni. Igazán nagy 
dolog, hogy egy ilyen kis település, mint 
Jászboldogháza, saját konyhával tudja kiszolgálni a 
nevelési, oktatási intézményeit, illetve az azt igény-
lőket. 
 
 

ÖNKORMÁNYZATI  HÍREK 

Augusztus 16-án a Jász-Nagykun-Szolnok Vármegyei 
Közgyűlés által adományozott díjakat adták át Szolno-
kon ünnepélyes keretek között. Településünkön 27 
éven át, a lakosság szolgálatában végzett fáradhatat-
lan, lelkiismeretes munkájának elismeréseként 
Dalmadi Nándor Vendelné önkormányzati, közigazga-
tási díjban részesült.  
Az ünnepség igazán méltó volt a díjak átadására, hi-
szen a Vármegyeházán, regnáló és emeritus jász- és 
kunkapitányok, polgármesterek, jegyzők, országgyűlé-
si képviselők előtt került átadásra, egy dolog azonban 
hiányzott, hogy minden tökéletes legyen. Jászboldog-
háza lakosai, akiknek oly sokszor gondjait orvosolta, 
kéréseiket teljesítette, segítségükre volt, vagy csak 
meghallgatta őket, 27 éven át a köz szolgálatában. 
Úgy gondoltuk, hogy ezért államalapításunk és az új 
kenyér ünnepén, a Tájháznál rendezett ünnepségen, 
Jászboldogháza lakói jelenlétében is meg kell, hogy 
említsem ezt a kitüntetést ünnepi beszédemben. Ma-
rikának településünk lakói jelenlétében is megköszön-
tem a sok éven át tartó, köztisztviselőként végzett 
munkáját.  
Ezúton is szívből gratulálunk neked, Marika, köszön-
jük, hogy a munkatársunk voltál, kívánunk neked 
egészségben, boldogságban gazdag nyugdíjas éveket 
szeretett családod körében! 

Marika már tavasszal megkezdte a felmentési idejét, 
és július 1. napjától nyugdíjas. Új munkatársunk 
Donkóné Nemes Enikő lett, aki átvette Marika munka-
körét. Kérem, fogadják sok szeretettel bemutatkozá-
sát.  

Dalmadi Nándor Vendelné vármegyei, önkormányzati közigazgatási díjban 
részesült, és megkezdte nyugdíjas éveit 

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
polgármester 
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Köszöntöm a kedves Olvasókat!  

Donkóné Nemes Enikő vagyok, 33 éves, és két fiúgyer-
mek édesanyja. 2015-ben költöztünk a településre 
férjemmel, Donkó Endrével, és nagyon szeretünk itt 
élni.  
Korábban a Jászapáti Járási Hivatalban dolgoztam ikta-
tóként, majd a Szolnoki Kormányhivatal Jogi Osztályá-
ra kerültem titkársági-igazgatási ügyintézőnek. Nagy 
szerencsének mondhatom, hogy 2020 novemberében 
munkát kaptam közfoglalkoztatottként Jászbol-
dogháza Községi Önkormányzatnál, így nem kellett a 
két gyermek mellett ingáznom a munkába. Az elmúlt 
1 évet Dalmadiné Marika mellett töltöttem, hogy át 
tudjam venni a munkakörét, ha nyugdíjba megy. Július 
1-jétől már én végzem Marika eddigi munkáját, ha 
bármiben segíthetek, megtalálnak a Polgármesteri 
Hivatal emeletén a lépcsővel szembeni irodában, ke-
ressenek bizalommal! 27 év munkatapasztalatát ne-
héz lesz pótolni, de igyekezni fogok.  
Ezúton is szeretnék Marikának boldog és hosszú nyug-
díjas éveket kívánni! Donkóné Nemes Enikő 

Testvéreinknél jártunk 

Bemutatkozik Donkóné Nemes Enikő,  
a Polgármesteri Hivatal új munkatársa 

Testvértelepülésünkön, Sinfalván jártunk 2023. au-
gusztus 25-27. között, az ottani közösség meghívására. 
Augusztus 25-én reggel 6.00 órakor indultunk, a dele-
gáció 16 főből állt. A résztvevőket a civilszervezetek és 
az önkormányzat adta. Nem siettünk. Megálltunk Be-
rettyóújfaluban, majd a határ túloldalán, ahol útdíjat 
fizettünk, és pénzt is válthattunk.  
A következő megálló Királyhágó volt, majd Körösfő 
következett, ahol több kilométer hosszúságú üzletso-
ron mindenki talált kedvére való portékát. 
Délután 15.30 órakor érkeztünk Sinfalvára, ahol már 
nagyon vártak minket. Az üdvözlés után rögtön ven-
dégfogadás következett, fánkkal és üdítővel kedves-
kedtek számunkra. 
Elfoglaltuk szállásunkat, voltak, akiket családok fogad-
tak, a többiek pedig vendégszálláson kaptak helyet. 
19.00 órakor vacsoráztunk vendéglátóinkkal együtt, 
előtte Pálfi Dénes tiszteletes úr mondott asztali áldást, 
és méltatta a két település közötti kapcsolat fontossá-
gát. Itt kaptam lehetőséget én is, hogy üdvözöljem 
meghívóinkat, megköszönjem ezt a lehetőséget, és 
tolmácsoljam Koczáné dr. Fehérváry Mária polgármes-
ter asszony és településünk képviselő-testületének 
üdvözletét és jókívánságait. Felejthetetlen estét töl-
töttünk együtt. Beszélgettünk, énekeltünk, és előke-
rült az erdélyi pálinka több fajtája is. 
A következő napra vendéglátóink kirándulást szervez-
tek. Egészen a havasokig mentünk. Gyönyörű látvány-
ban volt részünk. Belefért még egy torockói út is. A 
Székelykővel együtt egy varázslat az a hely. Vacsoráig 
még elmentünk a Csukás-tóhoz fürödni, ami szerintem 
a természet ajándéka az ottani közösség számára.  

Vacsora után ismét beszélgetés és jó hangulatú ének-
léssel fűszerezett, viccelődős este következett. 
Külön említést érdemelnek az ottani ételek, amit ven-
déglátóink biztosítottak számunkra. A felejthetetlen 
töltött káposzta, fánk, krumplis gulyás, csorbaleves, 
padlizsánkrém, zakuszka, házi sajt, sütemények.  
Vasárnap „szomorú vasárnap” a hazautazás előkészü-
leteivel telt. 11.00 órakor részt vettünk az Unitárius 
templomban istentiszteleten. Pálfi Dénes tiszteletes úr 
„Jászboldogháza díszpolgára” gondolatai, prédikációja 
mindig elgondolkodtató és megható számomra. 
Ebéd után a búcsúzkodás következett, melyhez hozzá-
tartozott az ajándékozás is. Bizony láttam néhány 
könnyes szemet. Abban a kitüntetésben volt, van ré-
szem, hogy a testvértelepülési kapcsolat felvételétől, 
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27 éve részt vehetek a kapcsolatok ápolásában. 
Mostani alkalommal is feltöltődtem szeretetből, ösz-
szetartozásból, önzetlenségből. Azt láttam, hogy a 
küldöttség tagjai is hasonlóképpen éreztek. 
Öröm volt látni, hogy a régiek szívesen jöttek, emlé-
keztek, és nagyon jól érezték magukat. Öröm volt szá-
momra, hogy 4 olyan személy tartott velünk, akik első 
alkalommal voltak Sinfalván. Szerintem az ottani em-

berek és a hely is elvarázsolta őket. 
Köszönöm Pálfi Dénes tiszteletes úr, felesége Ildikó 
asszony, Balázs Zsuzsika képviselő asszony és a 
Bodóczi család esemény előkészítésében végzett köz-
reműködését és velük együtt mindenkinek az áldoza-
tos munkáját. 
Felejthetetlen napok voltak! Köszönjük! 

Joó-Kovács Balázs – alpolgármester  

Tájékoztató Önkormányzati ülésekről, aktualitásokról 

Tisztelt Lakosok!  
 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete a Boldogházi Hírek legutóbbi megjelenése óta 
egy ízben tartott ülést. Az ülésen meghozott döntésekről 
az alábbiakban adok rövid kis összefoglaló tájékoztatást 
az érdeklődő lakosság részére. 
 
AUGUSZTUS 
1. 
A KEHOP-1.4.0-15-2022-00032 azonosító jelű „Ágazati 
infrastruktúra fejlesztés” című projekt teljesítéséhez 
szükséges területszerzés érinti a Jászboldogháza Községi 
Önkormányzat 1/1 arányú kizárólagos tulajdonában álló 
Jászboldogháza külterületén több kivett saját használatú 
út megnevezésű ingatlanokat. 
Jászboldogháza Községi Önkormányzat Képviselő-
testülete megtárgyalta és elfogadta a Magyar Állam 
ingatlanértékbecslési szakvélemény alapján adott vásár-
lási ajánlatát. 
Az érintett ingatlanok a következők: 
Jászboldogháza, külterület 0175/1 hrsz-ú 1393 m2, 
Jászboldogháza, külterület 0178 hrsz-ú 768 m2,  
Jászboldogháza, külterület 0187 hrsz-ú 4.258 m2, 
Jászboldogháza, külterület 0188/1 hrsz-ú 3.477 m2. 
 
2. 
A vízgazdálkodásról szóló 1995. évi LVII. törvény 4.§ (1) 
bekezdés c) pontja alapján a települési önkormányzat 
feladata „a közműves vízellátás körében a települési 
közműves vízszolgáltatás korlátozására vonatkozó terv 
jóváhagyásáról és a vízfogyasztás rendjének megállapítá-
sáról való gondoskodás. A vízgazdálkodásról szóló 1995. 
évi LVII. törvény 17.§ (8) bekezdése alapján a Képviselő-
testületnek kell jóváhagynia a vízszolgáltatás korlátozá-
sára vonatkozó tervet. 
A tavalyi aszályos év után, sajnos aktuális lett az ún. víz-
korlátozási terv elkészítése és elfogadása. 
A rendelkezések szerint a Tiszamenti Regionális Vízmű-
vek Zrt. elkészítette Jászboldogháza község Vízkorlátozá-
si Tervét, melyet az Önkormányzat Képviselő-testülete 
jóváhagyott. 

Kiss Csaba  
jegyző 

 4. 

A Vidékfejlesztési Program keretében meghirdetett 
Külterületi helyi közutak fejlesztése című, VP6-7.2.1.1-
21 kódszámú felhívás kapcsán a „Külterületi mezőgaz-
dasági utak felújítása Jászboldogházán” című pályázat 
megvalósításához közbeszerzési eljárás megindításával 
kapcsolatban is döntött a képviselő-testület. 
Jászboldogháza Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete a Vidékfejlesztési Program keretében meghir-
detett Külterületi helyi közutak fejlesztése című, VP6-
7.2.1.1-21 kódszámú felhívás kapcsán a „Külterületi 
mezőgazdasági utak felújítása Jászboldogházán” című 
projekt tárgyában a közbeszerzésekről szóló 2015. évi 
CXLIII. törvény (a továbbiakban: Kbt.) 112. § (1) bekez-
dés b, pontja alapján nyílt eljárás indításáról döntött. A 
képviselő-testület az ajánlattételi felhívást és dokumen-
tációt jóváhagyta. 

3. 
Elfogadásra került a nevelési, oktatási intézményekben 
fizetendő étkezési térítési díjakról szóló rendelet mó-
dosítása. Ennek alapján a fizetendő díjak 2023. szep-
tember 1-től az alábbiak szerint alakulnak:  

Megnevezés Nyersanyag 
érték 

Nettó Fizetendő díj 

Tízórai 145 145 184 

Ebéd  440 440 559 

Uzsonna 85 85 108 

Összesen 670 670 851 

ÁLTALÁNOS ISKOLA 

Megnevezé
s 

Nyersanyag 
érték 

Nettó Fizetendő 
díj 

Reggeli 90 90 114 

Tízórai 90 90 114 

Ebéd  330 330 420 

Uzsonna 90 90 114 

Összesen   762 

BÖLCSŐDE 

Megnevezés Nyersanyag 
érték 

Nettó Fizetendő díj 

Tízórai 140 140 178 

Ebéd  315 315 400 

Uzsonna 85 85 108 

Összesen 540 540 686 

ÓVODA 
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A jászberényi “Helyet!” Alapítvány a 
Nagykátai járás, Jászberényi járás, Jász-
apáti járás területén élő lakosság szá-
mára az alábbi ellátási formákat bizto-
sítja: 
- Fogyatékkal élők nappali ellátása  
Közösségi pszichiátriai ellátás 
Szállítási szolgáltatás az ellátások és 
egyéb közszolgáltatások igénybevéte-
léhez 
Támogatott lakhatás értelmi fogyatékossággal élők 
és autisták számára 
 
Mit nyújt a fogyatékkal élők nappali ellátása? 
A szolgáltatás célja az értelmileg sérült/autista sze-
mélyek nappali ellátásának biztosítása, képességeik 
fejlesztése, szinten tartása. Elsődleges célunk, hogy 
a sérült kliens mind magabiztosabb és önállóbb le-
gyen mindennapi életvitelében, valamint már meg-
lévő képességeit, tudását kondicionálja és alkalmaz-
za. A szolgáltatás igénybevételéhez szállítási szolgál-
tatás biztosított. 
 Elérhetőség: Nagy Tímea, intézményvezető: 
06-70/324-33-94 
 
Közösségi pszichiátriai ellátás 
A pszichiátriai betegek lakókörnyezetben történő 
gondozása, továbbá gyógyulásuk és rehabilitációjuk 
elősegítése, valamint társadalmi, közösségi integrá-
ciója, illetve re-integrációja, ártalomcsökkentés és 
prevenció.  
Elérhetőség: Gáspár-Szanyi Krisztina, kuratóriumi 
elnök: 06-70/365-51-84 
 

Mi az a támogatott lakhatás? 
A támogatott lakhatás egy olyan bentla-
kást biztosító forma a fogyatékkal élők és 
autisták számára, ahol szükségletük szerin-
ti  életvitel irányítással élhetik a lakók a 
mindennapi életüket. Az ellátási forma fő 
célja az ellátottak minél teljesebb autonó-
miájának és társadalmi integrációjának 
elérése. 

A biztonságos életvezetés érdekében kísérő támo-
gatást is biztosítunk, szakemberek és megfelelő 
kompetenciával rendelkező segítők közreműködé-
sével. A lakhatási szolgáltatás a helyi lakóközösség-
be integrálva, egy nagyméretű házban kialakítva 
megteremti a lehetőséget a szolgáltatást igénybe 
vevők társadalomba való bekapcsolódására, az átla-
gos életforma megélésére. 
 
Támogatott Lakhatási ellátásra azoknak a jelent-
kezését várjuk akik: 
enyhe-, középsúlyos fokú értelmi fogyatékossággal/
autizmus diagnózissal rendelkeznek, jól mobilizálha-
tók, 
fejlett önellátási-, önkiszolgálási képességgel ren-
delkeznek, ezen a területen képességeik fejleszthe-
tők, erősen motiváltak saját képességeik lehető leg-
teljesebb kibontakoztatására, 
igényük és szükségletük a kis létszámú, közösségbe 
ágyazott életforma, nyitottak a közösségi részvételt 
illetően minden életterületen 
 
Elérhetőség: Gáspár-Szanyi Krisztina, ellátásvető: 
06-70/365-51-84  

Tájékoztató  

Nagy Flóra 
2023. 07. 02. 
Nagy Tamás 
Nagy Lilla 

Bocskai utca 10. 

 

Sok örömet és boldogságot kívánunk az újszülöttnek és családjuknak! 

Gólyahír 
„Azért mert szerettek, jöttem a világra, s lettem új fény, csillag, szülők boldogsága. Szeressetek engem igaz sze-

retettel,   a kincsetek vagyok, pici kincs, de ember!” 

Pomázi Petra 
2023. 07. 15. 
Pomázi Zsolt 

Pomáziné Karkus Kitti 
Vasút utca 54. 

Csík Eliz 
2023. 08. 19. 
Csík Roland 
Nagy Noémi 

Bocskai utca 36/A. 

Zolnai Lara  
2023. 08. 14.  
Zolnai Ádám 

Zolnai Rebeka  
(Földvári Rebeka) 
Bajnok utca 31. 

Nagy Domonkos József  
2023. 07. 31. 
Nagy László 

Nagyné Fajka Dorina 
Hunyadi János utca 20. 
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Az Egyházközség hírei 

HITÉLET 

Hittanos nap 

Június 22-én a plébánia udvarán hittanos napot 
tartottunk, ahol a délelőtt folyamán bibliai történetek-
hez fűződő kincskeresés, sorverseny, kézműves foglal-
kozás várta a szép számban megjelent gyereksereget.  
A nap folyamán szörpbárban olthattuk a szomjunkat, a 
déli melegben pedig játékbarlangban hűsölhettek a 
társasjátékot kedvelők.  Ezenkívül ugróiskola, célba 
dobós játék és japán foci tarkította az amúgy is gazdag 
programot. A tanévzáró szentmisére megérkeztek a 

szülők is, ahol közösen adtunk hálát az elmúlt tanév-
ben megszerzett tudásért, tapasztalatért. A szentmise 
után következett az esti program, a családi nyársalás, 
ami nagyon jó hangulatban telt. A nyársalást a gyer-
mekek „Ki mit tud”- ja követett, ahol a bátrak színvo-
nalas előadással készültek az ott lévők szórakoztatásá-
ra. Ezúton szeretném megköszönni Tamás atya és az 
egyházi képviselő-testület támogatását, valamint a 
szülők és fiatalok nap folyamán nyújtott segítségét! 

Kissné Kabács Anna hitoktató 

Cserkész fogadalom és ígérettétel 

A cserkész módszer 
elemei közé tartozik 
és szorosan összefo-
nódik a cserkész 
törvény és a fogada-
lom. A törvény egy 
eszményképet fogal-
maz meg, melynek 
ismerete ad jogosít-
ványt a fogadalom-
tételhez. A fogada-
lomtételt természe-
tesen próbázás előzi 
meg, hiszen a cser-
készévben elsajátí-
tott tudásról, játé-
kos keretek között 
ad számot a cser-
készjelölt. A próbá-

zás anyagában cserkész, hittan, természet, elsősegély, 
magyar néphagyományok, népdalok, népmesék és 
nemzeti ünnepeink ismerete is szerepelt.  
Fogadalomtételi ünnepségünkre a tanévzáró szentmi-
se keretében, június 22-én került sor, ahol 6 cserkész-
jelölt cserkészfogadalmat, 1 kiscserkészjelölt pedig 

ígéretet tett. 1 cserkészjelölt igazoltan volt távol ezen 
a napon, az ő próbáztatása és fogadalomtétele a 
nyíracsádi portyázásunk alkalmával történt.  Emelte az 
ünnep fényét, hogy egy cserkészünk, Polyák Péter 
szintén a portya 
keretein belül meg-
újította cserkész 
fogadalmát.  
Új cserkészeink te-
hát Kisbalázs Bence, 
Bujtár Dominik, Szi-
lágyi Mihály, Matók 
Edina, Gajdos Már-
ta, Jana Arnold és 
Racskó Viktória, 
kiscserkészünk pe-
dig Jana Patrik lett. 
Az idei cserkészév-
ben végzett munká-
jáért Gajdos Lőrinc 
cserkész inget ka-
pott. 
A fogadalom komoly elhatározás, amit nem mindig 
könnyű megtartani. Kérem a falu imádságos lelkületét, 
hogy cserkészeink ki tudjanak tartani Isten, haza és 
embertársaik iránti szeretetükben! 

Nyári portya 

Az idén Nyíracsád felé vettük az irányt, hogy a csapat 
tagjai a jól megérdemelt éves munka után pihenéssel 
tölthessenek el pár napot. Az idei portyánk a 
jászdózsai Szent Mihály Cserkészcsapattal közösen 
történt. Szállásunk a görögkatolikus egyházközség kö-
zösségi házában volt, ahol szívélyes fogadtatásban volt 
részünk, hiszen az éppen záró napját tartó Tanoda 
azonnal bevont bennünket táncházukba, és már rop-
tuk is a táncot.  
Még aznap volt szerencsénk megtekinteni Hajdú-Bihar 
vármegye legrégebbi használatban lévő Árpád-kori 
műemléktemplomát. A templom három réteg értékes 
falképet rejt a XIV., XV. és XVII. századból. A kora góti-
kus templom a XIII-XIV. században épült, majd 1761-
ben és 1902-ben részben átalakították. Az esti órák-
ban pedig a görögkatolikus atya mutatta meg nekünk 
büszkeségüket, templomukat. A templomban lévő 
ikonosztáz magával ragadó volt mindannyiunk számá-
ra. Másnap Debrecenbe utaztunk, ahol bejártuk az 

állatkertet, este pedig vidám cserkészdalokkal zártuk a 
napot. 
Vasárnap nem siettünk az ébresztővel, délelőtt pedig 
római szertartású szentmisén vettünk részt. A szent-
mise után ünnepeltünk, egy jászboldogházai testvé-

Kissné Kabács Anna 
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Kötetlenül is Isten szeretetében 
 

A nagyböjt elején induló felnőtt hittan csoport tagjai-
nak ’nyári szünet’ előtti utolsó alkalma, egy nyáresti 
kedves közös programja volt a nyársalás. A plébánia 
udvaron a lemenő nap fényében a hosszas tűzrakó 
hely mellett előkerült a sok finomság, ki-ki ízlésének 
megfelelően válogathatott a sütni való szalonnákból, 
virsliből és mellé a hazai kertekből asztalra kerülő fi-
nom zöldségfélékből. A Tamás atya vezette asztali ál-
dást követően a szalonnasütés közben volt lehetőség 
kötetlen beszélgetésre, véleménycserére. A kisgyer-
mekek ugrálóvárban játszhattak, futkározhattak. Jó 
volt együtt! Várjuk az ősztől folytatódó találkozások 
alkalmait!  

Jubiláns házasok háladó szentmiséje 

Több egyházközség hagyományát követve, egyházköz-
ségünkben első alkalommal, hagyományteremtő céllal 
a búcsúi ünnepi szentmise keretében Tamás atya kö-
szöntötte és megáldotta az idén jubileumot ünneplő 
házaspárokat. A Szent Család oltalma alatt álló temp-
lom búcsúi szentmiséjén, augusztus 6-án, vasárnap 9 
házaspár köszönte meg házastársát az őket szerető 
Istennek. Tamás atya imájában a hűség, egymás és 
emberszeretet példájaként adott hálát az ünneplőkért, 
kérve Isten bőséges áldását további életükre. Sajnos 
az idősebb, betegségek terheit cipelő házaspárok nem 
tudtak részt venni ez ünnepi alkalmon, őket a képvise-
lő-testület tagjai otthonaikban keresték fel, és a jelen-
levőkhöz hasonlóan emléklapot és gyertyát ajándékoz-
tak nekik. A szentmise után egy szerény szeretetlako-
ma fogadta még az ünneplőket a plébánián, ahol Ta-

más atya adta át az emléklapokat. Az ünnepi alkalom 
mindenki szívét jó érzéssel töltötte el, és megerősítet-
te szívünkben az Isten és emberszeretetet. 

rünk cserkész fogadalmat tett, egy cserkésztestvérünk 
pedig megújította fogadalmát.  Ebéd után az udvaron 
felállított étkező sátor alatt jókedvű csapatjátékokkal 
ütöttük el a forró koradélutáni időt. Miután kedvezően 
alakult a hőmérséklet, elindultunk túrázni a közeli er-
dőbe, ahol a tisztáson modern szabadidő park foga-
dott bennünket. Itt minden korosztály megtalálta a 
magának megfelelő sport és játékteret. A tisztáson 
tartottuk meg záró tábortüzünket is, mely mindig mély 
nyomot hagy cserkészeinkben. Hétfő reggel viszont 

korán keltünk, görögkatolikus Szent Liturgián vettünk 
részt, ami újdonság volt számunkra.  
Sajnos portyánk hamar végére is ért. Az utolsó nap 
mindig vegyes érzelmekkel fog el bennünket, hiszen 
már vágyakozunk családtagjaink után, de még szívesen 
eltöltenénk néhány napot elvonulva a hétköznapok 
elől. Egy biztos: a családi asztaloknál hétfő este min-
denki jó élményeket oszthatott meg szeretteivel. 

Kissné Kabács Anna 

HITÉLET 
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Civil Szervezetek 

Összeállította: 
Bóta-Mizsei Ilona 

 Nyugdíjasok háza tájáról….. 

Október a Rózsafűzér hónapja 

Közeledik az ősz, szeptembert köve-
tően október a Szűzanya és a Rózsa-
füzér hónapja. Egyházunk közössé-
ge hosszú századok óta imádkozza 
ezt az egyszerű, mégis kimeríthetet-
lenül mély, Krisztus szemlélésére 
irányuló imádságot, Mária áldott 
füzérét, „mely Istenhez láncol min-
ket”. A rózsafüzér, más néven olva-
só vagy szentolvasó (latinul: 
rosarium) egyrészt imádság, más-
részt az imádság eszköze. Elnevezése onnan szárma-
zik, hogy a hagyomány szerint az első rózsafüzéreket 
Szent Domonkos összepréselt rózsaszirmokból készí-
tette – rózsakoszorúnak a Szűzanya számára. 
„A rózsafüzér a feszületre irányul: tőle indul, és hozzá 
érkezik, mint maga az imádkozás is. Hiszen Krisztus-
ban összpontosul a hívők élete és imádsága. Minden 
belőle indul ki, minden feléje irányul, minden általa 
jut el a Szentlélekben az Atyához.” /Szent II. János Pál 
pápa/ 
Amikor a rózsafüzért imádkozzuk, átélhetjük az evan-
gélium kulcsmomentumait. Ez egy egyszerű, szép és 
koncentrált elmélkedés, különösen, ha a rózsafüzér 
misztériumaira összpontosítunk. Az imagyöngyök esz-
közként szolgálnak, hogy segítsenek nekünk az elcsen-

desedés gyakorlatában, hogy lelas-
sítsuk rohanó életünket, hogy gaz-
dagabb imaidőbe és mélyebb is-
tentiszteletbe léphessünk. A gyön-
gyök horgonyként szolgálnak, hogy 
segítsenek gondolatainkat összpon-
tosítani és elménket lecsendesíteni. 
A teljes rózsafüzért az evangélium 
egyfajta összefoglalásának is nevez-
hetjük, miután a négy rózsafüzér-
ben megemlékezünk Krisztus meg-
testesüléséről és rejtett életéről (az 
öröm titkai), nyilvános működésé-

nek néhány nagyon fontos állomásáról (a világosság 
titkai), szenvedésének kínjairól (a fájdalom titkai) és 
a föltámadás győzelméről (a dicsőség titkai). 
Az Egyház a rózsafüzérnek mindig különös hatékony-
ságot tulajdonított, ezért a legnehezebb ügyeit a kö-
zösségben, folyamatosan mondott rózsafüzérre bízta – 
írja Szent II. János Pál pápa. Imádkozzuk minél többet 
akár egyénileg, akár egyházi vagy családi közösségben! 
Forrás: https://bizdramagad.hu/ 
 
Egyházközségünkben október hónapban várhatóan 
keddi és csütörtöki napokon du. 16.30-tól, vasárnap a 
szentmise előtt, de. fél 8-tól imádkozzuk közösen a 
rózsafűzért.  

Egyesületünknél az éves közgyűlést és az éves beszá-
molót követően tagjaink a nyári elfoglaltságukra fordí-
tották a figyelmet. Minden hónapban egy-egy alka-
lommal tartottunk összejövetelt, ahol az éppen esedé-
kes teendőket beszéltük meg. 
Az első félév folyamán megtartottuk mindkét csoport 
tagjainak névnapját. A két csoport közötti vendégeske-
dés nagyon jóra sikeredett. A COVID alatt tagjaink el-
távolodtak egymástól, kevésbé figyeltek egymásra. Ez 
többnyire abban volt felmérhető, hogy a havi megbe-
szélésekre alig több mint tíz ember jött össze, és alig 
egy óra elteltével mindenki sietett haza. Elmaradtak az 
órákig tartó együttlétek, beszélgetések, egymás bajá-
nak vagy örömének meghallgatása. Lehet, hogy ehhez 
az is hozzájárult, hogy több mint egy éve nem működik 
az öreg ovi. 
A nyár folyamán voltunk Tiszakécskén Országos Nyug-
díjas találkozón.  Húsz fővel, két mikrobusszal és egy 
személykocsival tudtunk elmenni. Nagyon köszönjük 
Joó-Kovács Balázs alpolgármester úrnak, Szűcs Gergely 
képviselő úrnak és Tóth Lászlónak, hogy elvittek min-
ket erre a kedves kikapcsolódásra. Évek óta szívesen 
látogatunk el ide. Délelőtt megnéztük a nyugdíjasok 
műsorát. Délben elfogyasztottuk a nagyon finom ebé-
det.  Utána, aki akarta, igénybe vette a gyógyfürdő 
adta lehetőséget, kihasználta, és fürdött.  Voltak, akik 
az árnyas fák alatt pihentek. Öt óra magasságában 

indult haza a csoport. Az előrejelzések nagy meleget 
jósoltak erre a napra, így kissé féltettem idős tagjain-
kat, hála istennek, mindenki épségben, kissé fáradtan 
érkezett haza. Búcsúzáskor többnyire a jövő évi ismét-
lést emlegették a résztvevők. Úgy legyen. 
Kirándulásunkat követően a község rendezvényeire 
fókuszáltunk. Július 8-án az Önkormányzat rendezésé-
ben, civil összefogással sor került a falunapra. Az egész 
napos színes programok megszólították községünk 
apraját és nagyját egyaránt.  Volt főző- és sportver-
seny. Volt a gyermekek részére ugrálóvár, csillámteto-
válás, fajátékok. Volt kirakodó vásár is. Úgy gondolom, 
hogy mindenki megtalálhatta a számára legkedvezőbb 
kikapcsolódást. Az ünnepségen műsort szolgáltattak az 
óvodások, általános iskolások és a Csillagvirág kórus is. 
Ez alkalomra meghívást kaptak testvértelepüléseink 
Lengyelországból és Erdélyből. Úgy gondolom, hogy a 
mintegy negyven fős csoport is jól érezte magát. Ki-
használták a helyi strand által biztosított lehetőséget 
is. 
Az ünnepség alkalmával kitüntetések átadására került 
sor. Díszpolgári címet kapott Szűcs Lajos volt polgár-
mester, aki mintegy húsz évig volt községünk első em-
bere. Szívből gratulálunk neki, és a további munkájá-
hoz sok sikert, jó egészséget kívánunk. Nagy öröm volt 
számomra, hogy a „Jászboldogháza községért” kitün-
tetést két nyugdíjas társam kapta. Zámbori Gyuláné és 

CIVIL SZERVEZETEK 
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Juhász Józsefné. Nekik is szívből gratulálunk, nagyon jó 
egészséget kívánunk! 
Ez év folyamán is megrendezésre kerültek az arató 
fesztiválok. Június 24-én Jászapátiban volt arató be-
mutató, július 8-án Kunmadarason volt aratóverseny.  
Minden évben megrendezésre kerülnek a Hármas ke-
rületek aratóversenyei.  Aratócsapatunk mindkét he-
lyen részt vett, és mindkét helyről elhozták az első dí-
jat. Gratulálunk a jó szerepléshez, és reméljük, hogy 
jövőre is képviselik majd községünket Jászkiséren. A 
csapat tagjai voltak: Fózer Tibor kaszás, Makó Istvánné 
marokverő, Kobela Margit kötélteregető, Tóth Béla 
kévekötő és csomózó, Sziliczei Zoltánné háziasszony, 
aki a paraszt reggelit mutatta be. Köszönjük fáradsá-
gos munkájukat, és további sikereket és jó egészséget 
kívánunk nekik! 
Július 24-én vendégül láttuk Jánoshida nyugdíjasait és 
Szandaszőlősről, az ottani nyugdíjasok egy csoportját 
Gombás Gáborné vezetésével. A délelőttöt mindenki a 
helyi strandon töltötte, kihasználták a fürdési lehető-
séget. Délben a Művelődési Házban volt a találkozó 
folytatása. Nyugdíjasaink elkészítették a finom ebédet, 
megterítettek, és várták a fürdőzésben kifáradt vendé-
geket. Az ebéd elfogyasztásának idejére egyesületünk 
tagja, Nyitrai István szolgáltatott kellemes zenét. Kö-
tetlen beszélgetéssel fejeződött be a találkozó. A ven-
dégek a viszontlátás reményében búcsúztak. 
Alig telt el egy-két hét, máris itt volt a következő fel-
adat, vagyis az új kenyér ünnepének megszervezése. A 
két egyesület az Önkormányzattal összefogva rendez-
te meg ezt a szép, bensőséges, hagyománytisztelő ün-
nepet. Egyesületünk feladata a kenyérlángos megsüté-
se volt. Az egyéb feladatokat a Faluszépítők és az Ön-
kormányzat alkalmazottai végezték. Hála Istennek, 
minden a helyére került, az idő is kegyes volt hozzánk. 
A délelőtti hatalmas eső nem zavarta meg a rendez-
vényt. A kitűzött időpontban megkezdődött az ünnep-
ség, a fellépők is rendre megérkeztek. A két általános 
iskolás /Szíjártó Petra és Durucz Máté/ szavalatait a 
Csillagvirág kórus fellépése követte. Majd sor került a 

szép kertek díjazására és az általános iskolából a 
„faluszépítő” kisiskolások jutalmazására is. Ezt követte  
Cegléd város táncegyesületének lenyűgöző műsora.  A 
közös fotó készítése után a fiatalok felszolgálták a pá-
linkát, a fröccsöt, a szörpöt, a zsíros kenyeret és a ke-
nyérlángost. Fogyott minden, és a hangulat is emelke-
dett. Ehhez azonban nagyban hozzájárult a két fellé-
pő /Dancs Annamari és Laki Péter/ operettszínházi 
tagok fergeteges műsora. Már jól besötétedett, mikor 
feloszlott a közönség. 
Egyesületünk tagjai ki sem pihenték az új kenyér ün-
nep fáradalmait, máris itt volt az új feladat, az elszár-
mazottakkal való találkozó megszervezése. Évek óta 
évente egy alkalommal találkozót szervezünk. Egyesü-
letünk tagjai előkészítették és vendégvárásra alkal-
massá tették a kultúrház nagytermét. Az asszonyok 
odahaza sütöttek finom házi süteményeket, a birka-
pörkölt három nagy kondérban főtt. A vendégek elő-
ször megtekintették az önkormányzat házasságkötő 
termében lévő kiállítást. Ez alkalommal is Bajor Imre 
állította össze és szervezte meg „Szomszédolás” cím-
mel a tehetséges emberek munkáját. A kiállítás szep-
tember 29-ig megtekinthető munkaidő alatt. Gratulá-
lunk mindenkinek, aki elhozta munkáját, bemutatta 
tehetségét! 
A gyülekezés a Művelődési Háznál történt. Az ünnep-
ség elején a himnusz és a vendégek üdvözlését köve-
tően köszöntötte a jelenlévőket Koczáné dr. Fehérváry 
Mária, községünk polgármestere is. Ezután a tsz 
”élettörténetét” összefoglaló könyv méltatása követ-
kezett. A kiadvány bemutatását Szűcs Gergely képvise-
lő úr ismertette, és ajánlotta a megjelenteknek. Már a 
mű megjelenése előtt is nagy volt az érdeklődés. Közel 
kétszáz példány elővételben gazdára talált.  A résztve-
vők között a megrendelés alapján a könyv kiosztásra 
került. Ezt követte a kerek évfordulósok köszöntése, 
Veliczky Józsefné, a Jászboldogháziak Baráti Társaságá-
nak  elnöke részéről. 

 

Ü n n e p e l t j e i n k 

Bálint Mihályné /Bazsó Mária/  96 éves  Ezüstkor Egyesület tagja 
Eszes Ambrusné /Tábi Irén/  90    „   BOLDOGBT tagja 
Berkó Sándor  85    „   Ezüstkor Egyesület tagja 
Bíró Antané /Marton Veronika  85     „   BOLDOGBT tagja 
Markót Pálné /Bazsó Erzsébet/  85    „ BOLDOGBT tagja 
Szaszkó Istvánné /Benke Anna/ 85    „  BOLDOGBT tagja 
Nagy Kálmán  80    „  BOLDOGBT tagja 
Kövér Péter  80    „  BOLDOGBT tagja 
Bajor István  80    „  BOLDOGBT  tagja 
Jóo Kovács Balázs  70    „  Ezüstkor Egyesület tagja 
Bakos Árpádné /Német Julianna, Rozália/ 70    „  Ezüstkor Egyesületi tagja 
Illés Józsefné /Pető Anna/  70    „   Ezüstkor Egyesület tagja 
Tóth Zoltán  70    „  BOLDOGBT tagja 
Gaál István  70    „  BOLDOGBT tagja 
Csingerné Tábi Mária   60    „  BOLDOGBT tagja 
Szécsi Valéria  60    „  BOLDOGBT tagja 
Nyitrai István 60    „   Ezüstkor Egyesület tagja 

Az ünnepeltek a részükre készült aktuális számgyertyá-
val ellátott ünnepi tortát meghatódottsággal fogadták. 
A közös fénykép bizony-bizony a kicsordult könnyeket 
is megörökítette. 

Az idő előrehaladtával már mindenki megéhezett, és 
jólesett a finom, bográcsban főtt birkapörkölt. A síri 
csend, a kanál csörgése arra utalt, hogy mindenki jó-
ízűen elfogyasztotta az ebédjét. Soron következett a 
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szorgos asszonyok házi süteményének és a tortáknak a 
felszolgálása. A finom, gőzölgő kávé elfogyasztása 
után már csak a tombola húzásra került sor. Aki nyert, 
az örült, de a nem nyerők sem szomorkodtak, mert 
tudták, hogy ezzel is a rendezvény sikerességét segí-
tették. Már csak a búcsúzás volt hátra. Nehéz, fáradt-

ságos napon voltunk túl, de úgy éreztük, hogy minden-
ki feltöltődve, megelégedetten távozott. Jövőre vele-
tek ugyanitt! Hangzott a kedves elköszönés. Reméljük, 
úgy is lesz.              

 Orczi Imréné egyesületi titkár 

Könyvbemutató  

 A könyv címe: Küzdelmek és sikerek 
 Alcíme: A jászboldogházai Aranykalász Tsz története          
 Röviden arról, hogy is kezdődött?  
Mint minden alkotáshoz, ehhez is kellett egy ötlet, az 
ötlethez kellett egy ötletgazda, kellettek akik az ötletet 
támogatták, majd segítették az ötlet megvalósítását. 
Nevesítve, ez a stáb úgy állt össze, hogy az ötlet gazdá-
ja Besenyi Vendel, akik támogatták az ő ötletét, azok 
pedig Veliczky Józsefné és jómagam. Akik a könyv 
anyagát összegyűjtötték, szintén ez a három személy 
és az a sok visszaemlékező, akik emlékeiket megosz-
tották velünk, mi pedig a könyv lapjain keresztül meg-
osztottuk az olvasókkal. Aztán amikor az írott anyag és 
a sok fotó összegyűlt, kellett egy olyan ember, aki a 
könyvek szerkesztésében már nagy tapasztalattal ren-
delkezik, és ezt az anyagot is összeszerkesztette.  Ez az 
ember is Veliczky Józsefné!, aki soha nem unta meg, 
soha nem fáradt bele, mindig kész volt az üggyel fog-
lalkozni. Sok-sok telefonálás, személyes megkeresés, 
beszélgetés, jegyzetelés, fénymásolás, számítógépes 
levelezés után aztán egyszer csak összeállt a könyv 

anyaga, amit Papp Izabella mint első olvasó „kritikus 
szemmel” átolvasott, majd Konkoly Béláné kezébe 
adtuk, hogy nyelvtanilag nézze át, javítsa ki. A renge-
teg szakkifejezés és a sok szakmai nyelven leírt szöveg 
az ő számára is komoly kihívás volt, de megoldotta a 
feladatot.  A kijavított anyag átkerült Gerhát Károly-
hoz, aki szakértelmével és türelmével nyomtatásra 
kész formába öntötte a rengeteg fotóval megtűzdelt 
szöveget, majd elkészítette a könyv borítójának a ter-
vét több változatban, ezek közül választottuk ki a vég-
leges formát. A nyomda pedig elvégezte a munka utol-
só fázisát. 
Néhány gondolatot magáról a könyv tartalmáról.  
Az első részben, a Besenyi Vendeltől már megszokott, 
nagyon alapos történeti áttekintést olvashatunk Bol-
dogháza földrajzi elhelyezkedéséről, az itt élők múlt-
beli életéről. Megismerhetjük a szövetkezés kezdeteit, 
a szarvasmarha-tenyésztő szakcsoport megalakulásá-
tól az első tsz-ek létrejöttéig. Részletesen bemutatja a 
könyvben a címadó Aranykalász Tsz történetét a meg-
alakulástól egészen napjainkig. Természetesen nem 
elhallgatva a kudarcokat és a sikereket sem. Nyomon 
követhetjük az Aranykalász mellett működő több ki-
sebb szövetkezet megalakulását, egyesülését, majd 
végül beolvadását az Aranykalászba.  Az első rész vé-
gén név szerint megemlékezünk az üzemi balesetek 
által bekövetkezett emberi tragédiákról.  
A második részben a saját visszaemlékezéseinket ol-
vashatjuk, ki-ki hogyan emlékszik a saját maga vagy 
szülei, esetleg nagyszülei ott töltött éveire.  
Sok személyt megkerestünk annak érdekében, hogy 
minél színesebbé és olvasmányossá tegyük a könyvet. 
Két éve kezdtük a gyűjtést, de úgy, ahogy az lenni szo-
kott, a könyv anyagának a 90%-a az utolsó pár hónap-
ban, sőt az utolsó néhány hétben érkezett.  Ebben a 
részben találjuk azt a komoly szakmai visszaemléke-
zést, amit Sas István és Sas Istvánné az olvasók elé tár. 
Ebben részletesen bemutatják az egész állattenyésztés 
működését, és azokat az eredményeket, sikereket és 
mint ahogy említettem, a kudarcokat is, amit a 70-es, 
80-as években az állattenyésztés területén produkált a 
szövetkezet. Ugyancsak hasonló visszaemlékezést írt a 
Vadkerti házaspár. Tivadar a műszaki ágazatról, Mari-
ka pedig az irodában folyó adminisztrációs munkáról 
írt részletesen. Tiszteletre méltó  Kocsis Imre vissza-
emlékezése, aki a sok név felsorolásával emlékezik 
munkatársaira. A rövid, néhány mondatos visszaemlé-
kezések is nagyon fontos részei a könyvnek, érdeke-
sek, színesítik, változatossá teszik az olvasó számára a 
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A Jászboldogháziak Baráti Társasága, a BOLDOGBT és az Ezüstkor Nyugdíjasok Egyesülete augusztus 26-án tar-
totta szokásos éves összejövetelét. Ezen a rendezvényen került bemutatásra az Aranykalász Tsz történetét feldolgozó 
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nosztalgiázást. Jellemző, hogy az emlékezők nagy ré-
sze a jobb és a szebb oldalát írta le az emlékeinek. Ez 
így természetes, hiszen a jól ismert sláger is azt mond-
ja, hogy ”csak a szépre emlékezem”. Itt azért teszek 
egy személyes megjegyzést, amit nem kritikának szán-
tam.  Közel 50 évet dolgoztam a szövetkezetben, való-
ban sok szép eredmény és sok siker, és tulajdonkép-
pen egy hatalmas üzem jött létre, de a sok siker és a 
sok szép dolog mellett, azért láttam és tapasztaltam 
rengeteg küzdelmet, néha keserűséget, amit az időjá-
rás, az állatbetegségek okoztak, nem beszélve a sok-
sok fejtörésről, útkeresésről, amit a különböző gazda-
sági, politikai változások kényszerítettek ki az ott lé-
vőkből. Szerintem nagyon találó a könyv címe, ami 
csupán két szóból áll: Küzdelmek és sikerek. De a szö-
vetkezet egész története e két szó, e két fogalom körül 
zajlik több mint 60 éve. És hogy jó a cím, azt az bizo-
nyítja, hogy a könyvnek ezt a címet egy olyan ember 
javasolta – nagyon találóan – aki soha egy napot sem 
dolgozott ott, és állítom, hogy soha nem volt a kapun 
belül, de amikor a könyv szerkesztése közben megis-
merte a tsz történetét az elejétől napjainkig, ez a két 
szó jutott eszébe, hiszen tulajdonképpen a küzdelmek-
ről és a sikerekről szól a könyv is. 
A harmadik részben a sok fotót nézegetve, bennünk, 

akik ott dolgoztak, a régi munkatársak emlékein kívül a 
munkafolyamatokat idézik fel a képek. De azok számá-
ra is tartogatnak a fotók érdekes pillanatokat, akik so-
ha nem dolgoztak a szövetkezetben, hiszen a képek 
rólunk, boldogháziakról készültek, a mi magunk és szü-
leink múltját idézik elénk, amiket bizony meghatódva 
nézeget az ember. A fotókkal kapcsolatban annyit, 
hogy több esetben előfordult, hogy ugyanazt a fotót 
többen is eljutatták hozzánk, természetesen csak egy 
helyen jelenik meg a könyvben, ezért elnézést kérünk 
attól, akinek a visszaemlékezése mellé esetleg nem 
került oda az általa adott fénykép, de egy másik he-
lyen biztosan megtalálja. 
 Az utolsó oldalakon pedig színes képeket láthatunk, 
amik a közelmúlt történéseit örökítik meg, bemutatva 
a község lakóinak hagyományőrző tevékenységét. Tu-
lajdonképpen ez a könyv is a hagyományőrzés egyik 
formája. 
 Ennyiben próbáltam bemutatni Önöknek a 
BOLDOGBT legújabb kiadványát. Szerintem a könyv 
olvasása és a régi képek nézegetése megható pillana-
tokat okoz sokunknak. 
A könyv szerkesztői nevében ezen gondolatokkal kívá-
nok minden olvasónak kellemes nosztalgiázást az em-
lékek között.      Szűcs Gergely 

Szomszédolás” 

Augusztus utolsó szombatján, mondhatjuk, hogy im-
már hagyományosan - a BOLDOGBT Egyesület által 
szervezett kiállítás megnyitójára került sor a Polgár-
mesteri Hivatal házasságkötő termében a 
„Gyökereink” kiállítássorozat részeként. Ezúttal 
Jánoshida és Jászboldogháza község alkotói mutathat-
ták be festményeiket. A két szomszédos település ösz-
szesen 21 alkotójának szebbnél szebb műveit tekint-
hetjük meg több mint egy hónapon keresztül. Mint 
Bajor Imre, a tárlat szervezője a kiállítást megnyitó 
beszédében elmondta, még soha nem fordult elő, 
hogy egyszerre ennyi művész munkáját meg tudták 
volna tekinteni a jászboldogházi lakosok. A kiállítók 
nagy száma és változó életkora miatt – hisz megtalál-
hatjuk itt a két évestől a 87 éves művész munkáit is –
igazán színes, változatos képeket csodálhatunk meg a 
falakon. Szám szerint 39 darabot. Ezt a sokféleséget 
emelte ki beszédében Velkeiné Pócz Ilona művészta-
nár is, aki képről   képre haladva mondta el gondolata-
it az alkotásokról, és beszélgetett műveikről a készítő-
ikkel. Izgalmas volt ezt hallgatni laikusként is, mivel 
ezáltal bepillantást nyerhettünk az alkotó folyamatok-
ba, és a készítő művész gondolataiba is. 
Ezt követően Veliczkyné Koncsik Ilona, az egyesület 
elnöke, Menyhártné Sziráki Anna Jánoshida alpolgár-
mestere, Koczáné dr. Fehérváry Mária Jászboldogháza 
polgármestere mondta el köszöntőjét. Mindkét tele-
pülés képviselője kiemelte beszédében azzal kapcsola-
tos örömét, hogy a kiállítás által szorosabbra fűződik a 
két szomszédos település kapcsolata. Jánoshida alpol-
gármesterétől a jászboldogházi alkotók meghívást 

kaptak, hogy jövő év áprilisában kiállítsák alkotásaikat 
Jánoshidán a felújított Premontrei rendházban. 
A megnyitó végén az önkormányzat megvendégelte a 
jelenlévőket, és a vendégek is megcsodálhatták köze-
lebbről a képeket, és beszélgethettek a jelenlévő ké-
szítőikkel. 
A két településhez kötődő kiállítók névsora: 
Kökény Róbert; Hidas Ferencné Dányi Erzsébet; Tóth 
Alexa; Sziráki Ferencné; Ali Istvánné Dömök Gizella; 
Kajosné Hidas Katalin; Telek Béla; Joó-Kovács Bettina; 
Kiss Boglárka; Bajor Zita; Szécsi Valéria; Bajor Magdol-
na; Turóczi Gizella; Kövér Csenge; dr. Nemes Orsolya; 
Bajor Imre; Szőrös Levente; Gál Csanád; Gajdos Lőrinc; 
Szőrös Dorina; Tóth Petra 
A megnyitót színesítette még Valcsik Melina furulya 
előadása, és Gajdos Márta prózai előadása, aki Márai 

A könyv megvásárolható Jászboldogházán Koncsik Bélánénál és Szűcs Gergelynél 3500 Ft/db áron. 

CIVIL SZERVEZETEK 

Jánoshida és Jászboldogháza település alkotóinak a kiállítása  



 13 
Boldogházi Hírek 

2023. SZEPTEMBER 

FALUSZÉPÍTŐK HÍREI 

Sándor Az alkotásról című művét adta elő. Ebből idéz-
nék én is egy gondolatot: 
„Ahhoz, hogy egy emberi alkotás remekbe sikerüljön, s 
időtlen ragyogással kápráztassa és gyönyörködtesse 
az embereket, a tehetség, a téma, a kivitel tökéletes-
sége mellett kell valami más is. A remekműben van 
valamilyen tündéri elem is, mely csodálatos fénnyel 
átsugárzik az egészen, oly gyöngéden és megejtően, 
mint ahogyan az északi fény világít a nyári éjszakában, 
valószerűtlenül, s mégis fényszerűen, mert látni és ol-
vasni lehet benne.” 
A kiállítás 2023. szeptember 29-ig tekinthető meg. 
Kérem, látogassák meg minél többen a tárlatot, s írják 
bele a kihelyezett naplóba gondolataikat! 
 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

Tizedik alkalommal ünnepeltük az államalapítás és az 
új kenyér ünnepét  

Szép jó napot kívánok a falu népének, akik megtisztelik 
ezt a szép ünnepet. 
Adatik tudtára kicsinek és nagynak, tizedik éve már 
találkozásunknak.”  
– hallhattuk a kisbíró, Bábosik István köszöntőjében.  
 
Különös érzés volt a rendezvényre készülni, hiszen ti-
zedik alkalommal találkoztunk augusztus 19-én, hogy 
együtt ünnepeljük az államalapítás és az új kenyér ün-
nepét a Tájház udvarán. 
2012-ben két lelkes egyesület, az Ezüstkor Nyugdíja-
sok Egyesülete és a Faluvédő és Szépítő Egyesület kö-
zösen megálmodta és megvalósította ezt a rendez-
vényt, amely a község életének részévé vált, és a tele-
pülés értéktárának is része lett. Ez volt az első közös-
ségi program a Tájház udvarán. Kevés anyagi forrá-
sunkhoz mérten igyekeztünk helyi előadókkal 
gazdagitani a műsort, fellépett a falu apraja-nagyja. 

Tartalmas, jó hangulatú délutánok voltak. 
Első évben a Jászboldogháza Községért kitüntető díj-
ban részesült Árvalányhaj Néptáncegyüttes fergeteges 
műsora aratott nagy sikert. Az azóta ugyancsak 
Jászboldogháza Községért kitüntetésben részesülő 

A BOLDOGBT Egyesület 2024-ben tervezi megjelentetni a nagy si-
kerű családtörténeti könyv II. kötetét. 
Szeretnénk, ha minél többen vállalkoznának családjuk történeté-
nek megírására, összefoglalására, fotókkal történő bemutatására. 
Kérjük, hogy biztassák erre rokonaikat, ismerőseiket is. A meglévő 
anyag összeállításában, rendszerezésében, a fotók szkennelésében 
tudunk segítséget nyújtani. 
Ahhoz, hogy a kötet a tervezett időben megjelenhessen, kérem, 
hogy a kéziratokat 2023. december 31-ig szíveskedjenek elküldeni 
címemre: Veliczky Józsefné 2040 Budaörs, Cserebogár u. 1. 
ica@boldogbarat.hu, Tel.: 06-20/ 9427997. 
Kérjük a határidő pontos betartását, hogy ismét egy tartalmas, 
szép kötet jelenhessen meg. 

Veliczky Józsefné 

BOLDOGBT elnöke 

NEM MÚLHAT EL NYOMTALANUL…  II. KÖTET 
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Csillagvirág énekkart először kísérte az akkor még léte-
ző, 31 éves múltra visszatekintő nyugdíjas zenekar 
Kocza Józsi bácsi prímással. Hegedült még Sas Lajos 
bácsi, Fózer Tibi bácsi pedig nagybőgőzött. Fellépett a 
gyermek néptánccsoport. Nagy sikere volt a Ki mit 
süt? hagyományos sütemények kóstolással egybekö-
tött bemutatójának. Volt, amikor Kajos Kálmánnak 
vagy éppen Fazekas Rozika nótaénekesnek tapsolhat-
tunk. De mindig nagy örömmel vártuk az aratócsapat 
felvonulását, hallottunk sok szép verset, bearanyozta 
az ünnepet az óvodások és az iskolások műsora. Kiállí-
tásokat szerveztünk. A helyi kézművesek is mindig je-
len voltak, és az elmaradhatatlan új kenyér, melyet 
Nagy Albert Jászboldogháza emeritus jászkapitánya 
szegett meg minden alkalommal.  A világjárvány miatt 
egy évet kihagytunk, de már tavaly is és az idén ismét 
együtt voltunk, immár 10. alkalommal.  
Ez a rendezvény kissé eltért a megszokottól, hiszen a 
szervezésben nem csak a jól ismert két egyesület, ha-
nem Jászboldogháza község Önkormányzata is részt 
vett, ezáltal még színesebb, gazdagabb ünnepi műsort 
tudtunk nyújtani. A kisbíró köszöntője után elénekel-
tük a himnuszt, amit a Faluvédő és Szépítő Egyesület 
elnökének köszöntője követett, majd Koczáné dr. 
Fehérváry Mária, településünk polgármestere tartotta 
meg ünnepi beszédét.  

A köszöntők után elhangzott, hogy 10 évvel ezelőtt 
2013. augusztus 20-án először érkezett hozzánk han-
gos dobszóval a kisbíró, hogy elmondja a híreket 
Bábosik István személyében. Ezúton is köszönjük, hogy 
elvállalta ezt a tisztséget, és azóta is segíti munkánkat. 
Ezt követően Szijártó Petra 4. osztályos tanuló mon-
dott el egy verset, majd Nagy Albert, emeritus jászka-
pitány megszegte a nemzetiszínű szalaggal átkötött új 
kenyeret, amit idén Szűcs Gergely, a képviselő-testület 
tagja ajánlott fel. Nagy Albertnek megköszöntük, hogy 
már 10 év óta felölti jászkapitányi ruháját, és vállalja a 
kenyérszegést, ezt a szép feladatot.  
Ezt követően egy szép aratóverset hallhattunk Durucz 
Máté negyedik osztályos tanuló kiváló előadásában, 
majd  Orczi Imréné, az Ezüstkor Nyugdíjasok Egyesüle-
tének titkára bemutatta az ez évben első helyezést 
elért aratócsapatot. A nagyszerű eredményhez ezúton 
is gratulálunk, további sikereket, jó erőt és egészséget 
kívánunk mindannyiuknak! A bevonulás idején a Csil-
lagvirág kórus egy alkalomhoz illő arató dallal köszön-
tötte a bevonuló csapatot.  
A visszatekintésben még egy évforduló, hogy a falu 
kemencéje  is 10 éve, 2013-ban épült fel, és azóta szin-

te minden alkalommal Kőhidi György fűtötte be a ke-
mencét. Ezúton is köszönjük Gyuri bácsi áldozatos 
munkáját, jó egészséget kívánunk, és a jövőben is szá-
mítunk a segítségére.  
A műsor folytatásában idén második alkalommal ke-
rült sor a konyhakertverseny eredményhirdetésére, 
amit Szemes-Csecselics Hajnalka, a verseny koordiná-
tora és Szűcs Gergely, a zsűri elnöke ismertetett.  
Gratulálunk a helyezetteknek!  

A Csillagvirág kórus ünnepi műsorával folytatódott az 
ünnepség. Az énekkar elnöke Turócziné Teréki Erika. A 
kórus megújulva, Kövér István vezetésével lépett szín-
re citera, köcsögduda és tangóharmonika kísérettel. 
Köszönjük a jóhangulatú népdalcsokrot, további sike-
reket kívánunk az énekkarnak!  
Ezután egy számomra kedves feladatnak tettem ele-
get, a faluszépítő fiatalokat köszöntöttem. Éves prog-
ramunkban szerepel, a fiatalok bevonása a faluszépí-
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tésbe, amit az önkormányzattal közösen sikerült meg-
valósítani. A fiatalok már korábban megkapták a jutal-
mat, a strandbérletet. A faluszépítést segítő fiatalok: 
Bálint Krisztián, Bujtár Nándor Dominik, Dudás Ilona 
Ildikó, Gál Csanád, Gál Zsombor, Ludányi Rihárd Barna-
bás, Kövér Nimród, Matók Edina, Palya Petra, Szemes 
Boglárka, Szilágyi Mihály Lajos, Valcsik Dorina, Valcsik 
Melina Zoé és Valcsik Regina. Ezúton is köszönöm a 
segítségüket, közülük három fiatalnak külön ki szeret-
ném emelni a nevét, akik egész éven át különösen so-
kat segítenek: Ludányi Richárd Barnabás 8. osztályos 
tanuló, Bálint Krisztián, aki most fejezte be a középis-
kolát és Bujtár Nándor Dominik 8. osztályos tanulók.  
Fontosnak tartjuk az utánpótlás nevelését, hogy 
együtt egyre többet tehessünk a településért. 

Az ünnepség következő fellépője a Cegléd Táncegyüt-
tes volt, amelynek egy boldogházi házaspár is tagja 
Darók István és kedves felesége, Darók Kovács Kriszti-
na személyében. A Cegléd Táncegyüttes 2013 január-
jában alakult, és állandó szereplője Cegléd és térsége 
kulturális rendezvényeinek. Az egyesület vezetője: 
Borgya-Réfi Ildikó. Színes előadásukban több tájegység 
táncaiban gyönyörködhettünk. Köszönjük, és szívből 
gratulálunk műsorukhoz. Előadásuk után Babinyecz 
János csoportképet készített az ünnepség résztvevői-
ről. Neki köszönhetjük, hogy 10 éve megörökíti ren-
dezvényeink ünnepi pillanatait.  
A szünetben kenyérlángossal, zsíros kenyérrel, szörp-
pel és fröccsel kínáltuk a közönséget, a kedves jelenlé-
vőket. A fröccshöz a jó bort Joó-Kovács Balázs alpol-
gármester ajánlotta fel, Nagy László vállalkozótól pá-
linkát kaptunk. Köszönjük szépen! A lángost a nyugdí-

jas egyesület tagjai sütötték, a zsíros kenyeret, a ször-
pöt és a fröccsöt pedig a faluszépítők csapata készítet-
te el, és a Tájház ünnepi díszbe öltöztetéséről is ők 
gondoskodtak a mezők virágainak felhasználásával. 
Köszönet fáradozásukért! A faluszépítő fiatalok mun-
káját külön köszönjük, hiszen a kínálásban nagy segít-
ségünkre voltak. 
Az ünnepi délután további részében a Budapesti Ope-
rettszínház szólistái, Dancs Annamari és Laki Péter 
kápráztatták el a közönséget. A művészek klasszikus 
operett, musical és könnyűzenei műsorokkal, előadá-
sokkal bejárták már Magyarországot, az Operettszín-
házon kívül koncerteken, ünnepségeken, városi ren-
dezvényeken és falunapokon is rendszeresen szerepel-
nek. Külföldön is számos országba eljutottak, ahol 
öregbítik a 2013 óta hungarikumnak számító magyar 
operett hírnevét.  

Kedves Olvasó! Egy személyes történetemet szeretném 
elmesélni. Laki Péter édesanyja gimnáziumban osztály-
társam volt, éppen 40 éve érettségiztünk, az osztályta-
lálkozóra készülünk. Nagy meglepetésemre Mariann 
megjelent a Tájház udvarán férjével, Laki Józseffel. 
Felemelő érzés volt a szülőkkel együtt tapsolni a nagy 
karriert befutott fiuk, Laki Péter produkciójának, és 
örülni sikerének. Köszönjük szépen a művészek ferge-
teges műsorát, és további sikereket kívánunk nekik! 
Az új kenyér ünnepe az operett műsorral ért véget, 
reméljük, mindenki jól érezte magát! Ezúton is köszö-
nöm minden szereplőnek a fellépést. Koczáné dr. 
Fehérváry Mária polgármesterasszony és az Önkor-
mányzat anyagi támogatását, segítségét, a felajánláso-
kat. Köszönjük segítőink önzetlen munkáját, faluszépí-
tő társaim és a nyugdíjas egyesület tagjainak munká-
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Kedves Olvasóink! 
Az elmúlt hónap tragikus eseménye ráirányította a 
figyelmet arra, mennyire fontosak az életmentő be-
rendezések, mint például a tűzjelző rendszerek, füst-
jelzők megléte és használata. 
Először is, az egyesület életében eddig példa nélküli 
esemény következett be. Egy olyan tűzeset, amely so-
rán a falunk egyik tagját veszítettük el. Az érintett sze-
mély hajnalban a legkevésbé sem sejtette, hogy mel-
léképületében kigyulladt a tűz. Mire mi értesültünk a 
vészhelyzetről, és a helyszínre érkeztünk, már késő 
volt. Megpróbáltunk mindent, de sajnos már nem tud-
tuk megmenteni az életét, hiába érkezett ki minden 
egység a megfelelő időn belül, a szomorú valóságon 
már nem tudtunk változtatni. 
Az eset szomorú tanulságokkal szolgál mindannyiunk 
számára. Először is, jelezni szeretném, hogy mennyire 
fontos az életmentő berendezések, például a tűzjelző 
rendszerek, füstjelzők megléte minden otthonban. A 
füstjelző nem csupán egy berendezés a falon, hanem 
egy olyan eszköz, amely időben észleli a tűz kezdeti 
jeleit. Az ilyen esetek arra emlékeztetnek minket, hogy 
a megelőzés a legjobb védelem. A rendszeres karban-
tartás és tesztelés segít fenntartani a füstjelzők haté-
konyságát, hogy a kritikus pillanatokban életet ment-
hessenek. Nemcsak a lakástüzek, hanem a fűtéssze-
zonban a kazánok nem tökéletes égésekor is kerülhet-
nek mérgező gázok a légtérbe. 
A fa és a szén összetétele nem egységes, de általában 
tartalmaznak szén, hidrogén és oxigén atomokat. A fa 
esetében még nitrogén és kén atomok is előfordulhat-
nak. A fa és a szén égése során tehát a következő gáz-
nemű égéstermékek keletkezhetnek: 
Szén-monoxid: A szén-monoxid egy színtelen, szagta-
lan, íztelen gáz, ami az égés során keletkezik, amikor 

nem áll rendelkezésre elegendő oxigén. A szén-
monoxid erősen kötődik a vér hemoglobinjához, és így 
meggátolja az oxigént a test sejtjeihez. Ez súlyos szén-
monoxid-mérgezéshez vezet, ami fejfájást, hányingert, 
zavartságot, eszméletvesztést vagy akár halált is okoz-
hat. 
Korom és részecskék: A tökéletlen égés során kialakuló 
korom és részecskék kicsik, és könnyen belélegezhető-
ek. Ezek a részecskék irritálhatják a légutakat, és ront-
hatják a légzőrendszer egészségét. Hosszú távon szív- 
és érrendszeri betegségekhez, tüdőproblémákhoz, 
asztmához és más légúti rendellenességekhez vezet-
hetnek. 
Kén-dioxid: Tökéletlen égés során, különösen ha olyan 
anyagok égnek, amelyekben kén található, kén-dioxid 
is keletkezett. Ez a gáz irritálhatja a légutakat, és sú-
lyosbíthatja a légzőszervi problémákat, különösen 
azoknál az embereknél, akik már szenvednek 
légzőrendszeri megbetegedésektől. 
Az egészségügyi kockázatok minimalizálása érdekében 
kiemelten fontos a helyes tűzvédelem és a megfelelő 
környezetvédelmi előírások betartása. 
Mindezek fényében kérjük Önöket, hogy aki cserép-
kályhát, kandallót, vegyes tüzelésű kazánt, régi gázka-
zánt vagy egyéb olyan égésterű eszközt használ, ahol 
fennáll a veszélye annak, hogy mérgező gázok kerül-
nek a levegőbe, és még nem szereztek be füstjelzőt, 
szén-monoxid-érzékelőt, akkor épp itt az ideje. Nem 
beszélve a lakástüzek időben való észleléséről. Élet-
mentés szempontjából egy füstjelző értékesebb lehet, 
mint gondolnák. Ne hagyjuk, hogy egy ilyen tragédia 
újra bekövetkezzen közösségünkben. Vigyázzunk csa-
ládunkra! 

Készítette: 
Szendrei Péter  

Hírek a tűzoltók életéből 
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ját. Köszönöm Ficzere József segítségét és a polgár-
őrök munkáját. Köszönöm a közmunkások segítségét.  
A gyermekek egész délután a népi játszótér adta lehe-
tőségeknek örvendhettek,  csillámtetoválásra is volt 
lehetőség, és lehetett íjászkodni is Baranyi István jó-
voltából. A helyi kézműveseinknek köszönhetően a 

kézműves vásár gazdag választéka is csábító volt, alka-
lom nyílt egy kis emlék vásárlására.  
Köszönöm, hogy együtt ünnepeltek velünk!  
Remélem, jövőre is találkozunk! 

Szűcs Gergelyné 
Faluvédő és Szépítő Egyesület elnöke 

Szeretnénk megköszönni Baranyi Béla, Szendrei Péter és Bajor Zoltán tűzoltóknak  

a számunkra nyújtott segítséget. Nagy István és Bende Sándorné (Magdika) 
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Nagy Albert  
Jászkapitány 

HÍREK 

� A hármas kerület – Jászság, Nagykunság, Kiskun-
ság- településeinek találkozója, a XIII. kézi aratóver-
seny, július 8-án került  megrendezésre  Kunmadara-
son.  A Hármas Kerületek 2005–ben  indították el a 
Hármas Kerületi  Kézi Aratóversenyt, mely a koronaví-
rusos járvány miatt két évig kimaradt, tavaly pedig 
Szank adott otthont a versenynek. Kunmadaras már 
másodszor ad otthont ennek az összejövetelnek. Már 
15 évvel ezelőtt 2008-ban is ott került megszervezésre 
az akkor még negyedik aratóverseny. Mi a megméret-
tetésen a másodiktól kezdve rendszeresen részt ve-
szünk, és már négyszer szereztük meg az első helye-
zést. Ezen a rendezvényen is jelen voltunk 8 fővel. Az 
aratócsapatban 5 fő indulhatott. Fózer Tibor mint ka-
szás, marokszedő Makóné Esztike, kötélteregető 
Kobela Margit, aki a gépkocsivezető szerepét is ellátta 
az önkormányzattól kapott mikrobusszal. A kévekötő, 
csomózó feladatokat Tóth Béla látta el. Vannak még 
állandó kísérőik is az aratócsapatnak, mint az én sze-
mélyem, Fodor Zoltán, Kobela Bernike. Az aratóreggeli 
bemutatása Sziliczei Zoltánné, Marika feladata volt. Az 
akkori kornak megfelelő reggelik voltak bemutatva, 
amit egy külön zsűri minősített. Az aratás helyszíne, 
amit közismert nevén Madarasi Reptérként emleget-
nek. A reptér megszűnt, és területének egy része me-
zőgazdasági területként került hasznosításra. A meg-
nyitó ünnepségen Fazakas László református lelkész 
köszöntötte a résztvevőket, majd Isten áldását kérte a 
munkájukra. Ezután Balogh Marianna polgármester 
kívánt a résztvevőknek jó hangulatot és sok sikert min-
den csapatnak. F. Kovács Sándor országgyűlési képvi-
selő mondott rövid köszöntőt, majd méltatta az elő-
dök munkáját, és örömét fejezte ki, hogy tovább ápol-
juk ezeket a hagyományokat. Hubai Imre a vármegyei 
közgyűlés elnöke reményét fejezte ki, hogy a tavalyi 
történelmi aszályt követően, az idei évben a gabona 
termése mennyiségben és minőségben is jobb lesz. Az 
óvodások műsora után  került sor a táblák kisorsolásá-
ra. Ezt követően a csapatok lovas felvezetéssel, Mol-
nár László tárogatós zenéjével, nótázva vonultak a 
megfelelő táblákhoz. A felvonulást egy magyarökrös 
szekér zárta.  
Az aratóversenyen 11 csapat indult, ebből egy a Vajda-
sági Horgas testvértelepülésről, és ők is bemutatták az 
aratási szokásaikat. Az aratandó területek nagysága 
100 négyzetméter. Az értékelés az elvégzett munka 
alapján történt. Figyelembe veendő szempontok: a 
tájegységnek megfelelő öltözet, kötél készítés, az ara-
tási eszközök jelenléte, tarlómagasság, a tarló tisztasá-
ga, gereblye használat, kévék minősége, csomók for-
mája, minősége, az aratóreggeli bemutatása.  
A rendelkezésre álló idő két óra volt. A zsűri tagjai az 
aratási munkákat folyamatosan szemlélték, és észre-
vételeiket feljegyezték. Az aratási munkák elvégzése 
után az ebéd következett. Jó ebédhez szólt a nóta az 
ebéd alatt, melyet Sánta Zsolt előadóművész nótázása 

tett még hangulatosabbá. Az ebéd nagyon finom kun-
sági birkapörkölt volt, melyet minden résztvevő jó ét-
vággyal fogyasztott.  
Ebéd után is zenés műsorok voltak. Műsort adtak az 
általános iskolások, muzsikált a Jász Banda, majd a 
zenés műsorokat Magyar Róza énekművész műsora 
zárta.  
A zsűri, melynek én is tagja voltam, munkáját ebéd 
után kezdte meg. Sokat vitatkoztunk, majd megegyez-
tünk abban  – Ván Jenő jászkun főkapitány javaslatá-
ra –, hogy a pontok alapján ne helyezést ( I. II. III.) ha-
nem minősítést végezzünk. Ugyanis a pontok alapján 
nem lehetett rangsort felállítani, mert sok volt az azo-
nos pontszám. Ezért meghatároztuk az arany minősí-
tést, az ezüst minősítést és a bronz minősítést.  
A 11 csoportból – a pontszámok alapján – 7 csapat 
arany minősítést 4 pedig ezüst minősítést kapott. Az 
arató reggeli – amit másik zsűri minősített – pontszá-
mait is hozzáadtuk  az aratócsapatokéhoz, és így ala-
kult ki a végső csoportba osztás.  
Részvételi díjban minden csapat részesült, és oklevelet 
is kapott minden csapat, a minősítésének feltünteté-
sével. Az eredmények ismertetése után került sor a 
vándor gajmó átadására, melyet Nemes József, 
Jászkisér emeritus jászkapitánya vett át. Ez azt jelenti, 
hogy 2024-ben Jászkisér rendezi a 18. Hármas Kerületi 
Aratóversenyt.   
Nagyon jó hangulat, nagyon kellemes szellős idő volt, 
nagyon jól éreztük magunkat.  Az eredmények ismer-
tetése és a díjak átadása után indultunk haza, és sze-
rencsésen meg is érkeztünk.  
� Augusztus 4-én az egy hónappal korábban meg-
választott jászkapitány, Kiss Gábor megbeszélésre hív-
ta a kapitányokat, kapitánynékat a Jász Múzeumba. 
Röviden ismertette a következő időszak rendezvénye-
it. Nagyon jó dolog ez a programismertetés, mert elő-
re el tudjuk dönteni, hogy melyiken veszünk részt. Az 
alábbi időpontokat ismertette a regnáló kapitány: 

8. hó 16. Jász Nagykun Szolnok Vármegye ünnepi 
megemlékezése 

8. hó 19. Szank –Kunok találkozója 
9. hó 1. Helvécia-kiskunkapitány választás 
9. hó 7. Jászberény-Redemptiós újság 30. éves 

jubileuma 
9. hó 13-17. Erdélyi kirándulás 
10. hó 12. Jászberény- Kutatók és hagyományőrzők 

köszöntése  
 
Ezek az előre tudott rendezvények, de ettől még lehet 
több is, mert a Jászság hagyományőrzőitől és a külön-
böző egyesületektől is rendszeresen kapunk meghívá-
sokat. Ahogy módunkban áll, úgy részt szoktunk venni 
az ilyen rendezvényeken. 
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2023. június 17-től a strand-kemping megnyitotta ka-
puit. Nem sokkal nyitásunk után hatalmas vihar pusztí-
tott településünkön a strandunkat sem kímélve, de 
hála az összefogásnak, rövid időn belül helyreállt a 
rend a vihar okozta kár után, s zökkenőmentesen tud-
tuk fogadni a fürdőzni és pihenni vágyókat.  

Idén is, mint az előző években megszokott módon, 
hétfő délelőttönként a helyi lakosoknak kinyitottunk, 
akik nagy létszámban, örömmel fogadták a lehetősé-
get, s éltek is vele. Érkeztek hozzánk nagyobb létszámú 
óvodás, iskolás és egyéb csoportok, akik szívesen szer-
veztek több alkalommal nálunk programot. Mint min-
den évben, ismét népszerű volt a kempingünk gyer-
mek táboroztatás szempontjából. 

2023. június 26-tól kezdetét vette az 5 turnusból álló 
önkormányzati nyári napközis táborunk, 08:00-16:00-
ig, biztosítottuk a nyári szünetben a gyermekfelügyele-
tet azon szülőknek, akik munkájukra való tekintettel 
nem tudták megoldani a gyermekük elhelyezését. A 
táborvezetők létszáma 4 fő (2-2 fő váltásban) volt, akik 
maximálisan gondoskodtak hétfőtől péntekig 20 gyer-
mek napirendjéről, szerveztünk nekik színes progra-
mokat, mint pl: íjászat, vetélkedők, vadász bemutató, 
strandolás, ahogyan az idő engedte, biciklitúra, elláto-

gattak a Jász Alpaka farmra, ahol kézműves foglalkozá-
son is részt vettek, illetve voltak Szolnokon a 
Reptárban. Emellett barátkoztak, bunkert építettek, 
sokat nevettek. Párhuzamosan az Önkormányzati nyá-
ri napközis táborral az ország különböző területeiről 
érkeztek hozzánk 20-50 fős létszámú iskolás, illetve 
különféle egyesületi csoportok, akik általában itt alvós 
tábort szerveztek nálunk. Voltak köztük Erdélyből ér-
kezők is. Mindannyian elégedetten távoztak, hiszen 
igyekeztünk változatos programkínálattal eléjük állni, 
amiből kedvükre válogathattak. Kihasználták a homo-
kos strandfoci- strandröpi pályánkat, rengeteget fü-
rödtek, jól érezték magukat. Több csoport évek óta 
nálunk valósítja meg a táboroztatást, öröm volt halla-
ni, ahogyan pozitívan vélekedtek településünkről, 
csendes, nyugodt barátságos környezetünkről, a jól 
belátható biztonságos strandunkról, s nem utolsósor-
ban a költséghatékony, pénztárcabarát belépőjegy-
árakról, így jövőre is visszavágynak. Mindezek mellett 
kisebb baráti társaságokat, családokat is fogadtunk, 
akik egy-két napra vettek ki szállást, voltak lakóautóval 
érkezők, s voltak, akik sátorhelyet foglaltak. Tartalmas 
és mozgalmas volt az idei szezon. Minden kedves ven-
dégünknek ezúton is szeretnénk megköszönni, hogy az 
idei évben is ellátogattak hozzánk, igénybe vették szol-
gáltatásainkat, jövőre ismét találkozunk! 

Viszlát 2023-as nyár!  

Szőllősi Péter, Kiss Renáta 

Strandfürdő és Kemping 

Az egyetemi éveim elején kötött barátságok gyorsan 
életre szólóvá váltak, és szinte napi kapcsolatban va-
gyunk egymással a mai napig. Barátaim az ország leg-
különbözőbb részeiből származnak és - hasonlóan hoz-
zám - szülőhelyükön alapítottak családot, élik dolgos 
mindennapjaikat. Ebben az élethelyzetben már nem 
egyszerű összehozni a csapatot: gyerekekkel együtt 29 
főt kell verbuválni Sopronból, Tatáról, Budaörsről, 
Szentendréről, Nyíregyházáról, Kiskunhalasról és Jász-
berényből. Ekkora létszámra szállást sem könnyű talál-
ni, kiváltképp augusztusban. 
 Néhány éve kiszemeltem a jászboldogházi strandfür-
dő vendégházait egy nyári összejövetelre, és ez nem-

rég valósult meg. Betegség miatt sajnos két család 
nem tudott eljönni, de a 20 fős csapatunk így is bené-
pesítette a kemping területét. Ahogy ez manapság 
szokás, barátaim az évek során körbeutazták a környe-
ző országokat, de Boldogházán sem először jártak, ko-
rábban is büszkén mutattam meg szülőfalumat. 
Augusztus utolsó hetében talán az év legforróbb hét-
végéje várt ránk, de ez semmi problémát nem okozott, 
sőt! A kemping és a strand minden várakozásunkat 
felülmúlta! A személyzet mindenben rendkívül segítő-
kész volt, beleértve olyan extrém helyzeteket is, mint 
a szombat éjjel betoppanó lengyel családot, akik két 
kisgyermekkel kétségbeesve kerestek szállást az egész 

Hétvége barátokkal a strandfürdıbenHétvége barátokkal a strandfürdıbenHétvége barátokkal a strandfürdıbenHétvége barátokkal a strandfürdıben 
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napos autózás után. (Persze ez tőlünk független eset, 
de közreműködésünkkel ezt is kezelte a stáb.) 
A szobák, a medencék, a közösségi helyek nagyon tisz-
ták és rendezettek voltak a hétvégi kánikula és sok 
fürdőző ellenére is. Gyerekeink kezdettől fogva önálló-
sították magukat, és élvezték az egész napos pancso-
lást, a szaladgálást a medencék és a hatalmas füves 
területek között. Mi, szülők pedig a legnagyobb nyuga-
lomban beszélgethettünk az árnyékban vagy a meden-
cékben, miközben többször is arra a megállapításra 
jutottunk, hogy ennél több nem kell egy pazar nyara-
láshoz a magunkfajta kisgyermekes családoknak. Na-
gyon jó érzés volt számomra, hogy ez az "egyszerű, de 
nagyszerű" strandfürdő, ahol gyerekként a nyár nagy 
részét töltöttem, ilyen örömet okoz a társaságunknak! 
Biztos vagyok benne, hogy örök emlék lesz ez a 
jászboldogházi hétvége barátainknak, gyermekeink-
nek, és boldogan térünk vissza jövőre is! 
 A csapatunk nevében ezúton is nagyon köszönjük a 
vendéglátást a kemping és a fürdő profi munkatársai-
nak! 

Konkoly Béla 

BESENYI  VENDEL GYÉMÁNTOKLEVELET 
VETT ÁT SZARVASON 

 
2023. június 30-án Besenyi Vendel Szarvason gyémánt-
oklevelet vett át a felsőfokú mezőgazdasági technikum 
elvégzésének 60. évfordulója alkalmából. Az esemény-
ről és hátteréről a következőket írta: 
1960-ban szervezték meg Magyarországon a felsőfokú 
mezőgazdasági technikusképzést. Az egykor híres 
Tessedik intézményben szervezett felsőfokú mezőgaz-
dasági technikumba jelentkeztem Szarvason, és a mi 
évfolyamunkkal kezdődött el a mezőgazdasági főisko-
lai képzés. 1960 és 1962 között kétéves képzésben 
részesültünk, három nap elméleti és három nap gya-
korlati oktatás keretében. 1962-ben öntözéses nö-
vénytermesztési szaktechnikusi oklevelet kaptam.  
Ennek 61 éve, mert 2022-ben a pandémia miatt az 
ilyenkor szokásos gyémántoklevelet nem adták ki. Erre 
2023. június 30-án ünnepélyes keretek között került 
sor Szarvason az evangélikus templomban. A főiskola 
jelenleg a gödöllői egyetem tagintézménye, így az ok-
levelet a gödöllői intézmény adta ki. 

1962-ben 23-an végeztünk, közülünk 10 személy már 
eltávozott, 3 társunk hollétéről nem tudunk. A gyé-
mántoklevél átvételén öten voltunk jelen, a többiek 
betegség és egyéb okok miatt nem tudtak megjelenni. 
42 évi munkaviszony után vonultam nyugdíjba. Ezen 
idő alatt mindvégig mezőgazdasági termelőszövetke-
zetben dolgoztam különböző beosztásokban előbb 
Jászboldogházán, majd Jászjákóhalmán, végül pedig a 
Jászberényi Kossuth Tsz-ben. A munka mellett 
továbbképeztem magam. 1965-70 között a gödöllői 
Agrártudományi Egyetem Mezőgazdaságtudományi 
Karán tanultam levelező tagozaton, és 1970-ben okle-
veles mezőgazdasági mérnökként végeztem. 

Velünk történt ... 

Az oklevélhez szeretettel gratulálunk, jó egészséget és 
további alkotó éveket kívánunk. 

A szerkesztőség  
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szeretettel meghívja Önt és kedves családját a

november 11-én tartandó 

Részletek később! 

Kedves Olvasók! 
Szinte hihetetlen, de máris itt a nyár vége, rohamlép-
tekkel megérkezett az ősz a könyvtárba is. A nyári for-
róságban lelassult a könyvtári élet, kevesebben koptat-
ták a küszöböt, köszönhetően a nyaralásoknak. Remé-
lem, mindenki kipihente magát, mert szeptembertől 
újra felpörögnek az események! Mindjárt két remek 
könyvtári programot szeretnék Önöknek ajánlani! 
Az elsőt elsősorban a kisgyermekes anyukáknak. Szep-
tember 11- én 16 órától Kovács Zoltánné Lajos Kriszti-
na tart Kerekítő foglalkozást a kicsiknek a Gyermek-
könyvtárban. A zenés, táncos baba-mama foglalkozás 
elsősorban a 0-3 éves korosztályú gyermekeket célozza 
meg. Az anyukával közös ölbeli játékok, mondókák se-
gítik az érzelmi biztonságot, a korai kötődést. A foglal-
kozást a Jászboldogháza Községi Önkormányzat támo-
gatja, így a családoknak díjmentes.  
A másik program a Jászboldogházi Olvasókör követke-
ző összejövetele lesz szeptember 18-án 18 órától szin-
tén a Gyermekkönyvtárban. Ezúttal, mint már beha-
rangoztuk, Delia Owen Ahol a folyami rákok énekelnek 
című regényéről fogunk beszélgetni. Szeretettel várunk 
minden olvasót, aki megosztaná velünk a könyv által 
kiváltott gondolatait, érzéseit! A regény kikölcsönözhe-
tő a könyvtárból. 
Július végén 35 szép új könyvvel gyarapodott a könyv-
tár állománya. Látogassanak el hozzánk, és szemezges-
senek a polcokon található izgalmas, érdekes vagy ép-
pen tanulságos történetek közül, hisz olvasni jó! 

Könyvtári hírek 

Könyvajánló 

Ezúttal egy még szinte 
meleg, olyan friss 
jászboldogházi kötődé-
sű könyvet szeretnék a 
figyelmükbe ajánlani. A 
BOLDOGBT Egyesület 
kiadásában augusztus 
végén „Küzdelmek és 
sikerek” címmel meg-
jelent a jászboldog-
házai Aranykalász Tsz 
történetét feldolgozó 
kiadvány. A képekkel 
gazdagon tűzdelt 
könyv bemutatja a kez-
detektől a termelőszö-
vetkezet küzdelmeit, 
csillogását és árnyoldalait. A kiadvány nem csak azok 
számára lehet érdekes, akik valamilyen módon kötőd-
tek a szövetkezethez, hanem mindenki számára egy 
hiteles korrajz, egy újabb érdekes fejezete 
Jászboldogháza történetének.  A könyv egy példánya 
a Jászboldogházi Községi Könyvtárból is kölcsönözhe-
tő. 

Szemes-Csecselics Hajnalka 

Jegyek kaphatók 
Baranyi Bélánénál az óvodában, 

Gömöri Mihálynénál a virágboltban, 
Tóthné Simon Arankánál az iskolában 

és a Balázs boltban. 

ALAPÍTVÁNYI BÁLRA 
Belépő: 9000 Ft.  
Zenekar: Abonyi Mulatós  
Tombola: 200 Ft.  
Menü: marhapörkölt vagy  

egyszemélyes sültes tál 
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A nyári hónapok beköszöntével bölcsődénkben is el-
kezdődött a nyári vakáció. 
Csoportunk létszáma ez idő alatt is szinte hiánytalan 
volt. 

Ebben az időszakban a nap túlnyomó részét a szabad-
ban töltjük, udvari játéktevékenységgel. A „kis csi-
bék”szívesen motoroznak, futóbicikliznek, homokoz-
nak, vagy éppen színes aszfaltkrétával díszítik bölcső-
dénk udvarának betonos részét. Ha az időjárás nem 
igazán kedvez az udvari tevékenykedéshez, akkor a 
csoportszobában jókedvűen vetik bele magukat a kü-
lönféle kreatív foglalkozásokba, s készítenek szebbnél 
szebb alkotásokat pici kezük-lábuk által. 

A zöld óvoda címhez híven  bölcsődéseink is részt vet-
tek konyhakertünk művelésében, gondozásában. Fi-
gyelemmel kísérték a növények fejlődését, növekedé-
sét, és előszeretettel locsoltak, „gyomláltak”! 
De hogy egy kicsit kimozduljunk a mindennapi bölcsis 
közegből, egyik délelőtt kisétáltunk a helyi strandra, 
na de nem a medencében megmártózni, hanem meg-
tekinteni az idén átadásra került Jász látogatóközpon-
tot. A gyerekek ámulattal figyelték az őket körülvevő 
színes növény- és állatvilágot. 

Élménydús napokban volt részünk, és szinte hihetet-
len, de hipp-hopp, és a nyár már el is szaladt! 
 
Az ősz már az ajtónkban kopogtat, vele együtt pedig 6 
új kisgyermek fog érkezni csoportunkba, kiket nagy 
izgalommal és még nagyobb szeretettel várunk! A ta-
valyi tanévből  2 kisgyermekünk folytatja velünk útját, 
így a teljes létszám mini bölcsődénkben, 3 lány és 5 
fiú, azaz 8 fő lesz. 
A csoportunkba most érkezőknek mielőbbi sikeres be-
illeszkedést, valamint  minden édes kis Csibe csopor-
tos gyermeknek élményekben gazdag napokat kívá-
nunk! 

Sas Zoltánné Kormos Szilvia 
bölcsődei dajka 

NYÁR A BÖLCSŐDÉBEN  

MESEVÁR ÓVODA ÉS BÖLCSŐDE  

Óvodai eseményeink 

„Nincs két egyforma gyémánt 
mindegyikben más a szépség. 
Nincs két egyforma gyermek, 
mindegyikben más az érték.” 

 
Eljött szeptember 1-je, sok kisgyermek most lépi át 
először az óvoda kapuját, és a szülők most hagyják ott 
először gyermeküket az intézményben.   Erre a meg-
hitt és meghatározó találkozásra a család mellett mi, 
óvodapedagógusok is nagyon nagy várakozással készü-
lünk! Szeretnénk segítséget nyújtani a szülőknek ab-

ban, hogy gyermekük minél könnyebben kezdhesse 
meg sokuk számára első kis közösségét, és örömmel 
tudjon csatlakozni társaihoz. A beszoktatási időszak az 
óvónők számára sem egyszerű feladat, hiszen külön-
böző családi háttérből érkező, különböző személyiségű 
gyerekekhez kell megtalálnunk a kulcsot, így a beszok-
tatás összeszokást is jelent a gyermek és az 
óvódapedagógusok számára. A szülő segítheti ezt az 
összeszokást, ha minél több mindent elmond az óvó-
nőnek a gyermekéről, tulajdonságairól, szokásairól, 
hiszen így könnyebben rá tudunk hangolódni a gyer-

Évkezdés az óvodában 
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mekre, még jobban tudjuk őket segíteni a beszoktatás 
időszakában. Minden gyermeknek szüksége van a 
rendszerességre, a biztonságot nyújtó szabályokra. 
Emiatt gondoljuk végig, hogy az óvoda milyen változ-
tatásokat igényel ebben a kis rendszerben, és fokoza-
tosan vezessük be azokat, tervezzük meg az ébredést, 
a reggeleket, a reggeli közös időtöltést. Legyen idő a 
reggelire, hogy nyugodtan, teli hassal, gond és kapko-
dás nélkül indulhassunk az óvodába. Tervezzük meg az 
utunkat, hogyan megyünk az óvodába. A közös séták 
nagyon jó alkalmat adnak a beszélgetésre. Tervezzük 
meg, hogy hány órára megyünk majd a gyermekünkért 
az óvodába, hogy ő is fel tudjon rá készülni. Kiscsopor-
tos gyermeknél különösen fontos, hogy minden kiszá-
mítható és biztonságot nyújtó legyen. Óvoda után 
mindig hagyjunk időt arra, hogy csak rá figyelhessünk. 
Már az óvoda előtt beszélgessünk nagyon sokat az 
óvodai életről. Olvassunk meséket a témában, ez is a 
segítségükre lehet. Érdemes ezeket a kis történeteket 
már az óvoda kezdete előtt olvasgatni, hogy az oviban 
található újdonságokkal már ezeken keresztül is meg-
ismerkedjen. Hiszen így nem fogják készületlenül érni 
a gyermeket az óvoda mindennapjai, a szülő pedig 
szívében-lelkében megnyugodva engedi el gyermekét 
erre a szép útra.  
Szeptember elején a Maci csoport 30 fővel, a Vuk cso-
port 29 fővel kezdte meg az óvodát. A második félévre 
még érkezik a Vuk csoportba 3 gyermek, így 32 fős lesz 
a csoport. Óvodánk dolgozói körében személyi válto-
zás nem történt, viszont 2 fővel bővült a kis csapatunk, 
Szikszainé Szőllősi Enikő, és Joó-Kovács Bettina szemé-
lyében.  

A gyermekeket szép, esztétikus környezetben tudjuk 
fogadni. 
Intézményünkben a nyári karbantartási időszakban 
megtörtént az óvoda mosdójának, valamint a bölcső-
dénk öltözőjének és folyosójának a festése, az udvari 
játékok folyamatos felújítása, festése. A homokozóban 
kicserélésre került a homok. Megérkeztek az új ágyak, 
asztalok, székek.  
Lecseréltük a régi piros ágyakat, és szerintem erre még 
mindenki emlékszik, aki ide járt óvodába. A beszokta-
tási időszak kezdetét vette, megtelt az óvoda, bölcső-
de udvara gyerekekkel. Meglátogatott bennünket az 
első napunkon Koczáné dr. Fehérváry Mária polgár-
mester asszony, és tartalmas, boldog évkezdést kívánt. 

Családias, derűs hétköznapjaink során minden gyer-
mekhez keressük a hozzávezető utat, hogy megismer-
jük személyiségét, felmérjük adottságait, képességeit, 
melyeket önmagához mérten igyekszünk tovább fej-
leszteni, gazdagítani. 
 
Kívánok jó egészséget, a gyermekeknek gondtalan, 
boldog, örömteli óvodás éveket! 

Baranyi Béláné 
intézményvezető 

MESEVÁR ÓVODA ÉS BÖLCSŐDE  
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Iskolai események 
Tánc és Sport Tábor 2023 
 
 Idén immár 3. alkalommal került megrendezésre a 
Zagyvarékasi Tánc Egyesület szervezésében a nyári 
táborunk. Gyermeklétszámunk évről évre növekszik, 
idén a két hét alatt, több mint 50 gyermek felügyele-
tét biztosítottuk. Az első héten „A világ hét csodája” 
köré helyeztük a hangsúlyt, feladatlapokkal, különböző 
akadályversenyekkel készültünk, és persze az orszá-
gokhoz kapcsolódó táncok alapjait sajátíthatták el a 
táborozóink.  

A második héten a mesék birodalmába látogattunk el, 
ahol ismét feladatlapok és akadályversenyek töltötték 
ki a mindennapjainkat. Persze a tánc ezen a héten sem 

maradhatott el, a 
mesékhez kapcsoló-
dó táncok alapmoz-
dulatait néztük át, 
mint például az 
Aladiné. Összessé-
gében elmondhat-
juk, hogy igazán 
fantasztikus két he-
tet tudhatunk ma-
gunk mögött. Ren-
geteg tapasztalatot 
és élményt szerez-
tek a táborozóink és 
mi magunk is. Jövő-
re ismét találko-
zunk! 
 

Ismét magunk mögött hagyjuk a nyarat, és kipihenten, 
újult erővel vágunk neki az új tanévnek. A nyári idő-
szak az iskola életében kissé eseménytelen, hiszen 
gyermek és pedagógus is ilyenkor tölti a megérdemelt 
pihenését. Pedagógusaink viszont már augusztus 20-a 
óta szépítgetik az osztálytermeket, így várva kis nebu-
lóikat. Szeptember 1-je most péntekre esett, de talán 
a bemelegítésre ez az egy nap elegendő volt.  
 
Az idei tanuló létszámunk: 177 fő.   
A tanév szeptember 1-jétől június 21-éig tart.  
Szünetek: őszi szünet: utolsó tanítási nap október 27.  

első tanítási nap november 6. 

téli szünet: utolsó tanítási nap december 20.  
első tanítási nap január 8. 

tavaszi szünet: utolsó tanítási nap március 28.  
első tanítási nap április 8. 

Az 1. félév 2024. január 19-éig tart. 
 
Iskolánkban egy újdonság is történt, aminek a munká-
latai még tartanak. Az EFOP-4.1.11.-21-2021-00001  
„Okostanterem az állami fenntartású köznevelési in-
tézmények digitális tanulást segítő tereinek fejleszté-
se”c. pályázat keretében az egyik tantermünk teljes 
felújításon esik át. Ennek keretében 30 db laptop, új 
tanulói padok, székek, szekrények, digitális tábla és 

Kormos Laura 

Tanévnyitó ünnepség 
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   2023. szeptember 1-én 28 csil-
logó szemű kis elsős lépte át a 
Mátyás Király Általános Iskola 
kapuját. 9 kis diák érkezett 
Jánoshidáról, 1 Portelekről, 18 
tanuló pedig Jászboldogházáról. 
      Délelőtt Csinger Rozália pe-
dagógiai asszisztens, délután, a 
napközi otthonban Gerhát 
Károlyné tanító néni segítségével 
igyekszünk mindent megtenni 
azért, hogy az óvodából  iskolába 
való átmenet ne törés, hanem 
egy izgalmas, várva várt folya-
mat legyen.  
     Igyekszünk mindent megtenni 
annak érdekében, hogy zökkenő-
mentes legyen az óvoda és iskola 
közötti átmenet, hogy a gyerekek szívesen jöjjenek, 
minél jobban érezzék magukat az iskolában, és sokat 
fejlődjenek, okosodjanak. A szoktatási időszakban, 
ami 3-4 hét, igyekszünk játékkal, barkácsolással színe-
sebbé tenni a tanítási órákat.  
     Fontos az érzelmi biztonság, az elfogadás, a türe-
lem, a dicséret, a szeretet. Azt szeretnénk elérni, 
hogy a gyerekek biztos alapokat kapjanak a további 
tanuláshoz, használható ismereteket a további éle-
tükhöz. A tanítás sok-sok türelem, szeretet és megér-
tés. Néha nagyon nehéz, de csak együtt érhetünk el 
eredményeket. Akkor dolgozunk a leghatékonyab-
ban, ha hárman  - gyermek, szülők, tanítók - összefo-
gunk.  Valljuk: a gyermekek tanítása a legfontosabb 
és egyben legszebb dolog a világon.  
 
,,Álljon itt néhány pontba összeszedve, mire fi-

gyeljünk az iskolakezdéskor: 
1. Az újdonsült iskolás tegnap még óvodás volt. Ne 

várjuk el tőle, hogy egy csapásra beilleszkedik az 
oktatási intézmény rendjébe. 

Az első időkben az újfajta élményektől, a más jellegű 
tevékenységtől még nagyon el fog fáradni, ezért ha 
hazaér, biztosítsuk számára a nyugodt légkört, és a 
megfelelő mennyiségű éjszakai alvást.  

2. Attól, mert iskolás lett, még kisgyermek maradt. 
Ne feledkezzünk el róla, hogy az ő közege még a 
játék, a mozgás és a mese. 

Ne gyötörjük otthon is a sok 
gyakorlással ezeknek a fontos 
tevékenységeknek a rovására. 

3. Este meséljünk neki minden-
nap, ezzel az iskolai készségeit is 
fejlesztjük! 

Lehet, hogy átmenetileg még 
jobban igényli a testi közelsé-
günket is, ne habozzunk ölbe 
venni.  

4. A szülő elsősorban maradjon 
szülő, ne változzon át tanító né-
nivé! Otthon mindig dicsérje és 
bátorítsa a gyermek jó próbál-
kozásait. 

5. Tartsanak kapcsolatot a taní-
tóval! A gyermek fejlődése közös ügy, közös érdek. 
Együtt többre jutnak! A problémákat érdemes azon-
nal jelezni és közösen keresni a megoldást. A tanító-
nak fontos tudni, ha a gyermekkel valami történt az 
iskolán kívüli életében, ne várjuk el, hogy gondolat-
olvasóként rájöjjön, hogy miért rosszkedvű esetleg a 
gyerek, miért szomorkodik, miért nem tud figyelni, 
vagy éppen miért türelmetlen, agresszív társaival. 

6. Segítsük a gyermeket a saját dolgainak elvégzésé-
ben, felszerelése rendben tartásában! Jó, ha ebben 
minél hamarabb önálló. Ez nem azt jelenti, hogy el-
sőben teljesen rá lehet ezt bízni, de felügyelettel 
egyedül is sok mindenre képes. Ezzel magabiztosabb 
lesz, ami a társakkal való kapcsolatában, közösségi 
életében sem hátrány.  

7. Mindig hallgassuk meg, amit az iskoláról mesél. 
próbáljuk meg megtudni, hogy érezte magát, milyen 
volt a napja, hogyan élte meg.  
Bátorítsuk a tanuláson kívüli tevékenységekben való 
részvételre, a többi gyerekkel való kapcsolatterem-
tésre.  

8. Ahhoz, hogy a tanulásban jól teljesítsen, fontos, 
hogy az elemibb szükségletei ki legyenek elégítve.  

• Reggelizzen, ne induljon el üres hassal az iskolá-
ba, még akkor se, ha be van fizetve tízóraira.  

• Uzsonnát mi csomagoljunk, lehetőség szerint 
gyümölcsöt, zöldséget is.  

egyéb digitális eszközök kapnak ott helyet, ezzel 
is segítve a tanulók digitális kompetenciájának 
fejlődését. A gyerekek és pedagógusok az ősz 
folyamán vehetik majd birtokukba az új 
„Okostantermet”. 
Minden kedves kis diákunknak vidám, esemény-
dús, tudásban gazdag, eredményes új tanévet 
kívánunk!  
 

Az oldalt összeállította: Tóthné Simon Aranka 

Évindítás elsősöknek 

ISKOLAI HÍREK 
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• Innivaló mindig legyen nála, akkor adunk a legtöb-
bet, ha "csak" vizet adunk! A víz szívódik fel a leg-
hamarabb, segíti az agyműködést.A szomjas gye-
reknek hamar megfájdul a feje.  

• Időben kelljünk fel, ne kapkodjunk. Legyen idő 
elkészülni, bemenni időre az iskolába. Ha késés-
ben vagyunk, olyan feszültséget teremtünk a gye-
rekben, ami lehetetlenné teszi, hogy az első órán 
koncentrálni tudjon. 

9. Ne siettessük a tanulásban. Kis korukban is eltérő 
ütemben fejlődtek. Így lesz ez az iskolában is. Valaki 
már olvasni is tud, mire elsős lesz, van akinek ez ne-
hezebben megy. Legyünk türelmesek. Nem azon mú-
lik, hogy okos-e vagy sem. De ha csalódottak vagyunk 

a teljesítménye miatt, hamar elvesszük a kedvét, 
vagy dacossá tehetjük, és hátat fordít a tanulásnak.  

10. Ha úgy érezzük, hogy teljesítménye jóval alacso-
nyabb az elvárhatónál, nem tud figyelni, nagyon elfá-
rad - annyira, hogy estére már sírós, nyűgös, kérjünk 
segítséget. A fejlesztőpedagógus meg tudja állapíta-
ni, hogy mi áll ennek a hátterében, és időben kezdett 
fejlesztéssel fel tudja zárkóztatni a gyermeket. Minél 
hamarabb derül ki a nehézség, annál nagyobb esély-
lyel orvosolható.  

A legfontosabb a bizalom: a gyerekben, a tanító-
ban és magunkban. ’’ 

„Itt van az ősz, itt van újra…” 

segítség 

tisztelet 

dicséret 

szeretet 

mese 

bizalom 

önbizalom 

kíváncsiság 

élmények 

család 

kitartás 

szorgalom ölelés megértés 

Mit tegyünk az iskolatáskába? 

Káposztás Istvánné  
elsős tanító néni 

Telnek a napok, és egyszer csak azt vesszük észre, 
reggelente tétova derengés fogad minket a megszo-
kott erőteljes aranyszínű ragyogás helyett. A később 
kelő nap máshogy melegít, fénye még puhán megciró-
gatja arcunkat, de a szél csípősebb, és lassan előkerül-
nek a ruhásszekrény mélyéről a vastagabb, hosszabb 
ruhadarabok. Az őszre sokszor hajlamosak vagyunk 
úgy tekinteni, mint az elmúlás, hervadás metaforája, 
ami a természetet tekintve igaz is. De nem szabad el-
felejtenünk megtalálni a szépet a szürkébb, hűvösebb 
mindennapokban is.  Akik nem kedvelik a nyári hősé-
get, most végre fellélegezhetnek. Az indián nyár leg-
szebb napjainál nincs is tökéletesebb egy sétára a ha-
tárban vagy erdei kirándulásra a színes lombkoronák 
alatt, beszívva a lehullott levelek illatát.  

Az ősz számomra éveken át az iskola kezdetét jelen-
tette, így mindig keserédes érzelmek töltenek el, ha 
megpillantom az első lehullott faleveleket.  Eszembe 
jut, kisdiákként mennyire vártam az iskolát, a közös 

élményeket a társaimmal. Később már kicsit kevésbé 
voltam lelkes, szerettem volna nyújtani a semmittevés 
kellemes időszakát. A munka világába belépve elmúlt 
a nyári szünet luxusa, majd ahogy megszülettek a 
gyermekeim, kicsit újra átélhettem. 

Most ismét új fejezetet nyit az életünkben az ősz: 
kisfiunk áll annak az óvodának a kapujában, ahová né-
hány röpke éve (legalábbis annyinak tűnik) én is belép-
tem. Egyszerre megható és ijesztő elengedni legféltet-
tebb kincsünket, de tudjuk, hogy jó kezekben lesz. 

Sokakat indít izgalmas utakra ez az évszak. Van, aki 
most kezd egy másik munkahelyen, vagy beiratkozott 
az egyetemre, ahová hónapok vagy évek óta vágyott 
bejutni. Lehet 18 vagy éppen 30 éves az ember, min-
dig lehet fejlődni és a céljaink eléréséért küzdeni.   

Sok sikert kívánok minden (újra)kezdőnek! Fogadjuk 
szeretettel az őszt minden borújával és derűjével!  

ISKOLAI  HÍREK 

Szőllősiné Koncsik Barbara 
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Bemutatjuk községünk fiataljait 

Bozsó Nikolett vagyok, a férjem Fü-
löp Edvárd, és a következőkben sze-
retnénk megosztani az utunkat, 
amelyhez szorosan kapcsolódik 
Jászboldogháza.  
Ebben a kis faluban mindketten is-
merősek vagyunk, itt nevelkedtünk, 
a szüleink és a nagyszüleink is ideva-
lósiak. 
Mindketten a helyi általános iskolá-
ba jártunk, ami után én Jászberény-
ben a Liska József Erősáramú Szak-
középiskolában végeztem a középis-
kolai tanulmányaimat, míg Edvárd 
az újszászi szakközépiskolában szer-
zett érettségit. Felsőoktatási tanul-
mányaink során is különböző uta-
kon jártunk, én az Óbudai Egyete-
men végeztem gazdálkodási és me-
nedzsment szakon, majd a Buda-
pesti Gazdasági Egyetemen szerez-
tem marketing mester diplomát. Edvárd Győrben a 
Széchenyi István Egyetemen közlekedésmérnöki vég-
zettséget szerzett, jelenleg pedig a kecskeméti Neu-
mann János Egyetemen programozást tanul. 
Edvárddal több mint 10 évvel ezelőtt Jászboldogházán 
ismertük meg egymást, majd 2017-ben közösen dön-
töttünk úgy, hogy együtt próbálunk szerencsét Buda-
pesten. Ott töltöttünk több mint 5 évet, amely során 
még szorosabbra fűződött a kapcsolatunk. Az ott eltelt 
évek során mindketten megtaláltuk a számításainkat, 
Edvárd informatikai területen talált munkát, én pedig 
pénzügyi vonalon helyezkedtem el. 
2021 decemberében Jászboldogházán kimondtuk a 
boldogító igent, és hivatalosan is összekötöttük éle-
tünket. Később egy újabb öröm érkezett életünkbe, 
2022 októberében megszületett kisfiunk, Fülöp Mar-

cell. Úgy éreztük, hogy itt, 
Jászboldogházán szeretnénk felnevelni 
őt, és ha minden jól megy, a testvéreit 
is. Hiszünk abban, hogy a tiszta levegő, 
a nyugodt, barátságos környezet, a 
közösség támogatása és a minőségi 
oktatás mind olyan alapok, amelyekre 
építve kiegyensúlyozott és boldog éle-
tet teremthetünk számára. Ezért is 
döntöttünk úgy, hogy visszaköltözünk 
szeretett kis falunkba. Ehhez szüksé-
ges volt az is, hogy a Május 1. utcában 
meg tudtunk vásárolni egy felújításra 
szoruló családi házat, illetve, hogy Ed-
várdnak lehetősége lett a munkáját 
itthonról, távmunkában végezni. Bí-
zunk benne, hogy jövőre birtokba tud-
juk venni a házunkat, addig pedig a 
Széchenyi utcában található szülői 
házban töltjük a mindennapokat. 
Jelenleg tehát a gyermeknevelés, a 

munka és a házfelújítás köt le minket, de ha tehetjük, 
a szabadidőnket szeretjük kirándulással vagy család-
dal, barátokkal szervezett programokkal tölteni. 
Mindketten szülőfalunk büszke tősgyökeres lakói va-
gyunk, és szerencsésnek mondhatjuk magunkat, hogy 
itt nőhettünk fel. Reméljük, gyerekeinknek is hasonló-
an boldog gyermekkora lesz Jászboldogházán.  
Ez a kis falu nagyon fontos számunkra, hiszen itt ismer-
tük meg egymást, itt vannak a rokonok, barátok, és 
rengeteg szép emlék fűződik ide. 
Köszönjük, hogy megoszthattuk önökkel történetün-
ket. Bízunk benne, hogy az új kihívások és örömök to-
vább gazdagítják majd az életünket ezen a szép he-
lyen, Jászboldogházán. 

Fülöp-Bozsó Nikolett és Fülöp Edvárd 

 

Mészáros Andrea vagyok, vagyis 
többen ezen a néven ismernek. 
1980. 06. 14-én születtem Jászbe-
rényben.  Gye rm ekkor om at 
Jászboldogházán töltöttem. Az óvo-
dai és általános iskolai évek után a 
jászberényi Lehel Vezér Gimnázium-
ban érettségiztem le, ezután pedig 
kisebb-nagyobb kanyarokkal a bu-
dapesti, mostani nevén Szent István 
Egyetem Kertészettudományi Kará-
ra jártam, ahol dísznövénytermesz-
tés és dendrológia szakos hallgató-
ként végeztem, okleveles kertész-
mérnökként. Diplomamunkám is, 
visszatérve gyökereimhez, „A jász-
berényi Lehel vezér tér, valamint az 
Állat- és Növénykert fás növényei-

nek felmérése és értékelése” volt. Az 
egyetemi éveim alatt sikeres német 
felsőfokú nyelvvizsgát és szakfordítói 
képesítést is szereztem.  
Ezt követően több helyen és területen 
is dolgoztam, foglalkoztam beszerzés-
sel, marketinggel, katalógus készítés-
sel multiknál, végeztem fordítói mun-
kát is.  
Az egyetemi évek alatt megismerked-
tem későbbi férjemmel, aki jelenleg is 
gépészmérnökként dolgozik. Az egye-
tem után már nem költöztem vissza 
Jászboldogházára, hanem Budapesten 
maradtunk, ahol le is telepedtünk, és 
családot alapítottunk. Két kisfiunk 
született, a nagyobb most 8 éves, La-
cika, a kisebb Bence, 3,5 éves, ő most 

Mészáros Andrea 

HÍREK 
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kezdte januárban az óvodát. Lacika pedig szeptember-
ben lesz másodikos az újbudai Teleki Blanka Általános 
Iskola német nemzetiségi osztályában. Férjem révén a 
német nyelv ismerete és szeretete fontos szerepet 
játszik életünkben, ezért gyerekeink már kiskoruktól 
tanulnak németül is. 
Édesanyám, Mészáros Pálné, akit mindenki ismer 
Jászboldogházán, továbbra is ott él, immáron nyugdí-
jasként. Próbájuk a lehető legtöbbet meglátogatni a 

családommal és a testvéremmel, illetve annak felesé-
gével, hogy felidézzük az ott töltött szép éveket, és 
megmutassuk gyerekeinknek az otthoni gyönyörű vi-
déket, a sok állatot, az önfeledt, szabadságot. Több 
alkalommal vettünk részt nagy örömmel a 
jászboldogházi közösségi programokon is. Reméljük, 
minél többször hazalátogathatunk kis falunkba édes-
anyámhoz, a gyerekek drága mamijához. 

A sporttal való 
k a p c s o l a t o m 
2013-ban kez-
dődött, amikor 
a gyerekeket  
beírattam kara-
te edzésekre. 
Egy ideig csak a 
kispadon ültem, 
Orsiék biztattak, 
hogy próbáljak 
ki egy új esz-
közt, a TRX-t, 

ami megoldást jelenthet a vállproblémáimra. Az első 
alkalmak nagyon keservesek voltak, és  komoly kihí-
vást okozott az edzések után hazajutni, illetve másnap 
izomlázzal bemenni dolgozni. Rengeteget segítettek, 
hogy átlendüljek a saját határaimon, és újra megfelelő  

fizikai állapotba kerülhessek. Azt hiszem, mindhár-
munknak örök emlék marad az első 5 darab hibátlan 
térdbehúzás TRX-en, amit úgy sikerült végrehajtanom, 
hogy Zsolti végig ott térdelt mellettem, és emelt hang-
nemben motivációs beszédet tartott, biztatott. Az ő 
javaslatukra kezdtem el futni, amit a kezdeti 5 percről 
sikerült 1,5-2 órára emelni. Nagyon sokat köszönhetek 
mindkettőjüknek! 9 éve járok hozzájuk, én voltam az 
első TRX-s a kezük alatt, utána kezdték el a csoportos 
foglalkozásokat. Klassz dolognak tartom, hogy a szü-
lőknek, akik edzésre viszik a gyerekeiket, ily módon 
szintén lehetőségünk nyílik a mozgásra.  
Vitathatatlanul az ő érdemük, hogy rákattantam a 
sportra! 
 Egy éve járok Nippon Zengora, ami elég dinami-
kus edzés , teljesen más formában mozgat meg, mint a 
TRX. Próbálok lépést tartani a többiekkel, akik régebb 
óta járnak, és természetesen sokkal ügyesebbek, mint 

FIATALOK VÁLASZOLNAK... 

.Jászboldogházán többféle sportolási lehetőség közül választhatnak a mozog-
ni vágyók. Én a funkcionális edzés mellett döntöttem, mivel ilyen típusú 
edzésre jártam az egyetemi éveim alatt Budapesten.   
A funkcionális edzés egy olyan magas intenzitású edzés, mely köredzés jelleg-
gel keveri az erőemelés, a torna és más saját testsúlyos gyakorlatokat. Akkor 
edzünk funkcionálisan, ha nem egy-egy izomcsoport fejlesztésére törekszünk, 
hanem az egész testünket és közvetetten az egészségünket szeretnénk jobbí-
tani. Az edzések alatt a teljes test megmozgatása a cél. Nem csak alakunkat 
formálhatjuk, de fejleszthetjük hajlékonyságunkat, gyorsaságunkat, állóké-
pességünket is.  
Az órákat az első két évben Bodor Máté koordinálta, majd Fülöp - Katona Edi-
na vette át tőle. Nyári időszakban hétfőn és pénteken a focipálya melletti 
kondi parkban vannak tartva az órák szerdai napokon, és a téli időszakban 
pedig a Művelődési Házban szoktunk lenni. Az órákon átlagosan 7-8 fő szo-
kott részt venni. Az edzések mindig alapos bemelegítéssel kezdődnek, majd 
mobilizációs feladattal folytatódnak, erősítés, állóképesség fejlesztésre is sor 
szokott kerülni, majd az óra nagyobb részét a különböző nagy darabszámú 
köredzések jellemzik.  A gyakorlatok nagyon változatosak és sokfélék, haszná-
lunk TRX-et, gumiszalagot, ugráló kötelet és különböző súlyú kettlebelleket (harangsúlyokat) is. Edina mindig 
bemutatja a feladatokat, majd folyamatosan figyeli a végrehajtást, kijavítja a mozdulatokat, ha szükséges, annak 
érdekében, hogy a feladatokat hatékonyan és sérüléseket elkerülve végezzük.  Az óra végeztével alaposan min-
den testrészünket lenyújtunk.  Ilyen felépítésű egy órahosszás funkcionális edzés. Az órák nagyon jó hangulatban 
telnek, családias légkör jellemzi. Örülök, hogy egy ilyen építő, fantasztikus csapat részese lehetek.     

Durucz Andrea 

A sportnak, a mozgásnak fontos szerepe van  egészségünk megırzésében, és a szabadidı  eltöltésében   

is kiemelkedı szerepet játszik.   

Ezúttal arról kérdeztük községünk fiataljait, a helyi sportolási lehetEzúttal arról kérdeztük községünk fiataljait, a helyi sportolási lehetEzúttal arról kérdeztük községünk fiataljait, a helyi sportolási lehetEzúttal arról kérdeztük községünk fiataljait, a helyi sportolási lehetıségek közül melyiket választották.ıségek közül melyiket választották.ıségek közül melyiket választották.ıségek közül melyiket választották.    
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Már egész fiatal korom óta nagy szerepet kap életemben a sport és a testmozgás. Fon-
tosnak tartom, hogy minden fiatal sportoljon valamit. Általános iskolában több évet 
jártam karatéra. Gimnáziumi éveim alatt ismerkedtem meg a konditerem nyújtotta 
végtelen lehetőségekkel. Testnevelésórákon az iskola kis edzőtermében kipróbálhat-
tunk pár alap gyakorlatot, mint a fekvenyomás vagy a súllyal guggolás.  
Egy szép nyári napon csábított le először egy nagyon kedves barátom a jászboldogházi 
konditerembe. Egyből megragadott az eszközök és funkcionális gépek sokasága. Kez-
deti lelkesedésemmel minden nyári napomat itt zártam, és megkedveltem az itthoni 
kondis közösséget. Mindenki nagyon kedves és segítőkész volt velem. Sokat magyaráz-
tak a gyakorlatok helyes kivitelezéséről, az edzések rendszerességéről, a helyes test-
tartás fontosságáról, valamint az egészséges táplálkozásról.  
A jászboldogházi konditerem méreteihez képest jól fel van szerelve különféle gépekkel 
és eszközökkel. Mind közül a kedvenc gyakorlatom a mellhez húzás széles fogással, 
ami a széles hátizmokat dolgoztatja meg elsősorban. Ennek a gyakorlatnak az előnye, 
hogy kisebb súlyokat is lehet használni, így mélyebbre le lehet húzni a súlyt, ami azt 
jelenti, hogy a hátizmok nagyobb mozgástartományban dolgoztathatók meg. Mint minden sporttevékenységnél, 
így a súlyzós edzéseknél is nagyon fontos a fokozatos terhelés és a konzisztencia. Mindenkinek csak ajánlani tu-
dom!  
Mint az az élet minden területére, így ezekre az edzésekre is igaz, hogy csak akkor érhető el siker, ha kitartóak 
vagyunk, és nem adjuk fel célunkat. Kátai Szabolcs 

jómagam, de Szabó Gabika edző is sokat segít, hogy 
helyesen tudjam végezni a gyakorlatokat.   
 Berkóné Nagy Évike Trx-es edző társam jógára bizta-
tott, hogy azt is próbáljam ki. A mozgásnak ez egy sze-
lídebb, bármilyen korosztály számára elérhető fajtája, 
3 éve része az életemnek. Hasznos, hogy az oktató 
nemcsak mutatja a gyakorlatokat, hanem azt is el-
mondja, mire hat. 
 A jógán ismerkedtem meg Ragoncza Annával. Magá-
val ragadott a belőle sugárzó pozitív életszemlélet, 
vitalitás, bölcsesség és vidámság. Ő hívott meg a tán-
cos önismereti foglalkozásaira, ami nem a klasszikus 
értelemben vett sport, de ez is egyfajta mozgás. Anna 
fantasztikus zenéket válogat össze egy-egy témára 
csoportosítva, dinamikusabb és lassúbb koreográfiával 
egyaránt. Különleges hangulatot teremt, ez nem csu-

pán tánc, hanem lehetőség is önmagunk jobb megis-
merésére. Azt hiszem, sok-sok Annára lenne szükség, 
vagy receptre felírni őt.  
 Igaz, későn találtam meg a mozgást, de azóta az 
életem része. Ahhoz képest, hogy egy kisebb települé-
sen élünk, számos lehetőség közül lehet választani. Aki 
kedvet érez hozzá, korához, képességeihez és fizikai 
adottságaihoz mérten  megtalálhatja azt, amiben ki 
tud teljesedni, amiben  örömét leli. Egy fárasztó nap 
után bizony nem mindig könnyű edzőcipőt húzni, még-
is bőven kárpótol a társaság, a hangulat, az érzés, hogy 
megcsináltam, és talán tettem valamicskét az egészsé-
gemért és önmagamért egyaránt. 
 

Ilonka Tünde 

Volt olyan időszak az 
életemben, amikor 
rendszeresen futot-
tam, és zumba edzé-
sekre jártam, azon-
ban ez sajnos a mun-
kahelyi elfoglaltság, 
majd a gyerekek szü-
letése után az ottho-
ni teendők miatt el-
maradt. Az utóbbi 
egy évben, amióta 
helyben dolgozom, és 
már nem kell ingáz-
nom a munkahelyem 
és az otthonom kö-
zött nap mint nap, 

több szabadidőm marad. Igyekszem ilyenkor kihasz-
nálni a településünkön elérhető lehetőségeket. A fiaim 
iskolai időszakban karate edzésre jártak a tornaterem-
be, ahol, amíg a gyerekek edzettek, a felnőttek TRX 

edzésen vehettek részt. Úgy tudom, hogy ez az idei 
tanévben sem változik majd. Ezen kívül rendszeresen 
járok, hétfői napokon a Művelődési Házba, ahol 
Nippon Zengo edzés van. A TRX egy saját testsúlyos 
edzésforma, ami inkább erősítő feladatokból áll, míg a 
Nippon Zengo állóképességet növelő mozgás. Mindkét 
edzés igazán jó hangulatban szokott telni, hiszen álta-
lában a megszokott és kis létszámú csapat van jelen, 
akikkel közösen, egymást motiválva végezzük a felada-
tokat. Természetesen mindig örülünk az új csapatta-
goknak, úgyhogy várunk mindenkit szeretettel, hogy 
próbálja ki, mozogjon velünk. 

Nagy öröm számomra, hogy szinte minden nap 
elérhető a településünkön valamilyen sport program, 
így kedvünkre válogathatunk, attól függően melyik áll 
közelebb hozzánk. Olyan jó érzés, amikor a végén 
mindannyian megállapítjuk, hogy ez most igazán erőt 
próbáló volt, de végigcsináltuk, és kiszellőzött fejjel, 
átmozgatott testtel alig bírjuk haza tekerni a biciklit. 

Koczáné dr. Fehérváry Mária 
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Programajánló 
Szeptember 22-24-ig egyedülálló élményben lehet 

részünk, ha Ceglédre, „Kossuth városába” látogatunk: 
a Kossuth Toborzó Ünnepély és Huszárfesztivál több 
száz fős hagyományőrző felvonulással, katonai tábor-
ral, díszsortűzzel és Kossuth Lajos 1848. szeptember 
24-én elhangzott híres beszédével eleveníti meg az 
1848-49-es hadi életet korhű öltözékben és felszere-
léssel. A gyermekek számára külön készülnek katona-
dalok tanításával, korabeli mesterségek bemutatásá-
val, hogy a kisebbek is bepillantást nyerhessenek a 
katonaéletbe játékos formában. A történelmi műsorok 
mellett a Bohemian Betyars, az Ivan & The Parazol és a 
Parno Graszt koncertjét is megtekinthetjük. (Bővebb 
információ: https://www.kossuthtoborzo.hu/).  

Az ősz érkezésével sem kell lemondanunk a gasztro-
nómiai fesztiválokról. Tizedik alkalommal rendezik 
meg Szolnokon a Tiszai Hal Napját szeptember 30. és 
október 1. között. A rendezvény fő célja, hogy a láto-
gatók megismerkedhessenek a folyó élővilágával, a 
halászhagyományokkal és persze az ízletes halételek-
kel is. A programok között haltelepítés, horgászver-
seny, halászléfőző verseny, népi játszóház is szerepel. 
(Bővebb információ:  

https://www.programturizmus.hu/ajanlat-tiszai-
hal-napja.html). 

Szüreti mulatságok várnak minket országszerte. To-
kaj borvidéke világhírnévnek örvend, 2002 óta az 
UNESCO Világörökségi Listáján is szerepel. Az október 
6-8. között megrendezésre kerülő Tokaji Szüreti Na-
pok kiváló alkalom lehet arra, hogy rászánjuk magun-

kat egy kicsit hosszabb utazásra, és felfedezzük Tokaj 
kincseit. A rendezvény tavaly ünnepelte 90. évforduló-
ját. Látványos szüreti felvonulás, szőlő-összeadási ce-
remónia, gasztrosétány, koncertek, utcaszínház várják 
majd a kicsiket és nagyokat egyaránt. (Bővebb infor-
máció:  
https://gotravel.hu/program-tokaj-szureti-napok). 

Ha a szüreti vigasság helyett inkább a természetjá-
rásnak hódolnánk ezen a hétvégén, irány az Őszi Mát-
ra Teljesítménytúra, ahol olyan turistautakon ismer-
kedhetünk meg a Felső-Mátrával, amelyet a 
Mátrabérc és a Téli Mátra túrák nem érintenek. Kez-
dők és haladók egyaránt bátran nekivághatnak, mert 
10, 15 és 20 km-es alaptávok közül lehet választani. A 
túra tervezett időpontja október 7. (Bővebb informá-
ció: https://www.matraberc.hu/oszimtr.php). 

Ha állatkertbe vágyunk (vagy a gyermekünk), de 
szeretnénk kerülni a tömeget, október 31-ig még ellá-
togathatunk a szolnoki Bagolyvár Vadasparkba. A 
NEFAG Zrt. Szolnoki Erdészetének területén található 
vadasparkban megismerkedhetünk az alföldi tájak szá-
mos jellegzetes állat- és növényfajával. Egyes állatok 
etetésére, simogatására is van lehetőség a kicsik nagy 
örömére. A park területén játszótér is található. 
(Bővebb információ:  
https://www.nefag.hu/okoturisztika/bagolyvar-
vadaspark/). 

 
Szőllősiné Koncsik Barbara 

Velünk történt ... 

HÍREK 

A nagy fogás 
 
Harcsa 
Több száz óra éjszaka hozta meg 
a várva várt fogást, a rekord szür-
keharcsát. A hal pontos mérete: 
80 kg, 217 cm. 
 
A horgászat, mint hobbi, már 
gyerekkorom óta jelen van az 
életemben. Viszont szenvedéllyé, 
mondhatni sporttevékenységgé, 
az elmúlt 3-4 évben alakult át. 
Ekkor fogott meg rejtélyes életé-
vel, a hazai vizek csúcsragadozó-
ja, a szürkeharcsa. Évről évre, 
majd napról napra egyre jobban 
belemerültem a témába, amelyet 
az eredmények, habár lassan, de 
igazoltak. Harcsafogó versenye-
ket nyertem, illetve több tucat 
10-40 kg közötti fogással is büsz-
kélkedhettem. 
A rekord fogást alapos előkészület előzte meg. A har-
csát nem kifogni nehéz, hanem megkeresni, majd ka-
pásra bírni. Hiszen ezen halak hosszú életűek, akár 50 
évig is élhetnek, így szinte minden horgász módszerrel 

találkoznak, amelyeket rendsze-
rint később tudatosan elkerül-
nek. 
A Gyomaendrődön található 
Félhalmi-holtágban a folyó sza-
bályozás előtti időkből még ma-
radtak, olyan víz alatti tárgyak, 
meder vonulatok, amelyeket az 
élő Körös alakított ki. Tudatosan 
ezeket kerestem, míg rátaláltam 
az ígéretes helyre. A szerelék 
elhelyezése után jöhetett a türe-
lem, amely a horgászatnál sosem 
árt. Kivételesen itt most sokat 
nem kellett várni, este 10 óra 
körül érkezett a kapás, hatalmas 
vehemenciával. Kizárólag testvé-
rem, Durucz Máté volt velem, aki 
9 éves kora ellenére, amiben 
csak tudott segített. Mondanom 
sem kell, nem egyszerű feladat 
volt a part közelbe terelni a közel 

egy mázsás, több mint 2 méteres óriást. A hosszas küz-
delmet végül siker koronázta. Testvéremmel sikerült 
szárazföldre emelnünk a harcsát, amely minden bi-
zonnyal egy örök emlék marad számunkra. 

Durucz Dávid 
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Boldogházi beszélgetésekBoldogházi beszélgetésekBoldogházi beszélgetésekBoldogházi beszélgetések    
Mindig nagy öröm régi ismerőssel találkozni, és az öröm csak még nagyobb lesz, ha annyi érdekességet  

hallunk tőle, mint  Matók Danival történt találkozásunk alkalmával. 
Dani több éve él az Egyesült Királyságban, és ott talált rá arra az útra, amely a céljai eléréséhez vezet. 

Évekig nem találkoztunk, és most 
örömmel látom a vidámságot az 
arcodon, úgy érzem, nagyon is a 
helyeden vagy.  
Kicsit menjünk vissza az időben, 
idézzük fel a korábbi éveket is. 
Emlékszem, érettségi után sokáig 
kerested a helyedet.  
 
2004-ben érettségiztem a szolnoki 
Tiszaparti Gimnáziumban emelt 
matematika és informatika szakon. 
Azután felvettek a gödöllői Agrár-
tudományi Egyetemre  gépészmér-
nök szakra, ahol nagyon hamar 
kiderült, hogy az a szakma nem 
vonz egyáltalán, és  azt akkor ott is 
hagytam. A következő időszakban 
dolgoztam különböző cégeknek a 
környéken, kerestem önmagam. 
2014-ben kerültem ki Nagy-
Britanniába, jóformán egyik napról 
a másikra egy jó barátomnak kö-
szönhetően. Ez egy kemény idő-
szak volt, melyben folyamatosan 
kerestem, hogy mivel szeretnék 
foglalkozni, milyen irányban képez-
zem magam, vagy tanuljak tovább. 
A magyarországi tanulmányaim 
során angol nyelvet is tanultam, 
mégis az első időszakban az idegen 
környezet mellett nagyon nagy 
nehézséget okozott a nyelv. Renge-
teget köszönhetek az angol baráta-
imnak, akik folyamatosan 
„oktattak” és segítettek, hogy mi-
nél hamarabb beilleszkedhessek 
ebbe az új környezetbe. 
 Ezek az évek biztosan megedzet-
tek,  megerősítettek, de hogy ér-
zed, mi volt a legnagyobb segítség 
abban, hogy megtaláld a helye-
det, hogy új céljaid legyenek?  
A sport nagyon sokat segített. Ang-
liában az ottani barátaim megked-
veltették velem a wakeboardot és 
a beltéri falmászást. Ez utóbbit egy 
ideig oktattam is. 
2017-ben Dél-Walesbe költöztem a 
Brecon Beacons Nemzeti Park köz-
vetlen közelébe.  Imádtam azt a 
vidéki környezetet, az emberek 
barátságosságát és a hegyeket.  
Nagyon jó volt eljárni túrázni, majd 
ez később átváltott futásba.  

Ekkor kóstoltam bele az első 
hegyifutó versenyekbe. Először 
félmaraton, majd később maraton, 
aztán pedig az ultra távok követ-
keztek. Egy 70 km-es hegyifutó 
verseny volt eddig a leghosszabb 
kihívás számomra.  
 Majd azután a 100 km-es verse-
nyemre készültem, amikor beütött 
a világjárvány. 

Imádtam ezt a sportot, olyan he-
lyekre repített, ahová magamtól 
valószínűleg nem jutottam volna 
el. 
 Ez a sport döbbentett rá, hogy 
milyen messzire is visz el a lábam, 
ha igazán akarom, és mennyire 
kitartó vagyok megfelelő cél ese-
tén, ami teljesen megváltoztatta a 
gondolkodásomat. 
Ekkor határoztam el, hogy minden-
képpen tovább szeretnék tanulni. 
Hosszú keresgélés, információgyűj-
tés után 2019-ben végül megnyílt 
előttem a lehetőség, jelentkeztem 
egyetemre. 

 
Közel tíz éve élsz az Egyesült Ki-
rályságban, és úgy tűnik, Wales 
fogott meg téged a legjobban.  
Igen, korábban Dél Walesben él-
tem, most pedig Észak-Walesben 
egy Bangor nevű kisvároskában.  
Csodálatos régi épületek, várak, 
templomok vannak a környéken, 
az egyetem is egy nagyon szép 
épületben kapott helyet.  

Bangor mellett található Edward 
király két vára is a 13. századból. A 
városka gyönyörű környéken fek-
szik, ahol a tenger és a hegyek ta-

HÍREK 

Dani léggitárosként 
– hegyifutó versenyen a Skót-

felföldön  

Névjegy 
Neve: Matók Dániel 
Született: Szolnok, 1990. április 9. 
Szülei: Matók Imre 

Nagy Valéria  
Testvére: Matók Dóra 
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Iskola Jászboldogháza 
Tiszaparti Gimnázium Szolnok 
Bangor Egyetem Óceántudomá-
nyi Kar  Wales   Egyesült Királyság 

A Bangor Egyetem  
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lálkoznak.  Közvetlenül  a 
Snowdonia Nemzeti Park mellett 
helyezkedik el, ami elég népszerű 
túra- és sziklamászó hely az Egye-
sült Királyságban. 
Szerencsére kiváló sportolási lehe-
tőségeink vannak, mindenféle he-
gyi, illetve vízi sporttal kikapcso-
lódhatunk. 
Annak idején, az első brit Mount 
Everest expedíciók itt gyakorlatoz-
tak, itt található a kunyhójuk, mert 
télen alpesi körülmények uralkod-
nak a hegyen, ami kiváló lehetősé-
get   biztosít magashegyi mászók-
nak. Erős szél, jég, meredek szikla-
falak, kemény mínuszok jellemzik. 

A pályaválasztásod nem  nevezhe-
tő hétköznapinak, óceántudomá-
nyokkal  foglalkozol. 
Bár a Balatont szokás magyar 
tengernek nevezni, azért egy ma-
gyar fiataltól mégsem szokványos 
választás ez a szakterület. 
Óceántudományi Karra járok, ahol  
tengerbiológiával és óceánfizikával 
foglalkozom. Ez a tudományág már 
nagyon rég felkeltette az érdeklő-
désemet. Gyerekkorom óta von-
zott a vízi élővilág. A matematikát 
és a fizikát még az általános iskolai 
tanulmányaim során Bazsó Ernő 
tanár úr kedveltette meg velem, 
amit ezúton is szeretnék megkö-
szönni. Az egyetemen a tengerbio-
lógiával indítottunk, ott figyelt fel 
az egyik professzorom arra, hogy 
matematikából és fizikából kiemel-
kedek a csoportból, ezért az óce-
ánfizika szak felé terelgetett, amit 
örömmel fogadtam. Azóta is az 
óceánfizikai vonal teszi ki a képzé-
sem nagyobb részét.  
Idén ez a professzorom vett be egy 
kutatásba, ahol az én feladatom 
volt, hogy publikált tudományos 
irodalomból keressek geológiai és 
biológiai nyomokat arra vonatko-
zóan, hogy milyen erősségűek vol-
tak az árapály és az óceáni áramla-
tok 430, 150  és 20 millió évvel 
ezelőtt. Majd pedig ezeket a pro-
ject többi résztvevőjével összeha-
sonlítottuk az általunk futtatott 
matematikai modellekkel, és re-
konstruáltuk a folyamatokat. Júni-
us végén ezzel kapcsolatosan részt 
vettem egy   Portugáliában Lissza-
bonban rendezett konferencián, 
ahol a szakmai közösség nagy ér-
deklődéssel fogadta addigi ered-
ményeinket. 
Érezhetően nagy élvezettel be-
szélsz a választott szakterületed-

ről, és a kutatómunka is sokat 
jelent neked. Mesélj még az egye-
temi életről! 
Imádom a szakomat, a nagy kihívás 
ellenére. A tudománynak egy elég 
széles skáláját tanulom. Ebbe bele-
tartozik mind az óceántudomá-
nyok biológiai, kémiai, fizikai, ma-
tematikai, földrajzi és geológiai 
része. Ehhez még hozzájönnek az 
informatikai analizáló és modelle-
ző programok. 
Minden nehézség ellenére, nekem 
ez a szak bizonyos értelemben ön-
megvalósítás.  
Nagyon tetszik az ottani oktatási 
rendszer, ahol a professzorok part-
nerként tekintenek a hallgatókra, 
odafigyelnek a szakmai fejlődésük-
re. Mindenkit megpróbálnak abba 
az irányba terelgetni, amelyikben 
legtehetségesebbnek bizonyul, és 
ehhez minden segítséget meg is 
kapunk. Emellett minden egyes 
diáknak van személyes szakmai, 
illetve diákmentora, akikhez bár-
mikor lehet fordulni. Ez év szep-
temberétől én is diákmentorként 
fogok tevékenykedni. 
Az egyetem rendelkezik egy 350 
tonnás nyíltvízi kutatóhajóval, az 
RV Prince Madog-gal, ami jelenleg 
a világ egyik legnagyobb kutatóha-
jója a felsőoktatásban, Európában 
pedig az egyetlen. 

 Ez szempont volt nekem az egye-
tem kiválasztásánál is. Segítségével 
tudunk kémiai, biológiai, fizikai 
paramétereket tanulmányozni, 
amellett alkalmas üledékminták 
felhozására, a tengerfenék geoló-
giai összetételének vizsgálatára is. 
A fedélzeten található labor, szá-
mítógépterem, konyha, hálószo-
bák és meteorológiai állomás. Ne-
künk az kiváló lehetőséget jelent, 
hogy alapképzésen ilyen techniká-
val, a legmodernebb felszerelések-
kel tudunk gyakorlatozni.    
 

 Az egyetem rendelkezik még né-
hány kisebb hajóval, illetve gumi-
csónakokkal, amiket elsősorban 
ökológiai megfigyelésekre haszná-
lunk. Én közel 90 órát dolgoztam 
már élesben hajón, ami hihetetlen 
nagy élményt jelentett számomra.   

Ezek mellett rengeteg időt töltünk 
az egyetem laborjában, ahol töb-
bek között különböző tengeri orga-
nizmusokat boncolunk anatómiai 
tanulmányokhoz, amellett például 
vér- és szövettani vizsgálatokat 
végzünk. 
Szakmai gyakorlat keretében glecs-
csertani terepgyakorlatokon is vet-
tem már részt, ahol a hegyekben 
folytattunk adatgyűjtést, majd pe-
dig rekonstruáltuk, hogyan mozog-
tak a gleccserek 13 000 évvel ez-
előtt a Brit-szigetek nyugati részén. 
Életre szóló élményt adott szá-
momra, nagyon érdekes módsze-
reket alkalmaztunk. 
Azóta akármikor túrázni megyek, 
egyből megakad a szemem ezeken 
a „nyomokon”. 
Volt szerencsém belekóstolni a 
búvárkodásba is tanulmányaim 
során, ami bizonyos területeken 
szakmai elvárás. A nyíltvízi merülé-
seket megelőzően az egyetem a 
tanmedencéjében biztosít lehető-
séget a búvárkodás alapjainak el-

RV Prince Madog kutatóhajó  

Biológiai mintavétel közben 

Dani navigálás közben  a hajón 
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Konkoly Béláné 

 

SZERKESZTŐSÉGI KÖZLEMÉNY 
Rendszeres és alkalmi szerzőink figyelmébe ajánljuk, hogy a következő lapszámunkhoz  

 a kéziratokat és a fotókat  
2023. október 16-ig kérjük eljuttatni a szerkesztőkhöz. 

A beküldött írások változtatásának jogát -terjedelmi okokból-  a szerkesztőség fenntartja. 
E-mail: boldoghazihirek@gmail.com 

Kedves Olvasóink!  
Velünk történt…  rovatunkba várjuk azokat a közlendőket, amelyeket másokkal is  

szívesen megosztanának.  Az írások leadásának határidejét minden lapszámban közöljük. 

sajátítására. Jelenleg még folya-
matban van a nemzetközi búvár-
igazolványom megszerzése és a 
motorcsónak vezetői vizsga. 
  
Nagyon lelkes vagy, ennek fényé-
ben  hogyan képzeled el a pályád 
folytatását? 
Korábban már említettem, hogy az 
óceánfizikával szeretnék foglalkoz-
ni a jövőben, emellett érdekel a 
matematikai rekonstruáció/
modellezés, leginkább pedig a 
sarkköri kutatások vonzanak. Ta-
valy nyár óta kutató asszisztens-
ként dolgozom a Brit Antarktiszi 
Kutatóintézetnek, angol nevén  
British Antarctic Survey. Az én fel-
adatom az volt, hogy egy társam-
mal a laborban élő állatokkal dol-
gozva számszerűsítsük, mennyire 
hatékonyan emészt meg két ge-
rinctelen ragadozó faj különféle 
táplálékokat, és az adatokat kiérté-
kelve megállapítsuk, hogy ezzel 
milyen nyomást gyakorolnak az 
ökoszisztémára. Ez az intézet egy 
nagyobb szabású kutatásának volt 
egy kis része, nagyon érdekes meg-
állapításokat tettünk, amelynek 
publikálása jelenleg folyamatban 
van. 
Szeptembertől az egyetem utolsó 
évét kezdem, de tanulmányaimat 
még ezen a ponton nem szeretném 
befejezni, mesterképzésen folyta-
tom, így esetleg további lehetősé-
gek is megnyílnak előttem. 
 
Földön, vízen, levegőben éled az 
életedet, hiszen a választott sport-
ágad az ejtőernyőzés, és nemrég 
volt az első ugrásod. Honnan ez az 
érdeklődés?  
A légi sportok mindig is közel álltak 
hozzám. 9 évesen repültem először 
egy egymotoros kisrepülőgéppel 
nagybátyámnak köszönhetően.  

14 évesen pedig, miután elballag-
tam az általános iskolából, megis-
merkedtem a vitorlázórepüléssel 
Szandaszőlősön, és azonnal meg-
csapott ”a magaslati levegő”, azu-
tán  már nem volt visszaút.  
Pár hónap múlva csatlakoztam a 
Szolnoki Repülő Egyesülethez, ami-
nek keretein belül még egy jó pár 
éven át repültem a gimnázium ide-
je alatt. 16 évesen jogosítványt 
szereztem vitorlázórepülőre. Azóta 
is imádok sportrepülni, de sajnos 
már nem tudom aktívan művelni. 
Az ejtőernyő egy nagyon régi ál-
mom volt, amit pár évvel ezelőtt 
kipróbáltam, és rögtön megfogott. 
Az egyik legjobb, legizgalmasabb 
dolog, amit valaha csináltam. Idén 
pedig végre elkezdtem a tanfolya-
mot a Szeged--Szolnok Ejtőernyős 
Egyesület keretein belül. Sokat kell 

még tanulnom, de már szerencsére 
egyedül ugorhatok.       
Az első önálló ugrásom, 
„beavatásom” Szegeden történt  a 
nyár elején, egy nagyon jó és ösz-
szetartó kis közösségben.  Amel-
lett, hogy összeszűkült gyomorral 
ugrottam ki a gépből, a kis csapat 
jó hangulatról gondoskodott a föl-
dön.  
Mindenképpen szeretném Wales-
ben is folytatni ezt a sportot, mert 
szellemileg  teljesen kikapcsol. 
 
 A külföldön töltött hónapok után 
hogy érzed magad Boldogházán? 
Általában évente kétszer, nyáron 
és decemberben szoktam hazajön-
ni. A tavalyi nyár kivétel volt, az 
akkori labormunkám személyes 
részvételt igényelt, viszont idén 
nyáron volt szerencsém öt hóna-
pot itthon tölteni.  
Mindig örömmel tölt el hazajönni 
ebbe a nyugodt kis környezetbe a 
családomhoz, ahol találkozhatok a 
régi barátaimmal, osztálytársaim-
mal, úton-útfélen összefutok jó 
ismerősökkel. 
Nagyon szeretem a vidéki környe-
zetet, kikapcsolódásként sokat bo-
lyongok a határban hol gyalog, hol 
futva, hol pedig biciklivel.  
Akárhová is kerülök el a jövőben, 
mindig haza fog hívogatni ez a kis 
falucska, ahol felcseperedtem. 
 
 
Dani, örülök, hogy találkoztunk,  
nagyon sok érdekeset hallottunk  
tőled, a  kitartásod pedig példa 
lehet az útkeresőknek. Kívánom, 
hogy továbbra is sok örömet találj 
a választott pályádban, és  lehető-
ség szerint a későbbiekben is sze-
retnénk hallani rólad! 

Ejtőernyős ugrás előtt 
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 AZ ALKOTÁS ÖRÖME 

Berkó-Fejes Györgyi a Mesevár Óvoda és Bölcsőde óvodapedagógusa, akiről barátai és ismerősei is tudják, mi-
lyen sokoldalú. A művészet minden ága érdekli, ezek közül jó néhányat kipróbál, és gyakorol is. Legutóbb például 
kalligráfiai tanfolyamot végzett el sikerrel. Az igazi szerelem azonban az írás, a versek, novellák fiatal kora óta 
kísérik életét. Egy kora nyári délután József Attila szavaival „irodalomról és más ily fontos emberi lomról” beszél-
gettünk Györgyivel. 

Az írás, a költészet különleges adottság. Mikor érez-
ted először, hogy ilyen formában is tudod közölni a 
gondolataidat?  
- 13 évesen volt egy álmom, ami olyan mély hatással 
volt rám, hogy ébredés után leültem és megírtam 
versben. Akkor éreztem rá, hogy ez mit jelent, és at-
tól kezdve kisebb-nagyobb kihagyásokkal szinte folya-
matosan írtam. Legelőször középiskolás koromban 
jelent meg versem, egy kecskeméti ifjúsági lapba ke-
rült bele Látomás címmel. Több osztálytársam is volt, 
akik arra kértek, hogy másoljam le számukra egy fü-
zetbe a költeményeimet. A tavaly októberi kollégiumi 
találkozón előkerült egy ilyen kockás füzet, jó érzés 
volt átlapozni, kicsit csodálkoztam is, hogy még nem 
dobták ki. A főiskolai újságba szintén kerültek be al-
kotásaim, s abban az időszakban vettem részt először 
pályázaton: a balatonfüredi Quasimodo költő-
versenyen 2000-ben. Meghívtak a díjátadóra, előtte 
összetalálkoztam egy kávéházban akkori legnagyobb 
példaképemmel, Faludy Györggyel. Emlékszem csak 
annyit tudtam neki mondani, hogy „tiszteletem”, az-
tán pár óra múlva átvette a díjat. Abban az évben ő 
nyert Égi logika című versével. 
 
Verset, novellát, esszét is írsz, de mint mondtad, leg-
közelebb a vers áll hozzád. Miben rejlik a varázsa? 
- Számomra a vers a legjobb önkifejezési forma, sza-
vakkal körvonalaznom érzéseimet, gondolataimat, 
ugyanakkor természetesen hatni szeretnék vele má-
sokra. Egy költő barátom mondta: „Van elég szó min-
denkinek.” És olyan sokféle módon lehet használni a 
szavakat, hogy abból mindannyiszor egészen új gon-
dolatsor születhet. Arra törekszem, hogy úgy írjak, 
ami nem közhelyes, sablonos. Jólesik, ha valaki azt 
mondja az írásaimról, hogy olyan györgyis… Amatőr-
nek tartom magam, olyannak, aki kapott valamilyen 
szintű egyéni adottságot, ami olykor ösztönösen, 
máskor tudatosabban nyilvánul meg. A varázsát az 
adja, hogy egyrészt bensőből fakad, másrészt fentről 
jön. 
 
Sajátos látásmód és különleges, egyéni stílus jellem-
zi a verseidet. Meg lehet fogalmazni, hogyan szület-
nek? 
- Bármiről tudnék verset írni, bármikor, mégsem te-
szem. Igaz, írtam már „megrendelésre” szerelmes 
verset és iskolai búcsúztatót is, s élveztem az ilyen 
jellegű alkotási folyamattal járó kihívást. De a valódi 
ihlet egészen más! Hirtelen bevillan valami téma vagy 
szókapcsolat, ami nagyon intenzíven foglalkoztatni 
kezd. Úgy érzem, ilyenkor tudatfeletti dimenzióba 
kerülök, mintha univerzális sávra kapcsolódnék rá, 
ahol olykor aha-élmények is érnek. Bizonyos versek 
írásánál katartikus élményt élek át. Emellett van az 

„irányított ihlet”, ilyen például egy verspályázat, ahol 
szintén jó dolgok születhetnek. Szeretem megméret-
tetni magam, fontosnak tartom a visszajelzést, akkor 
is, ha nem pozitív, hiszen abból is lehet tanulni. 
 
2015-ben egy karcsú kötetben megjelentek verseid 
„Álomlomok” címmel. Milyen érzés volt?  
- Ez egyfajta összegzést jelentett, és lehetőséget nyúj-
tott arra, hogy az ismeretségembe tartozó emberek 
megismerjék az alkotásaimat. Különös érzés volt kéz-
be venni, visszatekintve kellett hozzá a hályogkovács 
bátorsága is. Bizonyos tartalmakon és stílusjegyeken 
mára túlhaladtam, de vannak benne örökérvényű 
darabok is, ez így természetes. 
 
Kilenc évig tagja voltál a szolnoki Sziluett Művészeti 
és Alkotói Egyesületnek, ami többféle megjelenési 
formát biztosított. 
- Ez egy amatőrökből álló csoportosulás volt, többféle 
művészeti ággal foglalkoztunk, de a fő irány az iroda-
lom és a festészet volt. Szerveztünk felolvasóestet, 
kiállításokat, voltak irodalmi műsoraink, ezen kívül 
művészeti naptárat, évkönyvet adtunk ki minden év-
ben, ezekben a verseim mellett pár fotóm is megje-
lent, mert a fényképészetet is kedvelem. A Civil Fó-
rum című lapban publikálási lehetőséget kaptunk 
online és nyomtatott formában is. Hálás vagyok az 
egyesület vezetőjének, Kari Zsókának, ő szorgalmazta 
az említett kötetem megjelenését is. Az egyesület 
megszűntével lezárult egy korszak, de itt jegyezném 
meg, hogy nagyszerű dolognak tartom, hogy tavasszal 
létrejött a Jászboldogházi Olvasókör, melynek máso-
dik összejövetelén én is részt vettem és nagyon élvez-
tem. Más jellegű, mint a Sziluett, de itt is az irodalom 
van fókuszban, s számomra ez a lényeg. 
 
Az utóbbi években több irodalmi pályázaton vettél 
részt sikerrel, amihez ezúton is gratulálok. Melyeket 
tartod a legfontosabbnak ezek közül? 
-Mindegyiket fontosnak tartom, de hármat emelnék 
ki közülük. Például A vidék, ahol élek című megyei 
novellapályázatot, amit az AGRARIA-APURE és az 
Europe Direct Szolnok hirdetett meg 2018-ban, és 
amelyben leírhattam, mit jelent számomra 
Jászboldogháza. A novellával 2. helyezést értem el. 
2019-ben a Nemzetstratégiai Kutatóintézet által kiírt 
pályázatra Emlékgyöngyökből fűzött összetartozás-
karkötő című esszémben foglaltam össze határon túli 
élményeimet, amellyel kategóriámban 3. helyezést 
értem el. Ez nagy elismerés, mert nem csupán az or-
szágból várták az írásokat, hanem a Kárpát-medence 
magyarok lakta helyeiről és a diaszpórában élő ma-
gyaroktól is. Többen említették, hogy megkönnyezték 
az elolvasását, ezt igazán jólesik hallani, mert azt jelzi, 
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hogy erős a hatása, külön öröm, hogy a Boldogházi 
Hírekben is megjelent.  
Ami most a legaktuálisabb, az a Kotász Károly festő-
művész születésének 150. évfordulójára kiírt szépiro-
dalmi pályázat: festményeiből ihletet merítve kellett 
írni. Ez év szeptemberében jelenik meg a Dr. Kotász 
Könyvkiadó gondozásában az a 192 oldalas képzőmű-
vészeti és irodalmi album, amelyben a művész alkotá-
sai mellett a róluk készült írások fognak szerepelni. 
Három versemet válogatták be a könyvbe, izgatottan 
várom a megjelenését. 
 
Az irodalom kapcsán sok új ismeretségre tettél szert. 
Kapcsolatba kerültél például Jenei Gyula neves szol-
noki költővel, irodalomszervezővel és más költőkkel, 
írókkal. Van olyan példakép, aki nagy hatással volt, 
illetve van a munkáidra?  
- Középiskola első éveiben Pilinszky Jánost kedveltem 
a legjobban, az összes írását elolvastam és az összes 
róla fellelhető könyvet, ugyanígy voltam Radnótival, 
Faludy Györggyel is. Egy időben fontos volt számomra 
József Attila, Orbán Ottó, Nagy László, Nagy Gáspár, 
de előszeretettel olvastam Majakovszkijt és Allen 
Ginsberget is. Meg még hosszasan sorolhatnám a 
klasszikusokat és a kortársakat egyaránt. A szolnoki 
Rékasy Ildikó verseit is nagyon szeretem, akinek köte-
tei általad jutottak el hozzám névre szólóan dedikál-
va. Sajnos már nincs közöttünk, így nem tudtam sze-
mélyesen megköszönni ezt a különleges ajándékot.  
A kortársak közül Gyukics Gábor költő, műfordítót 
említeném, szabadverseinek van egy olyan stílusa, 
ami magával ragad, emellett sokat fordít, szinte egye-
dülálló, hogy előszeretettel ülteti át magyarra észak-
amerikai indián költők műveit is. Van szerencsém sze-
mélyesen ismerni, verseimmel kapcsolatos kritikái 
építő jellegűek, és a fejlődésemet szolgálják, inspirá-
lóak. Ő a jazzköltészet hazai meghonosítója, ami 
Amerikában töltött éveinek köszönhető, ahol ez el-
terjedt dolog. Lényege, hogy a zenész improvizál arra 
a versre, amit a költő előad. Nem a versek között ját-
szik, hanem a vers elhangzásával egy időben, a vers 
ritmusának megfelelően vagy azt ellenpontozva imp-
rovizál. 
Visszatérve Pilinszkyhez el szeretném mondani, hogy 
tavaly összehozott a sors egy bolgár műfordító hölgy-
gyel, beszélgetésünk során hamar kiderült, hogy ép-
pen egy bolgár nyelvű Pilinszky könyvön dolgozik. 
Megkérdeztem, hogy a Négysorost lefordította -e? 
Igen, s el is küldte nekem, unikális élmény volt cirill 
betűkkel olvasni ezt a verset. A valamikori orosz 
nyelvtanulás nélkül ez nem ment volna. 
 
Rovatunk címe Az alkotás öröme. Írás közben, vagy 
amikor megszületik a mű, valóban örömet érzel?  
- Igen, az írás örömet okoz, de ez nem zárja ki azt, 
hogy fájdalomról, keserű dologról írjak. Az alkotás itt 
és most történik, ezért a jelenben tart, s ez a jelen-lét 
nagyon fontos. 
Ha valóban ihletett állapotban vagyok, akkor papírra 
kell kerülnie a gondolatnak, kényszert érzek arra, 
hogy rögzítsem. Teljesen hétköznapi dolgok közben is 
jutnak eszembe sorok, amit azonnal le kell írom, mert 
ha nem, képesek eltűnni nyomtalanul. Van, amikor 
nehezebben csiszolódik a vers, napokig gondolko-
dom, többször javítok rajta, valamikor egy óra sem 

kell hozzá, haikunál meg előfordul, hogy csak leírom, 
mert a kész alkotás bukkant felszínre. Persze vannak 
olyan ötleteim is, melyekhez évek óta nem nyúlok 
hozzá, csak úgy körvonalazatlanul léteznek például 
egy boríték hátuljára írva 
 
Milyen témák foglalkoztatnak mostanában, milyen 
terveid vannak? 
- Most fogok csatlakozni olvasóként a Litera Klubhoz, 
ami az írók és olvasók irodalmi közössége. Azért hív-
ták életre, hogy az olvasók ilyen formában támogat-
hassák a Litera irodalmi portál működését. Cserébe 
többek között kortárs alkotók exkluzív írásait olvas-
hatjuk hetente, valamint klubesteken vehetünk részt. 
A másik, amit említenék, az egy vers- és prózaíró mű-
hely, amit Jenei Gyula és Turczi István fog vezetni, 
akik az Eső és a Parnasszus irodalmi folyóiratok fő-
szerkesztői. A 4 napos eseménynek a Szolnoki Mű-
vésztelep fog otthont adni június végén, második al-
kalommal fogok részt venni rajta.  
 
A család és a munka mellett foglalkozol az irodalom-
mal, és mint mondtad, gyakran a főzés vagy házi 
munkák közben jön az ihlet. A családod mennyire 
megértő és támogató ezen a téren? 
- Szerencsés vagyok, mert maximálisan megértőek és 
támogatóak, nem gátolnak a kibontakozásban. Leg-
többször ők az első kritikusaim, traktálom őket a ké-
szülő műveimmel, lelkesen felolvasom őket többször 
is, vagy tetszik nekik, vagy nem, valamikor csak tudo-
másul veszik, valamikor nem értik, mit akarok, vala-
mikor megfontolandó észrevételt, tanácsot adnak, s 
annak megfelelően véglegesítem a művet. Hálás va-
gyok, mert ha az irodalom kapcsán elutazom, azt sem 
teszik szóvá, mert tudják, hogy ez nekem fontos. Arra 
nagyon figyelek, hogy mindez ne menjen semminek a 
rovására, így jól működik. Cserébe én is megértő va-
gyok férjem sportszenvedélyével és lányom kamasz-
kori lázadásával kapcsolatban. 
Anyukám is befogadó velem e téren, ő egyébként 
nagy Petőfi és Csokonai rajongó. Vezetékneve Vörös-
marty, sokáig reménykedett benne, hogy a nagy költő 
leszármazottja, de ez sajnos nem így van. 
 
Az elmúlt évben sikerrel elvégezted az óvónőképzőt, 
de már évek óta dolgozol a Mesevár Óvodában. Úgy 
gondolom, a kisgyermekekkel való foglalkozás is 
egyféle alkotás.  
- Az élet bizonyos területein különböző életkorokban 
teljesedtem ki, a valódi hivatásomhoz 40 éves korom-
ban terelt az élet. Pontosabban a pálya talált meg 
engem. Igen, tulajdonképpen a nevelői munka is al-
kotás, hiszen a gyermekekkel való foglalkozásnál is 
hangsúlyosak az érzelmek, itt is jelen van a lélek ápo-
lása, ami a szépirodalomnak is ismertetőjegye. Az 
óvodai életben mindennapos a versek, mesék jelenlé-
te, ezt is nagyon szeretem, imádom nekik kiválasztani 
az elalvás előtti meséket is. Apropó mesék, a 94. Ün-
nepi Könyvhét kapcsán Balatonfüreden voltam június 
elején, ahol vettem egy mesekönyvet magamnak, 
meg azért is, hogy elolvassam az oviban a gyerekek-
nek, Jeney Zoltán Balatoni kacsavész című művéről 
van szó. Másnap ezt a könyvet választották meg az év 
gyerekkönyvének. Aki teheti, olvassa el, nagyon jó. 
 

HÍREK 
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Írásaidban nagy szeretettel írsz szülőhelyedről, Solt-
ról és otthonodról, Jászboldogházáról is. 
- Mindkettőt otthonomnak tekintem. Ha Soltra uta-
zom: otthonról haza megyek, és ez fordítva is igaz. A 
Boldogházához fűződő érzelmi kapcsolatomat egyik 
írásomban így foglaltam össze: 
“Nekem ez az otthon a boldog jász haza, 
Jászboldogháza. Minden embernek azt kívánom, hogy 
legyen egy ilyen otthona. Otthon, ami óvja, táplálja, 
ahol szárnyra kaphat, s ahová mindig visszaröppen-

het.” Ezek a sorok jól kifejezik, hogy szeretek itt élni. 
Kedves Györgyi, valódi élményt jelentett a beszélge-
tés, és köszönöm, hogy betekinthettünk az írás, a köl-
tészet laikusok számára kicsit titokzatos világába. 
Eredményeidhez szeretettel gratulálok, és kívánom, 
hogy találj továbbra is nagyon sok örömet családod-
ban, hivatásodban, az irodalom terén pedig az alko-
tás semmihez sem hasonlítható élményében és vará-
zsában.   

Papp Izabella 

Berkó-Fejes Györgyi 
 

Nagyapa 
 
Fülemben zúg az éjfél, most lesz a holnapból ma. 
Utamon rövid ideig kísértél, verset írok Rólad, nagyapa. 
Egy fotón látlak viszont: mögötted jegenyék lengenek. 
Magadhoz hívod nagyanyát, messze egy tornyot észlelek. 
 
Elsárgult másik képet bámulok, fejeden fekete téli kalap. 
Megörökítvén melletted vagyok, állunk, s az idő tovaszalad. 
A betegséged szótlanul viselted, csendben gondolok arra, ami 
fáj: lassan elmúlt életed, s elfed a könyörtelen homály. 

Nagyszüleim 

Boldogházán itthon 
- beszélgetés Rudi Gabriellával és férjével, Turóczi Ádámmal 

Ennek a beszélgetésnek azt a 
címet is adhattam volna, hogy 
előttem az utódom. Az elmúlt 
évben az alapítványunk kurató-
riuma úgy döntött, hogy átadja 
helyét a fiataloknak. Így az év 
elején megtartott közgyűlésen a 
kuratórium új elnökének - egy-
hangúan - Rudi Gabriellát vá-
lasztották. Zrínyi utcai házukban 
kerestem fel a kétgyermekes 
házaspárt. Közben arra gondol-
tam, Turóczi Ferencnek és fele-
ségének, Erikának teljesült kí-
vánságuk, hiszen minden szülő 
vágya az, hogy gyermekük hoz-
zájuk minél közelebb találjon otthonra. 
 
Hogyan választottátok Boldogházát, hiszen előtte 
Szolnokon laktatok? 
Gabi: 8 éve alkotunk egy párt Ádámmal. 
Tápiószőlősön ismerkedtünk meg a FERZOL-ban, ahol 
munkatársak voltunk. Valóban egy rövid ideig Szolno-
kon laktunk, de mivel komolyan gondoltunk a jövőre, 
amit csak együtt tudtunk elképzelni, házat szerettünk 
volna vásárolni. Szüleim, akik Szajolban éltek egy há-
rom generációs házban, felajánlották, hogy lakjunk 
ott. Ádámot viszont hazahúzta a szíve, szülei, barátai. 
Amikor először jártam Boldogházán, megragadott a 

nyugalma, a szépsége. Végül is 
szóltunk Erika mamának, aki pos-
tásként dolgozott (még ma is), 
hogyha talál egy megfelelő eladó 
házat, értesítsen bennünket. Így 
leltük a néhai Bujdosó Erzsike 
néni házára, és a Szegeden élő 
lányával megegyeztünk. 
Ádám: 5 hónapos kisfiunkkal, 
Hunorral, hazaköltöztünk szüle-
imhez, és innen szerveztük leen-
dő otthonunk felújítását. Elkez-
dődött a nagy munka, és szeren-
csénk volt! Szüleink és barátaink 
segítségével 2017 júliusában be-
költözhettünk életünk otthoná-

ba! Innen is nagy köszönet a sok-sok segítségért! 
Gabika! Szeretném, ha Olvasóinknak mesélnél ma-
gadról! 
Gabi: Már említettem, hogy szajoli vagyok. Édesapám 
még ma is ott él, sajnos egyedül, mivel az  édesanyám 
3 éve meghalt. Kereskedelmi közgazdász végzettsé-
gem van. A főiskolai 3 év után féléves manager asszisz-
tens gyakorlatra kellett mennünk. Én a törökbálinti 
CORA-ban kaptam helyet. Ez a félév olyan jól sikerült, 
hogy ott ragadtam 10 évre. Végig jártam a ranglétrát. 
Gyakornokként lent voltam az árufeltöltőkkel, utána 
osztályvezető-helyettes, majd rövid időn belül osztály-
vezető lettem. Két év után kineveztek főosztályvezető-
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Zrupkó Ferencné 

nek. Mivel látni lehetett, hogy a CORA végnapjait éli, 
Budapestről hazaköltöztem Szajolba. Barátnőimmel 
egy panzió vezetésébe kezdtünk, így megismerkedtem 
a vendéglátással is. De a szívem visszahúzott a szak-
mámhoz. Szerencsére a Ferzolban helyet találtam, és 
kereskedelmi kapcsolattartó pozícióba kerültem. Itt 
ismertem meg Ádámot. Három évig, Hunor születéséig 
dolgoztam ott. (Hunor, aki végig körülöttünk játszado-
zott, pontosított: 2016. nov. 14-ig) El kellett gondol-
kodnunk mi lesz, ha Huni már ovis lesz. Egy anyának a 
távoli munkahely igen nehéz feladatnak tűnik. Ekkor 
kaptam a nagyon kedvező állásajánlatot a helyi 
Interfrosttól. Beszerző, kereskedelmi kapcsolattartó 
lettem. Munkám rugalmas, kisgyerekek mellett vonzó, 
munkahelyemen telefonon és számítógépen intézem 
feladataimat. Amikor Panni kislányom megszületett, 
nem volt kérdés, hogy hamarosan visszatérek munka-
helyemre, ami számomra sokkal többet jelent. Erika 
mama vállalta Pannit, amiért nem tudok elég hálás 
lenni. Pannikánk most már bölcsis lett, Hunorka pedig 
elbúcsúzott az ovitól, és szeptembertől az iskolapadot 
koptatja. 
Ádám! Boldogan emlékszem vissza arra az időre, ami-
kor taníthattalak. Sőt! Pici korodtól figyelhettem fej-
lődésedet, mivel gyakran meglátogattad a szomszé-
dunkban lakó Turóczi mamádat. Büszke voltam arra, 
hogy Boldogháza történetében a mai napig egyedüli-
ként voltál megyei ösztöndíjas kiváló tanulmányi és 
versenyeredményeidért. Merre vezetett életutad? 
Ádám: A Lehel Vezér Gimnáziumba nyertem felvételt, 
majd a Szegedi Tudományegyetem természettudomá-
nyi szakán környezetmérnöki tagozatra kerültem. Amit 
sajnos nem fejeztem be, mivel kedvező állásajánlatot 
kaptam a Ferzol Kft.-nél. Több mint 12 éve ott dolgo-
zom, és rájöttem, sokkal közelebb áll a műszaki vonal 
hozzám. Értékesítésen projektmanager vagyok, és na-
gyon jó csapattal dolgozom együtt. 100%-ban magyar 
tulajdonú, családi nagyvállalat a Ferzol. Lemez alkatré-
szeket gyártunk, és sok külföldi céggel vagyunk kap-
csolatban. Olasz és német beszállítóink vannak, és mi 
Ausztriába, Németországba, Franciaországba, Luxem-
burgba, sőt még kis százalékban az USA-ba is szállí-
tunk. De nagyon sok olyan külföldi céghez is, melyek-
nek telephelye Magyarországon van. 
Nagyon sok barátotok van. Ez nem csoda, hiszen 
Ádám barátai mind itt élnek, vagy rendszeresen ha-
zajárnak. A barátságot is ápolni kell, ezt hogyan old-
játok meg két kisgyermek mellett? 
Ádám: A gyerekeket hozzászoktattuk, és heti rendsze-
rességgel találkozunk, vagy egy beszélgetésre, vagy 
házépítésben segítünk, vagy horgászversenyre járunk. 
Ugyanis a hobbim a horgászat. Dani barátommal a 
páros versenyekben nagyon sok kupát gyűjtöttünk 
már, de az egyéni eredményeimre is büszke a csalá-
dom. Legutóbb özvegy apósomat is elvittük a 
békésszentandrási tóhoz, és kifogta élete legnagyobb 
halát. Nagyon szeretem az adácsi horgászpályát, de a 
barátommal Hevesen is több alkalommal horgászunk. 
Gabika! Nagy elismerés ért, amikor az alapítvány le-

endő tagjai közé választottak, de számodra is megle-
pő volt, hogy elnöknek jelöltek. Hogy élted meg ezt? 
Gabi: Már az első telefonbeszélgetés után meglepőd-
tem, és megtisztelőnek éreztem, hogy engem, mint 
egy alig néhány éve Boldogházán élő embert, egy ilyen 
fontos civilszervezet tagjai közé jelöltek. És az alakuló 
ülésen, amikor az elnöki tisztségre is javaslatot tettek, 
megijedtem a rám háruló felelősségtől, a feladatoktól. 
Az ijedelem jogos volt, mivel családom úgy engedett a 
gyűlésre, hogy tisztséget ne vállaljak. Nem tudtam 
megfogadni tanácsukat, a jelenlévők 100%-a engem 
jelölt erre a feladatra, amit végül is köszönettel elfo-
gadtam. Az új kuratórium munkába állása a cégbíróság 
engedélyeztetésétől függ. (Februárban elküldte ügy-
véd úr a módosított alapító okiratot a cégbírosághoz.) 
Fiatal kuratóriumi elnökséggel fogsz együtt dolgozni. 
Milyen terveitek, elképzeléseitek vannak? 
Gabi: Folytatni szeretnénk a 32 éve elkezdett munkát. 
Támogatjuk a tehetséggondozást, az egyéni képessé-
gek minden területen történő fejlesztését. Mi is vall-
juk, minden gyermek valamilyen területen tehetséges! 
Ehhez kell megfelelő körülményeket biztosítani! Segí-
teni fogjuk az óvodát, bölcsődét. Terveinkben szerepel 
az eszközrendszer fejlesztése, pótlása, javítása, a 
nyelvtanulás lehetőségének bővítése, a régi és új tá-
mogatók felkeresése révén az anyagiak biztosítása, a 
célkitűzések megvalósításához. Szeretnénk a kapcsola-
tot erősíteni nemcsak a boldogházi szülőkkel, hanem 
az iskolánkba járó porteleki és jánoshidai szülőkkel is. 
Közösségi programok szervezésében már konkrét dá-
tumunk van. November 11-én már Alapítványi bálunk 
lesz, melyre mindenkit sok szeretettel várunk! 
Mit tartasz legnehezebbnek az elnökségi munkában? 
Gabi: Új helyzet vár rám. Egyelőre mindent figyelek, 
tanulok, tervet készítek, hogy hogyan tudom egyeztet-
ni az alapítvánnyal együtt járó feladatokat a családom 
életével. Az egyensúlyt igyekszem biztosítani, amihez a 
szóbeli támogatást már megkaptam a férjemtől és a 
nagyszülöktől is. A kuratórium tagjai is vállaltak felada-
tot. Velkeiné Rácz Andrea lesz a titkár, Szűcsné Sebők 
Katalin a pénztárosunk, Káposztás Istvánné és Szűcs 
Gergely kapcsolattartók elsősorban az iskola és önkor-
mányzat felé.  
 
Kedves Gabika! Kívánok Neked sok erőt az új felada-
tokhoz, találj minél több lehetőséget, hogy a felnö-
vekvő intézményeinkben tanuló és fejlődő gyerme-
kek számára a legtöbb lehetőséget tudjátok adni a 
kuratórium tagjaival együtt. Alapítványunk jelszava: 
Jót és Jól! Ez vezérelje munkátokat! Családi életetek-
hez népi bölcsességgel kívánok sok örömet, boldog-
ságot és jó egészséget!  
 
Ha van hová hazamenned, az az Otthon. 
Ha van kihez hazamenned, az a Család. 
Ha mindkettő megvan, az az áldás!  
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Ezek a fájdalmas emlé-
kek elkísérik az em-
bert, amíg csak él. 
1944. november 29-én 
történt. A falun már 
átvonult a front, ná-
lunk, a tanyában is 
voltak oroszok, de 
nem bántottak ben-
nünket. A kamrában, a 
befőttesüvegek között 
azonban egy gránátot 
hagytak. Édesanyám 
fűtötte a kemencét, és 
éppen kiment szalmáért. Mi az öcsémmel kíváncsian 
nézegettük a gránátot, és öcsém megrántotta a zsi-
nórját. Olyan hatalmas volt a robbanás, hogy 9 kilo-
méter távolságban is hallották. Rohantam kifelé a 
kamrából, csak arra emlékszem, hogy a kabátom ujjá-
ból folyt a vér.  Később tudtam meg, hogy Antal test-
vérem azonnal meghalt, Ilonka is csak pár óráig élt. A 
kukoricagóréig jutottam el, ott elveszítettem az esz-
méletemet. Inges Péter, a szomszédunk kötötte el a 
sebet. Apám próbált orvost keresni, de abban az idő-
ben nem lehetett találni a környéken sem. Apám az 
első világháborúban sebészorvos mellé került, így 
értett valamit a sebek kezeléséhez. Ő kötötte át min-
den nap a sebet, ami olyan súlyos volt, hogy csak a 
következő év áprilisára jöttem rendbe. Családunk 
számára óriási traumát jelentett két testvérünk el-
vesztése. De élni kellett, és eltartani a népes családot. 
Hosszú évtizedek múltak el, míg kiderült, hogy az 
akkori elszenvedett sérülés miatt Laci hadirokkant-
nak minősül. 
- 2004-ben sztrók miatt többféle orvosi vizsgálatot 
végeztek, és a MÁV Kórházban a röntgen kimutatta a 
szilánkokat. Egyik a karomban van, a másik a szívem-
től 5 centire, ezért az orvosok nem vállalták az eltávo-

lítását, veszélyesnek ítélték. Így ezekkel a gránátszi-
lánkokkal élek 11 éves korom óta, és elkísérnek éle-
tem végéig. Akkor javasolták a hadirokkanttá minősí-
tést. Bonyolult eljárás, orvosi bizottság előtti vizsgála-
tok után 30 %-os hadirokkantnak minősítettek. Én 
vagyok az egyedüli hadirokkant Boldogházán, de már 
összesen sem sokan élünk. A MAHONSZ-tól (Magyar 
Hadigondozottak Országos Nemzeti Szövetsége) több 
kedvezményt is kapok, például az ebédért nem kell 
fizetnem, és más módon is segítenek. Ha ez az eljárás 
korábban történik, akkor nem kellett volna 40 évig 
dolgoznom. 
 
Szeptember 24-én tölti be a 90. életévét, ami bizo-
nyos összegzésre is alkalmat adhat. A család erede-
te nem szokványos, hiszen Lacit születésekor még 
Misovits vezetéknéven jegyezték be az anyakönyv-
be. 
Nevünk szerb származásra utal, a családunk Szerbiá-
ból költözött Jászberény-
be az 1700-as évek ele-
jén. Ükapánk házasság 
révén földet örökölt Bol-
dogházán, így került ide 
a család. A ma is meglé-
vő tanyai házat nagy-
apánk, Misovits Kármán 
János építette az 1890-
es években. A Misovits 
nevet édesapánk 1941-
ben változtatta meg bel-
ügyminisztériumi enge-
déllyel. Attól lehetett 
ugyanis tartani, hogy a 
szerb hangzású név mi-
att kitelepítenek minket 
Szerbiába. Ettől kezdve a 
népes család minden 
tagja a Muhari nevet vi-
selte. 
Tizenhárman voltunk testvérek, közülük tízen élték 
meg a felnőttkort. Édesapám gazdálkodással foglalko-
zott, és a földdel, állatokkal kapcsolatos munkákba 
mi, gyerekek is hamar bekapcsolódtunk. Bár rengete-
get dolgoztunk, szép emlékeket őrzök a gyerekkorból, 
jó volt ilyen nagy családban élni. 
Hogyan alakult az élete a felgyógyulása után?  
Az általános iskolát Boldogházán végeztem el, utána 
Jászberényben a Lehel Vezér, akkori nevén Mikszáth 
Kálmán Gimnáziumban tanultam tovább. Két évet 
Berényben, a másik kettőt Szolnokon végeztem el a 

MÚLTIDÉZŐ 

GRÁNÁTSZILÁNKOK A TESTBEN ÉS A LÉLEKBEN 

Naponta halljuk a szomorú és tragikus híreket a szomszédunkban zajló háborúról, a sok ezer katonai és polgári 
áldozatról. A háborúk hatása sokszor egy életen át sem múló fájdalmat jelent, olykor nemzedékeken át is 
öröklődik. Talán kevesen tudják, hogy községünkben él a második világháború egyik hadirokkantja, aki lelké-
ben és testében egyaránt őrzi a második világháború tragikus emlékét. Muhari László a napokban tölti be a 
90. életévét, de soha nem tudja elfelejteni azt a napot, amikor egyszerre veszítette el két testvérét.  
 
- A templomkertben lévő második világháborús emlékmű névsorában az áldozatok között olvasható két 
testvére, Muhari Ilonka és Muhari Antal neve, és csak nagyon kevésen múlt, hogy Laci neve nem került az 
emlékműre. Hogyan emlékszik vissza a 11 éves korában történtekre? 

A Muhari-tanya udvara a melléképülettel 

21 évesen 1954-ben 



 38 
Boldogházi Hírek 

2023. SZEPTEMBER MÚLTIDÉZŐ 

Verseghy Ferenc Gimnáziumban, aminek akkor Nikos 
Beloiannis volt a neve. A gimnázium után jelentkeztem 
Debrecenbe agráregyetemre, de előfelvételivel vettek 
fel. Közben jött a katonaság, és utána már nem men-
tem az egyetemre. Az AKÖV-nél helyezkedtem el Szol-
nokon, ahol 17 évig gépkocsivezetőként dolgoztam.  

Amikor a radiátorgyártás indult Boldogházán, Szalóki 
Ferenc hívott haza. Megtanultam a hegesztő szakmát, 
és 15 évig hegesztőként dolgoztam a Radiátorgyárban. 
A gyárból a vasúthoz kerültem, ahol nyolc és fél évig 
dolgoztam vasúti tisztként, és onnan mentem nyugdíj-
ba 40 év munkaviszony után. 
 
A családban értéke volt a tudásnak, testvérei közül 
többen is továbbtanultak.   
- Két nagybátyám uradalomban volt ispán, édesapám-
nak erre nem volt lehetősége, de  szerette volna, ha a 
gyerekei „többre viszik”. Péter testvérem négy polgárit 
végzett, Dezső bátyám állatorvos lett, Tibor agrármér-
nök, Márcelka két év tanítóképzőt végzett. Veronka 
tervező statisztikus volt, ő a férjével Svájcba disszidált 
1972-ben, ahol jól boldogultak. Egyszer meglátogat-
tam őket, ami nagyon nagy élmény volt. Én szakmun-
kás szerettem volna lenni, esztergályos, de akkor csak 
bányai vagy öntödei szakmára volt felvétel. Ezt édes-
apám nem engedte, azt akarta, hogy végezzem el a 
gimnáziumot.  
 
Boldogházán telepedett le, és bár egyedül él a Tom-
pa Mihály utcai házban, a mindennapokat tartalma-
san tölti. 
- Szeretem Boldogházát, a testvéreim közül többen itt 
telepedtek le. Sajnos a kortársaim közül már egyre 

kevesebben élnek az utcánkban is. Ezt a házat 1963-
ban építettük családi összefogással. 1966-ban megnő-
sültem, akkor költöztünk ide. Itt született két fiunk. 
Ezek szép évek voltak. Laci fiam szakácsnak, Zsolt pe-
dig pincérnek tanult, de egyikük sem az eredeti szak-
májában dolgozik. Laci fotóművész lett, Zsolt pedig 
gépkocsivezető. Nagyon jó a kapcsolatunk, gyakran 
hazajönnek, és mindenben segítenek. Ők végzik el a 
házban és a ház körül azokat a munkákat, amik nekem 
már nehezen mennek.  
Amíg tudtam, jártam a nyugdíjas klubba. Mostanában 
rengeteget olvasok, és nagyon szeretem a rejtvénye-
ket. A tévében főleg a híreket és a természetfilmeket 
szeretem nézni. Hétvégén főzni is szoktam, és amit 
tudok, elvégzem a ház körül.  
 
Erre a beszélgetésre, testvére, Tibor bíztatott még a 
tavasszal egy beszélgetésünk során. Nagyon készült 
a jeles évfordulóra, a közös ünneplésre, de a Sors 
másként rendelte. 
Nagyon fájdalmas, hogy ez év júliusában a legfiatalabb 
testvérünk, Tibor is örökre eltávozott. Így sajnos már 
csak hárman élünk a testvérek közül, rajtam kívül De-
zső és Veronka. Családunk nagyon összetartó volt, szü-
leink is erre neveltek bennünket. Mindenben segítet-
tük egymást, és bár sokan távolabbra kerültek, nagyon 
szép családi összejövetelek voltak, ahol 40-50 család-
tag, rokon is jelen volt.  
85 éves koromban menyemtől kaptam egy szép albu-
mot, amiben összegyűjtötte a családi fényképeket, és 
összefoglalta az országos és helyi eseményeket is. Eb-
ben írja: „Az emlékek soha nem tűnnek el, ahogy azon-
ban telik az idő, egyre jobban veszítenek az erejükből. 
Némely emlékek a többinél mélyebbre hatolnak és 
kitartóbbak. Az emlékezet törékeny és  kinek-kinek az 
egyénisége szerint őriz meg, és felejt el dolgokat.” Én 
próbálok a szép emlékekre gondolni.  Jó érzés emlé-
kezni a gyerekkorra, a fiatalságra, szeretettel őrzöm a 
nagy család, az összetartás szép emlékeit, ugyanakkor 
a gyermekkori tragédia is kíséri az életemet. A min-
dennapokban pedig örülök a gyerekek sikereinek, bol-
dogulásának, a rokoni találkozóknak, és hogy még meg 
tudom oldani a mindennapokat. 
 
Kedves Laci, köszönöm, hogy megosztotta élete fáj-
dalmas emlékét. Ugyanakkor jó volt hallani a min-
dennapok örömeiről, és látni, milyen fiatalos érdeklő-
déssel fordul ma is a világ dolgai felé. A közelgő szü-
letésnaphoz szeretettel gratulálok, olvasóink nevé-

ben is jó egészséget, 
kedves családjával 
örömteli napokat, a tá-
gabb családdal pedig 
további szép és tartal-
mas találkozókat kívá-
nok. 

Papp Izabella 

A családdal és rokonsággal  
a 80. születésnapon 

Gépkocsivezetőként Szolnokon 
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Szűcs Gergely 

Lassan vége a nyárnak, a határban járva vegyes kép 
fogadja a látogatót. Az egyik táblán még a learatott 
gabona szalmája várja, hogy elszállítsák, a 
másik táblán már a következő növénynek, a 
káposztarepce vetésének vagy éppen a lu-
cerna telepítésének készítik a talajt. A talaj 
nedvessége még viszonylag jó minőségben 
engedi elvégezni a vetőágy elkészítését. 
Amikor ezen sorokat írom, a hőmérő közel 
negyven fokot mutat napok óta. A napraforgó 
néhány nap alatt a zöldről barnára váltotta a színét. A 
korában vetett és a korai fajták néhány napon belül 
aratható állapotba érnek, a hőség nagyban segíti a 
nedvesség gyors leadását, ami nem biztos, hogy elő-
nyös a termés és a termelő szempontjából. A silókuko-
ricák is vágásra értek, és a legtöbb termelő már be is 
takarította a nagy szártömeget, de az idén a szemter-
més mennyiségére sem lehet panasz. Így összességé-
ben a téli tömegtakarmány mennyisége és beltartalma 
is megfelelő.  
Ebben az évben a tavalyi aszály ismétlődésétől tartva 
többen vetettek a kukorica helyett silócirkot, ugyanis 
ez a növény a kukoricánál jobban tolerálja az esetleges 
csapadékhiányt. De mivel idén hullott csapadék bőség-
gel, a silócirok magassága a három métert is elérte, így 
hatalmas mennyiségű takarmányt ad hektáronként, 
ennek silózása is megkezdődött. A szemesnek szánt 
kukoricák is lassan színt váltanak, és megkezdődött az 
érés. A szár magassága és a csövek mérete biztató 
eredményeket vetít előre. Ennél a növénynél hatalmas 

költséget jelenthet a szemtermés megszárítása, az 
energia magas ára miatt akár a termés árának 
az 50%-át is elviheti ez a költség. Az amúgy is 
alacsony jövedelmek szempontjából a kukori-
ca lehet, hogy a jó termés ellenére sem lesz 

egy sikernövény.  
Ha már a kukoricával kapcsolatban meg-
említettem az alacsony jövedelmezőséget, 
akkor néhány aggasztó körülmény a mező-

gazdaság helyzetéről: az üzemanyagok, ke-
nőanyagok, gépalkatrészek ára folyamatosan emelke-
dik, óriási mértékben növelve a termelés költségeit. 
Ezzel szemben a megtermelt termények ára nem moz-
dul arról a bizonyos holtpontról feljebb. Ez az állapot 
nem egy biztató jövőt vetít előre, és hosszabb távon 
nem igazán tartható fenn. Az állattartás területén is 
vannak hasonló problémák, például annak ellenére, 
hogy a gabona ára nagyon nagyot zuhant az elmúlt egy 
évben, a tápok, takarmányok ára csupán minimális 
mértékben csökkent, sőt van példa az áremelésre is. 
Az őszi gabonák vetőmagjának előkészítése a tisztítás, 
rostálás, csávázás is a végéhez közeledik. Jó esetben 
egy hónap múlva a napraforgó és a kukorica betakarí-
tása befejeződik, és kezdődhet az őszi árpa, a búza, a 
tritikálé vetése.  
Az év hátralévő időszakában még bőven akad tenniva-
ló a határban. Ehhez kívánok a gazdálkodóknak kedve-
ző időjárást, kitartást és jó egészséget! 
 

MI ÚJSÁG A FÖLDEKEN? 

Receptek Anditól... 
Gasztroangyal jelenti 

„Egyenek mindig jókat, és élvezzék az ízeket!” 

Tisztelt receptkedvelő Olvasók! 
Nagy szeretettel üdvözlöm Önöket a jászboldogházi 
újság hasábjain keresztül. 
Minden háztartásban az egyik kedvelt csemege a po-
gácsa. Vendégváráskor mindenki szívesen készíti el. 
Nagyon sok fajtája van, és mindenki esküszik a saját 
receptjére. 
Nem olyan régen fedeztem fel egy régi szakácskönyv-
ben a következő burgonyás pogácsa receptjét. Ezt 
szeretném most megosztani Önökkel. 
 
Burgonyás pogácsa hozzávalói: 

1 kg liszt 
50 dkg főtt burgonya 
3 db tojás+1db a kenéshez 
2 pohár tejföl 
5 dkg élesztő 
3 tk. só 
35 dkg margarin 
10 dkg sertészsír 
1 tk. cukor 
3 dl langyos tej 
20 dkg trappista sajt vagy magvak 

 
A sajtot és a magvakat el is lehet 
hagyni. 
A lisztet, a sót, a margarint, elmor-
zsoljuk a hidegen áttört burgonyával. 
Majd a cukros tejben felfutatott élesz-
tőt a 3 db felvert tojással és a tejföllel jól 
összedolgozzuk. 
Puha tésztát kapunk. Kinyújtjuk, és megkenjük olvasz-
tott zsírral, és összehajtjuk, mint a leveles tésztát. 10 
perc pihentetés, nyújtás, kenés következik. Ezt megis-
mételjük még egyszer. 
Kinyújtjuk a tésztát, megkenjük tojással, szaggatjuk 
majd 180-200 fokon sütjük. 
Aki gazdagabban szeretné a pogácsát, bátran használ-
ja a sajtot és a magvakat. 
 
Kellemes időtöltést kívánok! 

Ráczné Baráth Andrea 
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Kertbarátoknak 
Kedves Kertbarátok! 
Szeptember közepétől lelassul az élet a kertekben.  
A hajnalok hűvösebbek lesznek, és a színek is kezde-
nek megfakulni. 
Azért ilyenkor is van teendő a kertben. Az ősz a beta-
karítások ideje. A gyökérzöldségek levelei már elszá-
radtak, ki lehet ásni őket a földből. A nagyobb sárgaré-
pákat nedves homokban a legjobb tárolni. A burgo-
nyát a virágzás után már fel lehet szedni, akkor amikor 
már a szára elszáradt, és könnyen ki lehet húzni a föld-
ből. Ez általában szeptemberben van, előtte már ne 
locsoljuk. Nagyon kitolni ezt nem érdemes, mert a 
krumpliban lévő keményítő átalakul cukorrá, és ilyen-
kor már nem lehet jól tárolni. 
A paradicsom élettartamát meghosszabbíthatjuk, ha a 
sérült leveleket és beteg terméseket leszedjük. A para-
dicsom utóérő zöldség, egy papírdobozban meleg he-
lyen bepirosodik, nem is szükséges napra tennünk. Ha 
almát teszünk mellé, a paradicsom hamarabb beérik a 
gyümölcsök által kibocsátott etiléngáz miatt. Ha van 
fagymentes helyünk, a paradicsom növényt gyökeré-
nél fogva is fellógathatjuk, így is van rá némi esély, 
hogy a termés bepirosodjon. Ha száraz az idő, a tökfé-
léket locsoljuk, ezek betakarítása a szárak és levelek 
elszáradása után történik. 
Enyhe őszi időben érdemes még próbálkozni az áttele-
lő zöldségnövények magvetésével. Ilyen például a spe-
nót, sóska vagy a petrezselyem. Hideg téli napokon 
ezeket takarással óvhatjuk meg a fagyoktól. 
A kert felszabadult ágyásaiba vethetünk zöldtrágya 
növényeket, például mustármagot vagy készen kapha-
tó, direkt erre a célra kifejlesztett magkeveréket. A 
talaj takarása azért is lényeges, hogy az őszi–téli csa-
padék a tápanyagokat ne tudja lemosni, illetve a föld 
felszínét a környezeti tényezők ne tudják károsítani. 
Ősszel kell a dombos ágyás elkészítéséhez hozzákezde-
ni, illetve a mély mulcsos művelésmód kialakításához 
is ez a legjobb időszak. A dombos ágyás tulajdonkép-
pen egy komposzt domb, amit kerti földdel kell beta-
karni. A lebomló anyagok szerves anyaggá alakulnak a 
“kupacban”, és sokáig tápanyaggal látják el a bele ül-
tetett zöldségnövényeket. Ezzel a módszerrel a rosz-
szabb talaj is használhatóvá válik. 
Ilyenkor van lehetőségünk a magvak begyűjtésére, így 
nem kell jövőre magokat vennünk, illetve az idén be-
vált zöldségnövényeket jövőre is meg tudjuk termelni. 
Az egészséges, túlérett paradicsomból egyszerűen 
csak nyomjuk ki a magokat, majd alaposan mossuk 
meg, esetleg áztassuk be, hogy a nyálkás rész lejöjjön 

a magokról. Ezután konyhai papírtörlőn, meleg helyen 
szárítsuk meg. 
A gyümölcsösben is a betakarítás a legfontosabb mun-
ka, illetve a szőlőben a szüret. Ha van egészséges, laza 
fürtű csemegeszőlő a kertben, fagymentes tiszta he-
lyen fektessük papírra vagy szalmára, vagy lógassuk fel 
a kocsányánál fogva. Az így tárolt fürtökből csemegéz-
hetünk a hűvös téli hónapokban. Erre legalkalmasabb 
fajták a Pölöskei muskotály, Saszla-félék vagy a Kövi-
dinka. 
Őszi munka a tápanyag utánpótlás is, amely kihathat a 
gyümölcsfa következő évi fejlődésére. Ilyenkor kell a 
kálium és foszfortartalmú trágyákat adnunk, amelye-
ket sekélyen dolgozzuk be a talajba, lombhullás után 
pedig a lemosó permetezést is végezzük el, amellyel a 
kártevők számát csökkenthetjük. A törzset szokás fe-
hérrel lemeszelni, amely visszaveri a hőt, és a fagyási 
károk ellen is véd. Fagymentes időben kell a szabad-
gyökerű fákat ültetni, illetve a virágoskertben is ilyen-
kor végezzük el az ősszel virágzó évelő növények tő-
osztását. A virágoskertben a tulipán, jácint és nárcisz 
hagymáit is most kell ültetnünk, illetve ha régen voltak 
kiásva a földből, akkor mindenképpen szedjük ki őket 
a talajból, és ültessük szét. Száraz időben mindenkép-
pen locsoljuk. 
Fontos munka a fagyok beállta előtt, hogy a melegigé-
nyes növényeinket védett helyre vigyük. Jó, ha egy 
fagymentes, világos, száraz helyre tudjuk rakni őket. 
A leandert nem szoktuk metszeni ősszel, de ha nem 
fér be a teteltető helyére, nyugodtan vágjuk vissza. 
Sajnos gyakran pajzstetves lesz a növény,  ezt meg-
előzhetjük, ha enyhe mosogatószeres vízzel lemossuk. 
A virágoskertben a rózsa és a szőlő tövére kupacoljunk 
földet, ezzel megvédjük a komolyabb fagyoktól. A dá-
lia,  a kanna-virág és a kardvirág gumóit is ássuk ki, és 
vigyük fagymentes helyre. 
A beteg, fertőző részeket távolítsuk el a kertből. Ha 
van komposztálónk, a növényi zöld részeket, konyhai 
hulladékokat, falevelet, kartonpapírt, tojáshéjat stb. 
rakjuk rá. A növényi maradványok gyorsabban elbom-
lanak, ha felaprítjuk őket, és a komposzt forgatása is 
fontos, mert így oxigén kerül a tárolóba, ami gyorsítja 
a folyamatot. Télen a hideg hatására a benne lévő er-
jedési folyamat leállhat, ilyenkor kartondobozokkal, 
rossz szőnyeggel lehet szigetelni a komposztálót. 
Ne feledkezzünk el a madarakról, hiszen ilyenkor ők 
már nem találnak eleséget maguknak. 
Jó kertészkedést és jó pihenést kívánok mindenkinek! 

Berczeli Ildikó 

HÍREK 

Házasságkötés  
Muhari Erzsébet - Bugyiás Pál 

2023. 07. 21.  

Szabó Linda - Bogdán-Balog Martin 

2023. 08. 05.  

 Tervezőszerkesztő 
 Gerhát Károly 

Felelős szerkesztő:   
Konkoly Béláné Felelős kiadó: 
  Községi 
Szerkesztők:  Önkormányzat 
Papp Izabella Készült: 
Zrupkó Ferencné Polgármesteri Hivatal
 Jászboldogháza 

Boldogházi 
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Lezárult a konyhakertpályázat, az 
eredményhirdetés is megtörtént 
augusztus 19-én a Tájháznál rende-
zett Szent István napi ünnepségen. 
Ezt a versenyt 11 évvel ezelőtt Sári 
Kovács Szilvia, Karcag város alpol-
gármestere indította el. A verseny 
célja, hogy legyen elismerve azok 
munkája, akik hűek a földhöz, szor-
galommal, kitartással és példát 
mutatva művelik kertjeiket. 
Jászboldogházán - idén másodszor 
- négy kategóriában 9 kert vett 
részt a versenyen. Minden kategó-
riában egy kert kaphatott helye-
zést. 
Közösségi kert kategória 
A Mesevár Óvoda kertje kapta a 
kategória díját. 

A gyermekek környezettudatos 
nevelésére nagy hangsúlyt fektet-
nek. Sok virágot láttunk az udva-
ron, de emellett kis zöldségesker-
tek is megtalálhatók, valamint a 
madarak etetéséről, itatásáról is 
gondoskodnak. Használják a kom-
posztáló ládát is. 
Zártkert kategória 
Buzáné Gugi Bettina kertje lett a 
kategória győztese. 
A viszonylag nagyméretű kertben 
szinte minden szokásos zöldségféle 

megtalálható szakszerű és tudatos 
váltásban. Bio-kertészkedést foly-
tatnak, vegyszereket nem használ-
nak. Megtalálható kertjükben a 
madáritató és a madárfürdőhely is. 
Az öntözéshez gyűjtik az esővizet. 
A kert kinézete tükrözi a belefekte-
tett sok munkát. A kert a Vasút 
utcában található. 
•Mini kert (50 m2 alatt) kategória 
Idén is Baranyi Nagy Bernadették 
József Attila utcai kertje került az 
első helyre. 
Kertjük a kis terület ellenére az 
emberek, a madarak és a növé-
nyek számára is  ideális élőhely. 
Sokféle fűszernövény és gyümölcs-
fa osztozik a kertben. Ők a sokféle-
séget helyezik az első helyre. 

•Normál kert kategória 
Joó-Kovács Balázsné Vasút utcai 
kertje nyerte a kategória díját. 
A kert elrendezése mintaszerű, a 
sokféle zöldségnövény fejlett, 
egészséges. A gyümölcsfák gondo-
zottak, a rajtuk lévő gyümölcsök 
szépek, kívánatosak. Az egész kert-
re a szakszerűség, a rendezettség 
és a megtervezett termelés a jel-
lemző. A kert nagy mérete okán a 
mennyiségi termelés is szóba jö-
het, de ezzel arányos a belefekte-
tett munka is. Gratulálunk!  

A zsűri úgy döntött, hogy idén kü-
löndíjat is ad. 
A különdíjat Nagy István Zrínyi 
utcai kertje kapta. 
A kert egyedi a különleges növé-
nyek miatt. Megtalálhatóak a para-
dicsom legkülönfélébb fajtái, 
ugyanúgy a paprika szinte minden 
fajtája. A kert különlegessége a 
lopótök-lugas, ahol a sokféle mére-

tű termés hívja fel magára a láto-
gató figyelmét. A másik, ami egye-
di, a rengeteg porcsinrózsa. A léte-
ző valamennyi színben előfordul 
náluk ez a növény. Érdekes és jó 
érzés volt körbejárni a kertjüket, és 
hallgatni István és párja lelkesedé-
sét, ahogy beszéltek munkájuk 
eredményéről. A kertre jellemző az 
egyszerűség, de éppen ettől lesz 
különleges.  

A versenyben a díjazottakon kívül 
részt vett még:  
Bóta Mizsei Istvánné, Matók Pálné, 
Matók Dezsőné és Sas Zoltán 
A versenyben résztvevő valameny-
nyi kerttulajdonosnak oklevéllel és 
jelképes ajándékkal köszöntük 
meg, hogy kertjüket felkészítették 
a zsűrizésre. A kategóriák első he-
lyezettjei részt vesznek az országos 
versenyen. A díjakat a Községi Ön-
kormányzat biztosította. 
A Tápiószelei Nemzeti Biodiverzitás 
és Génmegőrzési Központ egy-egy 
vetőmagcsomagot ajándékozott a 
verseny résztvevőinek. 
Az értékelésnél a pályázat feltét-
eleit figyelembe véve nem feltétle-
nül a szemmel láthatóan legszebb 
kertek kerültek az első helyre. A 
környezettudatos kertművelés 
ugyanúgy előnyt jelentett, mint a 
madárbarát eszközök elhelyezése, 
vagy a saját vetőmag megtermelé-
se. A tudatos növénytársítások, a 
vegyszerek használatának mellőzé-
se, a komposztálás, a talajnedves-
ség megőrzése talajtakarással, 
mind-mind értékelendő feltétel 
volt.  
A Községi Önkormányzat és az 
értékelést végző zsűri, Berczeli Ildi-
kó, Fózer Balázs, és Szűcs Gergely, 
valamint Szemes-Csecselics Hajnal-
ka, a pályázat koordinátora nevé-
ben gratulálunk a díjazottaknak és 
a verseny valamennyi résztvevőjé-
nek. További eredményes kertész-
kedést kívánunk! 

                                                                                                                                
Szűcs Gergely 

Jászboldogháza legszebb konyhakertjei 2023 

HÍREK 
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Új Néplap 2023. július 25. 
Hívható az ingyenes segítőszolgálat 

Jászboldogházán is elérhetőek a Jászsági 
Szenvedélybetegsegítő Szolgálat ellátásai – tájékoztattak a 
község honlapján. A szakemberek minden kedden 13 és 16 
óra között várják a nehézségekkel küzdő személyeket, akik 
az elltást névtelenül, ingyenesen vehetik igénybe. Előzetes 
időpont-egyeztetés lehetséges a 06-30/164-2313-as tele-
fonszámon, és a jaszsagiszsz@gmail.com e-mail címen. 

 
Új Néplap 2023. augusztus 22. 

Helybe viszik a szűrővizsgálatokat 
Négy keréken az egészségért, a korai diagnózisért 
kezdeményezés keretében helybe viszik a megelőző 
szűrővizsgálatokt augusztus 30-án. A piactéren 9 és 16.30 
óra között végzik az ingyenes vizsgálatokat. Egyebek mellett 
vércukor-, koleszterinszint- és vérnyomásmérést lehet majd 
igénybe venni, de lesz testzsír- és bőrgyógyászati vizsgálat 
is. 

 

Új Néplap, 2023. augusztus 29. 
Megnyitották a tárlatot 

 
A Gyökereink elnevezésű sorozat keretében Szomszédolás 
címmel nyílt képzőművészeti kiállítás a minap a polgármes-
teri hivatal házasságkötő termében Jászboldogházán. A 
szervező Boldogháziak Baráti Társasága nevében Bajor Imre 
köszöntötte az alkotókat és a művészetkedvelő közönséget. 
A kiállítást Velkeiné Pócz Ilona művésztanár nyitotta meg, 
köszöntőt mondott Menyhártné Sziráki Anna Jánoshida 
alpolgármestere és Koczáné dr. Fehérváry Mária, 
Jászboldogháza polgármestere.  
A tárlaton hat jánoshidai és tizenöt jászboldogházi alkotó 
harminckilenc művét csodálhatják meg az érdeklődők szep-
tember 29-ig. A rendezvényt verses, zenés előadás színesí-
tette. A tárlaton munkáikkal bemutatkozó jánoshidai alko-
tók: Kökény Róbert, Kajosné Hidas Katalin, Tóth Alexa, Hidas 
Ferencné Dányi Erzsébet, Sziráki Ferencné, Ali Istvánné, 
Dömök Gizella. 
Jászboldogházi kötődésű kiállítók: Telek Béla, dr. Nemes 
Orsolya, Kiss Boglárka, Joó-Kovács Bettina, Kövér Csenge, 
Bajor Zita, Turóczi Gizella, Bajor Magdolna, Szécsi Valéria, 
Tóth Petra, Gál Csanád, Gajdos Lőrinc, Szőrös Levente, Sző-
rös Dorina és Bajor Imre. 

Kukléta János  1953-2023 
Berkó Árpádné - Kiss Terézia Mária  1949-2023 
 

Baranyi István  1937-2023 
Baranyi Sándor  1935-2023 

Eboltás 
 

Tájékoztatom a község lakosságát, hogy a 164/2008. (XII. 
28.) FVM rendelet értelmében a    3 hónaposnál idősebb 

ebeket KÖTELEZŐ VESZETTSÉG ELLEN 
a tulajdonos saját költségén, az állat állategészségügyi fel-
ügyeletét ellátó szolgáltató állatorvossal beoltatni! 
 

Az összevezetett eboltás időpontja:  
 

2023. 09. 13. (szerda) 8-10 óráig és 
15-17 óráig 

Strandfürdő – kempingbejárat  
(Alkotmány u. és Szegfű u. sarkán) 

 

2023. 09. 16. (szombat) 8-945 óráig 
Strandfürdő – kempingbejárat  

(Alkotmány u. és Szegfű u. sarkán) 
 

Pótoltás:  

2023. 09. 27. (szerda) 15-17 óráig 
Strandfürdő – kempingbejárat  

(Alkotmány u. és Szegfű u. sarkán) 

 
Az összevezetett eboltásra nem lehet kivezetni a 

mikrochippel még nem megjelölt vagy emberekre és 
más ebekre veszélyes mértékben agresszív vagy be-
teg kutyát! Ezekben az esetekben az állatorvost ház-
hoz kell hívni, vagy az ebet állatorvosi rendelőbe kell 

vinni! 
 
Az oltás díja Magyar Állatorvosi Kamara ajánlása alapján 
5500.- Ft + a féreghajtó tabletta 10 ttkg-onként 300.- Ft, tehát 
a fizetendő díj (a kötelező féreghajtással együtt): 

 

10 kg testsúlyú kutyának 5800.- Ft 
20 kg testsúlyú kutyának 6100.- Ft 
30 kg testsúlyú kutyának 6400.- Ft 
40 kg testsúlyú kutyának 6700.- Ft 

 
 Kötelező a kutyáknak a belső borítóján sorszá-
mozott oltási könyv.  Az elveszett oltási könyvek 
pótlása 700.- Ft-ba kerül! 

 
 
Az oltatlanul maradt ebek tulajdonosai el-
len szabálysértési eljárás kezdeményezé-
sére kerül sor! 

 
 

Szalókiné dr. Petróczki Ildikó 

Vinkli Vet Kft. állatorvosi praxis 

Rólunk  írták...Rólunk  írták...Rólunk  írták...Rólunk  írták... 

Búcsúzunk 
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Kedves Betegeink! 

Szeptember 1-től változik a segélyhívó telefonszáma 1830-ra, de még a 112-es segélyhívót is használhatják. 

A rendelő telefonszáma továbbra is változatlan. 

Rendelési időben: 06-57/460-021 

Ügyeletes mobil hétköznap 8-16 óráig: 06-20/824-9182 

Tisztelettel: Dr. Borsodi-Nagy Erzsébet Ágnes 
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